
روزنامه

استاندار قم خبرداد:

رئیس جمهورپنجشنبه 
به قم سفرمی کند

در دیدار اعضای شورای عالی حوزه های علمیه تشریح شد؛

توصیه های هشتگانه آیت الله صافی گلپایگانی

استاندار قم از سفر رئیس جمهور و اعضای هیات دولت به 
این شهر در روز پنج شنبه ۹ دی خبر داد. سیدمحمدتقی 
علما  با  دیدار  اظهارداشت:  خبر  این  اعلام  با  شاهچراغی 

از بخش  بازدید  با مردم قم و  و مراجع عظام تقلید، دیدار 
صنعت از مهمترین برنامه های آقای رئیسی در سفر به قم 
است. وی افزود: البته دیدار با مردم قم بدلیل کرونا بصورت 
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مدیراموربخش های تابعه شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:

پیشرفت 95 درصدی اصلاح شبکه های 
آب روستاهای فاقد دهیاری
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معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

مورد قطعی اُمیکرون در قم شناسایی نشده است
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مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم گفت: یکی از زیرساخت هایی که در استان 
شکل گرفته اماکنی بوده که مواد شیمیایی در آن تولید یا نگهداری می شود که 
لازم است در قالب رزمایش های مختلف با کمک دستگاه های مربوطه بتوانیم 
تهدیدها را شناسایی و زیرساخت ها را از این تهدیدها مصون کنیم. مهدی متقیان 
در حاشیه برگزاری رزمایش مواد خطرناک ، با اشاره به اینکه توسعه خوبی در 
استان شکل گرفته و زیرساخت های مهمی در این استان ایجادشده است، اظهار 
کرد: این زیرساخت ها در کنار امکانات خوبی اگر مسائل پدافند غیرعامل در آن 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با بیان اینکه اقناع سازی واکسن 
نزده ها دستور کار رسانه های قم باشد نسبت به افزایش پوشش واکسیناسیون در 
مدیریت موج احتمالی سویه اومیکرن تاکید کرد. سیدموسی حسینی کاشانی روز 
دوشنبه در شصت و یکمین جلسه شورای اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی کرونا 
در سالن کرامت استانداری، بیان کرد: باید آسیب شناسی و عارضه یابی دقیقی از 
علت استقبال کم مردم از تزریق دُز سوم در استان انجام و نسبت به اقناع سازی 
بیشتر مردم اقدام شود. وی ادامه داد: درصد واکسیناسیون کرونا در قم وضعیت 

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم تاکید کرد:
ضرورت مصون سازی زیرساخت ها از خطرات مواد شیمیایی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:
اقناع سازی واکسن نزده ها دستور کار رسانه های قم باشد

88

1

وزیر کشور:
 اومیکرون گسترش یابد 

محدودیت ها را افزایش می دهیم

فنــاوری  و  علمــی  معــاون 
رییس جمهوری بــا تاکیدبراینکه، 
شــرکت های دانش بنیان و خلاق 
تولیدکننده محصول ایران ساخت 
با کیفیــت برای ورود بــه بازارهای 
صادراتی حمایت می شوند، گفت: 
تحریم ها با استفاده از خلاقیت ها 
و نوآوری ها بی اثر می شــود. سورنا 
2ستاری در بازدید معاون اقتصادی  2

رئیس قوه قضاییه:
حین بازرسی منزل متهم نباید برای 

خانواده او دلهره ایجاد شود

وزیر کشور گفت: امیدوارم با 
رعایت خوب پروتکل ها نیازی 
بــه اعمــال محدودیت هــای 
جدید نباشــد امــا در صورت 
رشد سویه اومیکرون ممکن 
اعمــال  بــه  مجبــور  اســت 
جدیــدی  محدودیت هــای 
شــویم. احمــد وحیــدی در 
جهــاد  نمایشــگاه  حاشــیه 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در 
مواردی که نیاز به بازرسی از منزل 
یا محل کار فرد متهم نیست نباید 
ایــن اقدام صــورت گیــرد، گفت: 
چنانچه ضرورت ایجاب بر بازرسی 
می کند باید در انجام این امر نهایت 
دقت صورت گیرد و نباید در حین 
بازرســی از منزل یا محــل کار فرد 
متهم بــرای اعضــای خانــواده یا  2

ضرورت ترمیم روابط ایران 
با عربستان

دونالد ترامپ، رئیس جمهوری سابق آمریکا هر چند 
چهار سال بیشتر بر مسند قدرت نبود، اما یادگارهای تلخ 

و دردسرسازی از خود به جای گذاشت که آثار و تبعات آن همچنان بر دوش سایر قدرت 
های جهانی و به ویژه منطقه غرب آسیا سنگینی می کند. در این میان خروج غیر 
قانونی از برجام و زمینه سازی برای عقد »پیمان ابراهیم« دو نمونه از مخرب ترین و اثر 
گذارترین این اقدامات هستند که به طور خاص منافع و امنیت جمهوری اسلامی ایران 
را هدف قرار داده اند.  البته در توافق ابراهیم، این تنها رژیم اسرائیل نیست که به اهداف 
و منافع خود می رسد؛ هر چند در رسانه های عربی تلاش می شود تا بعد اقتصادی، 
فرهنگی و ورزشی همکاری های اعراب و اسرائیل پررنگ شود، اما واقعیت این است که 
این توافق بیش از هر چیز رنگ و بوی سیاسی و امنیتی دارد. کشورهای عرب حاضر در 
این پیمان، به ویژه امارات و بحرین در تلاشند از نفوذ لابی اسرائیل در آمریکا به نفع خود 
استفاده کنند و ضمن تشدید سیاست ایران هراسی و متقاعد کردن واشنگتن به تداوم 
سیاست های سخت گیرانه در قبال ایران، توجه آمریکا و همپیمانان اروپایی اش را به 
مشکلات خود از جمله انتقادات مربوط به حقوق بشر منحرف کنند و این دولتها را برای 
تداوم حضور در منطقه خلیج فارس و فروش چشمگیر تسلیحات به دولت های این 
منطقه متقاعد کنند.  حال سؤال کلیدی این جاست که آیا این روابط می تواند پایدار 
باشد و به سایر کشورهای عربی هم گسترش پیدا کند یا به دلیل تغییر دولت در آمریکا 
و فشار افکار عمومی جهان اسلام متوقف می شود و به تدریج به سردی می گراید؟ 
هر چند پیشبینی دقیق آینده کار ساده ای نیست، اما شواهد و قراین موجود حاکی 
از آن است که اگر تغییر جدی در ساختار روابط منطقه ای ایجاد نشود، در سال های 
آینده شاهد عادی شدن روابط دیپلماتیک تعداد بیشتری از کشورهای عربی مسلمان با 
اسرائیل خواهیم بود!  این ادعا بر دلایل مختلفی استوار است؛ دلیل نخست وابستگی و 
سرسپردگی دولت های عرب منطقه به آمریکا است، دولت های آمریکا نیز از هر طیف و 
گرایش سیاسی که باشند تحت نفوذ لابی اسرائیلی قرار دارند و بنابراین به دنبال امنیت 
و منافع اسرائیل هستند؛ نتیجه چنین ترکیبی این می شود که همچنان دولت های 
عربی بیشتری برای عادی سازی روابط با اسرائیل تشویق می شوند و تحت فشار قرار 
می گیرند.  دلیل دوم ضعف جامعه مدنی در کشورهای عربی و خاموش شدن صدای 
افکار عمومی جهان اسلام است؛ در حالی که بعد از توافق ابراهیم اعتراضاتی در برخی 
کشورهای اسلامی از جمله پاکستان، بحرین و سودان صورت گرفت، سکوت کشورها 
و ملت های اسلامی بعد از اولین سفر و دیدار نخست وزیر اسرائیل از امارات متحده 
عربی نشان داد حساسیت های اولیه به عادی سازی روابط با اسرائیل تا حد زیادی 
کاهش یافته و بنابراین دولت های عربی می توانند بدون نگرانی از تبعات سیاسی و 
اجتماعی برقراری روابط نزدیک و استراتژیک با رژیم اسرائیل در این مسیر گام بردارند.  
دلیل سوم نیز تمایل دولت بایدن برای بازگشت به برجام و پایان دادن به مناقشه هسته 
ای با ایران است؛ مسأله ای که اسرائیل و دولت های عرب منطقه را به طور مشترک 
نگران می کند. بی شک ایرانِ فارغ از تحریم و فشار، قدرتی منطقه ای و رقیبی جدی 
خواهد بود و »جلوگیری از ظهور مجدد ایران قدرتمند« هدف مشترکی است که اعراب 
و اسرائیل را به هم نزدیک می کند.  البته در پرونده عادی سازی روابط یا همان توافق 
ابراهیم، عربستان سعودی مهره کلیدی و اثر گذار است و طبیعی است که اسرائیل با 
تحت فشار قرار دادن دولت آمریکا بیش و پیش از هر چیز به دنبال متقاعد کردن این 
به اصلاح رهبر جهان اسلام برای عادی سازی روابط است تا به دنبال آن شرم این کار 
برای بقیه دولت های عرب نیز شکسته شود. در حال حاضر سعودی ها اعلام کرده اند 
که اگر اسرائیل مایل به عادی سازی روابطش با ریاض است باید ابتدا مساله فلسطین 
حل و فصل شود؛ صِرف این اظهار نظر میزان تمایل و فشار اسرائیل برای کشاندن 
عربستان به دایره توافق ابراهیم را نشان می دهد؛ مسأله ای که تهدید جدی برای آرمان 
فلسطین و البته برای منافع و امنیت جمهوری اسلامی ایران است.  در شرایط کنونی 
شاید مفیدترین اقدام و کاری ترین پاتک به تلاش های اسرائیل، جدیت ایران در به 
ثمر رسیدن گفت و گوها با عربستان است که تاکنون چهار دور آن با میانجی گری و به 
میزبانی عراق برگزار شده است. اگر جمهوری اسلامی ایران مایل است آرمان فلسطین 
همچنان نخستین دغدغه کشورهای اسلامی باشد، کشورهای عرب همسایه روابط 
خود را با اسرائیل توسعه ندهند و در نتیجه پای این رژیم توسعه طلب به حیاط خلوت 
های ایران بار نشود؛ کاربردی ترین راه رفع اختلافات و از سر گیری روابط با عربستان 
و تقویت وحدت و یکدستی در جهان اسلام است. بنابراین پیشنهاد می شود در کنار 
مذاکرات هسته ای، مذاکره جدی و بی وقفه با عربستان نیز به اولویت اساسی دستگاه 

سیاست خارجی کشور تبدیل شود. 
استاد دانشگاه

محمد مهدی مظاهری*

جزییات سفر رییسی وهیات دولت

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری:
تحریم ها با استفاده از خلاقیت ها و 

نوآوری ها بی اثر می شود

آیت الله مکارم شیرازی پس از تزریق دز سوم واکسن کرونا:

اینکه بعضی می گویند »واکسن نمی زنیم«، 
درمنطق اسلام نیست 

همه بدون استثنا واکسن بزنند
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از 
تقلید گفت: بعضی می  مراجع 
هر  زنیم  نمی  واکسن  ما  گویند 
اسلام  منطق  در  این  باد،  آنچه 
حفظ  را  سلامتی  باید  و  نیست 
کرد. در روایات هم درباره حفظ 
های  توصیه  و  تاکیدها  سلامت 

زیادی شده است. 
پایگاه  دوشنبه  روز  گزارش  به 
مکارم  الله  آیت  رسانی  اطلاع 
شیرازی، وی پس از تزریق دز سوم واکسن کرونا در سخنانی تصریح کرد: 
خداوند توفیق داد امروز دوز سوم واکسن کرونا را زدیم و  توصیه پزشکان را عمل 
کردیم. مردم باید توجه داشته باشند یکی از واجبات مانند نماز، حفظ سلامتی 
بدن است. وی ادامه داد: ائمه)ع( طبیب نبودند ولی طب الأئمه نشان می 
دهد که آنها همیشه توصیه می کردند و کسانی که به این توصیه ها عمل می 
کنند زندگی سالمی دارند. آیت الله مکارم شیرازی اضافه کرد: بنابراین شما 
عزیزان بدون استثنا فراموش نکنید و این واکسن را بزنید حالا بعضی ها هم اگر 
مختصر عوارضی پیدا کردند برطرف می شود إن شاء الله. عمده این است که 
برای دراز مدت باعث سلامتی می شود و حفظ سلامتی یکی از عبادات است. 

خداوند به همه مسلمانان سلامتی طول عمر و عاقبت بخیری دهد.

استاندار قم خبرداد:

رئیس جمهورپنجشنبه به قم سفر می کند
استاندار قم از سفر رئیس جمهور و اعضای هیات دولت به این شهر در روز پنج 
شنبه ۹ دی خبر داد. سیدمحمدتقی شاهچراغی با اعلام این خبر اظهارداشت: 
دیدار با علما و مراجع عظام تقلید، دیدار با مردم قم و بازدید از بخش صنعت 
از مهمترین برنامه های آقای رئیسی در سفر به قم است. وی افزود: البته دیدار 
با مردم قم بدلیل کرونا بصورت عمومی برگزار نمی شود. استاندار تصریح کرد: 
تاکنون جلسات متعددی در تهران و قم باحضور وزرا برگزار و همه موضوعات و 
مشکلات عمومی قم مانند معیشت مردم، مسکن، آب، اشتغال جوانان، مسائل 
اجتماعی و فرهنگی تبدیل به سند شده و در روز سفر رئیس جمهور رساما توسط 

آقای رئیسی کمیت و کیفیت آن به عموم مردم اعلام خواهد شد.

معاون صنایع دستی قم خبرداد؛ 
خودکفایی ۵۰ خانوار با ایجاد کارگاه گلیم بافی 

رضایی گفت: ایجاد کارگاه گلیم بافی موجب خودکفایی ۵۰ بانوی سرپرست 
خانوار و مددجوی بهزیستی شده است. 

به  قمی  کارآفرین  علی بیگلو  صفورا  گلیم بافی  کارگاه  کرد:  رضایی  علی 
خودکفایی ۵۰ بانوی سرپرست خانوار و مددجوی بهزیستی منجر شده است.

وی عملکرد کارگاه گلیم بافی »صفوران« را مثبت ارزیابی کرد و ادامه داد: 
این قبیل کارگاه ها نه تنها به استقلال مالی بانوان بلکه به ترویج و توسعه 
صنایع دستی نیز منجر خواهد شد. رضایی با اشاره به خودکفایی اقتصادی 
خانواده ها و حل مشکل معیشتی آنان در کارگاه های صنایع دستی افزود: 
سیاست معاونت صنایع دستی حمایت از آموزشگاه ها و کارگاه هایی است که 
به توانمندسازی هنرجویان کمک می کند. او با بیان این که کارآفرینی به ظاهر 
ساده به نظر می رسد، ولی در عمل چنین نیست، تصریح کرد: کارآفرینی علاوه 

بر داشتن نظر و ایده، نیازمند تبدیل ایده به محصول و کسب و کار است.

مدیراموربخش های تابعه شرکت آب و فاضلاب استان قم 
از ۹5 درصدی عملیات اجرایی اصلاح  از پیشرفت بیش 
داد.  استان خبر  فاقد دهیاری  شبکه های آب روستاهای 

دکتر علی جان صادق پور که به صورت میدانی از پروژه های 
بازدید  استان  سطح  در  فاضلاب  و  آب  اجرای  دست  در 
می کند از پروژه های روستاهای فاقد دهیاری، بشارت آباد 

آیت الله مکارم شیرازی پس از تزریق دز سوم واکسن کرونا:
اینکه بعضی می گویند »واکسن نمی زنیم«

درمنطق اسلام نیست
یکی از واجبات مانند نماز، حفظ سلامتی بدن است

همه بدون استثنا واکسن بزنند

شهرداری قم
 در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق 

مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید. 

1-متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام 

نمایند.)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 
2- مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب 
شهرداری قم )سپرده حسن انجام کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR ۰7 – ۰61۰ – ۰۰۰۰ – ۰۰1۰ – ۰3۰۰ – 43۰۰ – ۵4( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  چهار شنبه مورخ  1400/10/08   لغایت روز چهار شنبه مورخ  

1400/10/15
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  چهار شنبه مورخ  1400/10/08 لغایت  روز  دوشنبه مورخ  

      1400/10/20
۵-شرایط و ویژگی های هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و 
متقاضیان محترم مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه 

پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 361۰4482 – ۰2۵ و 
سوالات عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 

361۰433۵- ۰2۵ تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، 

شهرداری مرکزی ، طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 

7:30 الی 14:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

آگهی مزایده عمومی) نوبت دوم(

 WWW.QOM.IR  -شناسه آگهی:1248237   اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم
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شهید سردار سلیمانی
 مرد اقدام به موقع

این  تاریخی  حوادث  درباره  انکار  غیرقابل  واقعیت 
تاریخی  حوادث  با  زمانی  فاصله  اندازه  هر  که  است 

زیاد می شود، شخصیت های اثرگذار در حوادث، از شکل عینی به شکل ذهنی 
درمی آیند. در واقع از شکل محسوس به شکل معقول تغییر ماهیت می دهند و این 
باعث دخل و تصرف در شخصیت های واقعی تاریخ ساز می شود. برای مثال با گذشت 
سال ها از حوادثی همچون مقاومت مردانه دلیران تنگستان یا قیام جنگل، ما با شکل 

ذهنی رییسعلی دلواری و میرزا کوچک خان جنگلی مواجه هستیم.
با گذر از سال های جنگ تحمیلی، شخصیت های بزرگی همچون فرماندهان 

شهیدمان، به شکل ذهنی شان در بین نسل جوان شناخته می شوند.
چنان  خود  هم روزگار  و  حاضر  شخصیت های  بین  در  دارند  حق  ما  جوانان 
شخصیت های بی بدیلی را مطالبه کنند. یکی از خوشبختی های همه ما در دهه های 
اخیر، امکان تحقق این مطالبه  به حق با وجود شخصیت برجسته ای است که اتفاقاً از 

تربیت شدگان مکتب امام و اسلام و رشد یافته در بستر دفاع مقدس بودند.
همچنان که رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی( فرمودند؛ ملت ایران 
داشته های فرهنگی، معنوی، انقلابی و ارزش های خود را در سردار شهید حاج قاسم 

سلیمانی متبلور و مجسم می دید.
بخشی از فرماندهان و کارکنان غیرتمند نهاجا در طول سال های دفاع مقدس 
از حرم آل الله و پشتیبانی از جبهه مقاومت، فرصت و مجال هم شانگی با ایشان در 
سنگرهای محور مقاومت را داشته و از خصایص برجسته ایشان درک نزدیک و ویژه ای 

دارند.
از ویژگی های عمومی فداکاری، نوع دوستی و خصلت های والای معنویت  اگر 
و اخلاص و پرهیز از تظاهر، شجاعت کم نظیر و درایت و ذکاوت فرماندهی ایشان 
بگذریم، ویژگی بارز و شاخص آن شهید عزیز تمسک به سیره و مشی امام خمینی 
)ره( و رهبر معظم انقلاب اسلامی )مدظله العالی( و التزام عملی به انقلاب بود و 

»انقلابی گری« خط قرمز تصمیم و اقدام او بود.
شهید حاج قاسم سلیمانی مرد اقدام به موقع بود. این خصلت برجسته از بصیرت 
سرچشمه می گیرد. همین اقدام به موقع در جبهه مقاومت باعث شد جهان او را 
به عنوان فرمانده بزرگ مبارزه با تروریسم بشناسد و قلمداد کند. مردم و ملت در ادبیات 
و اعتقادات ایشان دایره محدود و مختصری نداشت. او مصداق اعتقاد قلبی به این 
فراز از عهدنامه امام علی )ع( به مالک اشتر بود که مردم از دو گروه خارج نیستند یا 
در دین با تو برادرند یا در آفرینش با تو برابر. همین اعتقاد باعث می شود این چنین 

مومنانه در خط مقدم مبارزه با تروریسم مجاهدت کند.
این تفکر، از سردار سلیمانی نمونه بارز »اشداء علی الکفار و رحماء بینهم« ساخته 
بود و دایره رحماء بینهم برای مکتب سلیمانی محدود به مرزهای ایران نمی شود، بلکه 
شهروندان تحت محاصره فوعه و کفریا، اهالی شیعه، سنی و مسیحی سوریه و عراق 
برای او از دایره این دو گروه خارج نبودند؛ یا در آفرینش با او برابرند یا در دین برادرند.

شهید سلیمانی در یک اسم، یک عنوان نظامی، ذیل درجه و سلسله مراتب 
نظامی قابل تعریف نیست. به همین دلیل فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( 
که  یاد می کنند؛ مردی  یعنی »مکتب سلیمانی«  اندیشه  قلمرو  به عنوان  از وی 
می شد به عینه در مجاهدتش، در درایتش، در مردم داری اش، در ولایتمداری اش، 
در دلسوزی اش، لشکری از خوبان را یکجا دید؛ »بابایی« ها، »صیاد شیرازی« ها، 

»چمران« ها، »همت« ها و »باکری« ها و »کاظمی« ها و »طهرانی مقدم« ها را.
امیدوارم بتوانیم در بازخوانی اندیشه و نهادینه سازی تفکر ایشان در خودمان به ویژه 
در جامعه سیاسی و مدیریتی کشور عزیزمان برای پرهیز از جناح بندی ها و به منظور 
انجام خدمت جهادی و بی منت، موفق باشیم و مورد شفاعت آن شهید آبرومند قرار 

گیریم.
فرمانده نیروی هوایی ارتش

معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی :

جریان ملی ثبت خاطرات شهدا راه اندازی شود 
معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه گردآوری خاطرات 
جنگ کار سختی است، گفت: بازماندگان جنگ و انقلاب و موسسات انتشاراتی برای 
روایت گسترده خاطرات شهدا و زندگینامه آنها به یک جریان بزرگ مردمی تولید اثر و 

محتوا به عنوان حلقه واسط نیاز دارند. 
مراسم رونمایی از کتاب سرزمین بی فصل، مجموعه خاطرات 3۵ سال زندگی 
مشترک پروین مرادی و همسر شهیدش سیدحمید تقوی فر، بعد از ظهر روزدوشنبه، 

ششم دی، هم زمان با سالگرد شهادت ایشان در تالار رودکی برگزار شد.
 معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاداسلامی در این مراسم با اشاره به نثر جذاب و 
شیرین و پیش برنده کتاب، گفت: سرزمین بی فصل، پر از توصیفات خوب و صمیمی 
و تاثیرگذار از یک زندگی نمونه برای مخاطب است. شاید ارزش ویژه کتاب در ترسیم 
فضای واقعی و صمیمی زندگی است. در تصور برخی، شاید جهاد، نسبتی با یک 
زندگی عاشقانه و صمیمی نداشته باشد اما خواندن خاطرات شهدا و خانواده شان 
نشان می دهد که مردان جهاد، مردان زندگی هم بوده اند و شاید لذت شیرینی زندگی 
را بیشتر هم چشیده باشند، چون نگاه شان به زندگی عمیق تر بوده و شاید دلبستگی 
دنیایی هم داشته اند اما عشق به ماورای جهان مادی باعث می شد از این تعلقات جدا 
شوند. یاسر احمدوند ادامه داد: این قبیل کتاب ها را باید در خانواده ها، مدارس و 
مساجد جمع خوانی کرد. ضعف ما ترویج این قبیل کتاب ها و نشان دادن محتوای 
خوب و ارزشمند آن هاست. حتما اگر تکرار و بیشتر خوانده شوند مخاطب بیشتری 

هم پیدا می کنند و پیشنهاد می کنم کتاب صوتی این اثر ارزشمند هم منتشر شود.
وی با اشاره به محدودیت هایی که مرکز اسناد انقلاب اسلامی در تولید آثار با آنها 
مواجه است، گفت: بازماندگان جنگ و انقلاب و موسسات انتشاراتی برای روایت 
گسترده خاطرات شهدا و زندگینامه آنها به یک جریان بزرگ مردمی تولید اثر و محتوا 
به عنوان حلقه واسط نیاز دارند. در این زمینه می توانیم یک جریان ملی را برای ثبت و 
ضبط و تولید محتوا آماده و در بسترهای مختلف آنها را عرضه کنیم. که در این زمینه 

وزارت ارشاد آماده همکاری است.
باید مبلغ خوبی برای خاطرات شهدا باشیم

دفاع  وزارت  سیاسی  عقیدتی  سازمان  جانشین  شیرازی  علی  حجت الاسلام 
نخستین سخنران مراسم بود که با ادای احترام به تمام شهدای مدافع حرم، درباره 
شهید تقوی فر که فرمانده جبهه مقاومت سردار سلیمانی بود و این کتاب، گفت: 
کتابی که امروز رونمایی می شود ذره ای از عظمت سردار بزرگ اسلام، شهید تقوی فر 
است. اگر بخواهیم خاطرات این شهید عزیز را در دوران جنگ هشت ساله و پس از 
آن در دورانی که این شهید گرانقدر در عراق بود و در آنجا جنگید و شهید شد را مرور 

کنیم به ده ساعت هم ختم نمی شود.
 او ادامه داد: اگر سردار سلیمانی در سوریه و عراق درخشید، و اگر داعش در عراق 
و سوریه شکست خورد به پاس حضور عزیزانی مثل شهید تقوی فر بود. حاج قاسم 
یک نامه ای دارد در دوران بعد از جنگ خطاب به شهدای لشگر ثارالله که آنها را با اسم 
خطاب می کند: »یونس، احمد، علی...«؛ اسم فرماندهان شهید لشگر را می نویسد 
و در پایان می گوید اگر قاسم، قاسم شد به خاطر شما بود. اگر قاسم، قاسم شد به 
خاطر شهید تقوی فر و شهید همدانی بود. این ها در کنار سردار سلیمانی قدرتی را 
برای جبهه مقاومت ایجاد کردند که جمهوری اسلامی ایران در منطقه مثل خورشید 
بدمد و بدرخشد. جانشین سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع، اظهار داشت: 
جمله ای رهبر معظم انقلاب دارند که چندین بار در جمع خانواده نیروهای مسلح 
و شهدا مطرح کرده اند مبنی بر اینکه هر کجا مرد موفقی هست، در کنار او، یک زن 
موفق است. اگر زن همراه، زن صبور، زن مومن در کنار او نباشد، نمی تواند شهید 

تقوی فر بدرخشد، نمی تواند شهید سلیمانی بدرخشد.
حجت الاسلام والمسلمین شیرازی ادامه داد: کتاب سرزمین بی فصل که ذره ای 
از سختی های زندگی این شهید گرانقدر و همسر بزرگوار او، پروین مرادی است، یک 
نما را ترسیم می کند از دوران سی و پنج ساله زندگی مشترکی که بر پایه ایمان و تقوا 
و صبر و دفاع از ارزش ها شکل پذیرفت، و تا پایان همین گونه بود و امروز هم استمرار 
دارد. روز سیزدهم دی ماه ۹8 سردار سلیمانی شهید و در همان روز حکم فرماندهی 

سردار قاآنی به ایشان ابلاغ شد. 
من به ایشان گفتم تا امروز، نیروی قدس یک فرمانده داشت اما از امروز، دو فرمانده 
دارد. روح شهید، حاکم بر نیروی قدس است. شهید تقوی فر امروز به ظاهر در جمع 
ما نیست اما در باطن بدون حیات شهدا نه نیروی قدس می ماند نه جبهه مقاومت و نه 
جمهوری اسلامی. امروز در این جلسه قطعا روح شهید سرافراز حاج حمید تقوی فر 

هم شاهد و حاضر است.

حمید واحدی*

اخبار

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری: 

تحریم ها با استفاده از خلاقیت ها و 
نوآوری ها بی اثر می شود

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری با تاکیدبراینکه، شرکت های دانش بنیان و 
بازارهای صادراتی  به  برای ورود  با کیفیت  ایران ساخت  تولیدکننده محصول  خلاق 
حمایت می شوند، گفت: تحریم ها با استفاده از خلاقیت ها و نوآوری ها بی اثر می شود. 

سورنا ستاری در بازدید معاون اقتصادی رییس جمهور از نمایشگاه دستاوردهای 
منتخب صادراتی ایران ساخت با بیان این که شرکت های دانش بنیان و خلاقی که 
محصول ایران ساخت با کیفیت تولید کنند برای ورود به بازارهای صادراتی حمایت 
می شوند، ادامه داد:هرجایی که تعداد شرکت های دانش بنیان بیشتر بوده است، 

تحریم ها اثرگذاری کمتری داشته است.
وی افزود: بعنوان مثال در حوزه کشاورزی که هنوز تعداد شرکت های دانش بنیان در 
حد قابل قبولی نیست، مشکلات بیشتری وجود دارد و صنعت کشاورزی هنوز با فناوری 
و نوآوری به شکل کامل عجین نشده که اقدامات بهسازی در این مسیر را آغاز کرده ایم.

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری با اشاره به توانمندی  شرکت های دانش بنیان 
در حوزه بهینه سازی انرژی گفت: علاوه بر توانمندی این شرکت ها در صنایع بالادستی 
نفت، گاز و پتروشیمی از جمله تامین نیاز به کاتالیست ها، تجهیزات سرچاهی و بسیاری 
از فناوری های دیگر، امروز شرکت های دانش بنیان توانسته اند عرصه مصرف انرژی را 
در سطح مصارف تجاری و خانگی با فناوری های هوشمند و تجهیزات دانش بنیان و کم 

مصرف پیوند بزنند.
وی با تاکید براینکه، تحریم ها با استفاده از خلاقیت ها و نوآوری ها بی اثر می شود؛ 
توسعه عمومی  فناوری ها و ابزارها ایران ساخت را نیازمند فرهنگ سازی از یک سو و 

ایجاد فضای تسهیل تولید و بازارسازی برای این محصولات دانست.
تکمیل زنجیره ارزش حوزه غذا با کمک شرکت های دانش بنیان

معاون علمی و فناوری رییس جمهور در ادامه با اشاره به در اولویت قرار داشتن تامین 
زنجیره ارزش و افزایش تاب آوری فناورانه در حوزه کشاورزی و تامین غذا افزود: البته 
در حوزه امنیت غذایی با ورود معاونت علمی و فناوری طرح هایی در حال اجرا است؛ 
اما برای توسعه این حوزه نیازمند مشارکت بیشتر شرکت های دانش بنیان و خلاقیت 

های آنها هستیم.
ستاری افزود: با ورود به حوزه تولید دانه های روغنی توانستیم بخشی از نیاز بازار 

داخلی را تامین کنیم.
وی همچنین با اشاره به در اولویت قرار داشتن تکمیل زنجیره ارزش مواد غذایی و 
امنیت غذایی گفت: به طور مثال در حوزه مرغ لاین که جای کار بسیاری وجود دارد، 

برنامه مفصلی داریم.
ستاری تاکید کرد:باید با حمایت از شرکت های دانش بنیان این زنجیره در داخل 
کشور تامین شود؛ چراکه سالیانه 3/۵ میلیارد دلار واردات داریم که شرکت های داخلی 
می توانند سدی بر مسیر این ارزبری باشند در حالی که توانمندی شرکت های دانش 

بنیان برای تولید این محصول و تامین بازار بالا است.
وی استفاده از محصولات تولید شده با فناوری های پیشرفته را یکی از ضروریات در 
کشور دانست و افزود: باید به سمتی پیش برویم که این محصولات بتوانند بخش بزرگی 
از نیاز کشور را تامین کنند. محصولاتی که با اتکا به توان داخلی و با بومی سازی فناوری 

ها تولید شده اند.
 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات :

تمام روستاها تا پایان سال ۱۴۰۱ به اینترنت 
پرسرعت متصل می شوند 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه در حال حاضر حدود 7هزار و 6۰۰ 
یا دارای ارتباط بی کیفیت هستند، گفت: تلاش می کنیم تمام  روستا فاقد ارتباط 

روستاها تا پایان سال 14۰1 به اینترنت پرسرعت و پایدار متصل شوند. 
عیسی زارع پور در یادداشتی در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی اینستاگرام 
نوشت: وقتی در مجلس شورای اسلامی و در محضر نمایندگان مردم قول دادم که تا 
پایان سال 14۰1 تمام روستاهای کشور )البته روستاهای بالای 2۰ خانوار( به شبکه 
ارتباطات پایدار و پرسرعت متصل خواهند شد، تصورم این بود که بر اساس گزارش های 
موجود حدود 4 هزار روستا از میان بیش از 4۰ هزار روستا هنوز فاقد ارتباط هستند یا 

ارتباط بی کیفیت دارند.
عیسی زارع پور تصریح کرد: اما با بررسی دقیق تر روشن شد که حدود 7هزار و 6۰۰ 
روستا )4هزار روستای فاقد هرگونه ارتباطات و 3هزار و 6۰۰ روستای با ارتباط ناقص یا 
بدون کیفیت( هستند. این روستاها هم به طور عمده در مناطق دور و صعب العبور قرار 

دارند که هزینه و زحمت برقراری ارتباطات در آنها چند برابر حالت عادی است.
وی افزود: با این همه، برای تکمیل ارتباطات تمام روستاهای کشورمان تا پایان 14۰1 
مصمم هستیم و پیشرفت این پروژه را به طور دوره ای به اطلاع مردم عزیزمان می رسانیم. 
از ابتدای استقرار دولت سیزدهم تاکنون با تلاش و پیگیری شبانه روزی همکارانم 626 
روستا به شبکه ارتباطی متصل شده اند و این تلاش با اتصال 64۰ روستای دیگر تا پایان 
سال ادامه خواهد داشت. به گفته زارع پور در طول یک هفته گذشته، 33 روستا در 
استان های اصفهان، آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، خوزستان، لرستان، کردستان، 
کرمانشاه، مرکزی، سیستان و بلوچستان، کرمان و اردبیل به شبکه ملی اطلاعات متصل 

شده اند. سرعت کار با تامین تجهیزات و اعتبارات لازم انشاالله بیشتر هم خواهد شد.

رضا تقی پور :

نقد مرکز پژوهش ها در مورد طرح 
صیانت، بیانیه سیاسی بود

رئیس کمیسیون مشترک »طرح حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی 
فضای مجازی« با انتقاد از رسانه ای شدن نظر مرکز پژوهش ها در مورد طرح حمایت 

گفت: نقد مرکز پژوهش ها در مورد طرح در واقع بیانیه سیاسی است. 
رضا تقی پور انوری افزود: مدل مفهومی این طرح موجود است و در این رابطه مشکلی 
نداریم، نقد مرکز پژوهش ها مربوط به نسخه قبلی است و قرار شد  نسخه جدید ارائه شود 
و با قول و قرارهایی که گذاشتیم، کارگروه در هفته دوم 6 جلسه برگزار کرد و ادغام ها 

انجام شد و روند کار هم به خوبی پیش رفت.
 مرکز پژوهش ها نباید به جای شورای نگهبان اظهارنظر کند 

وی با انتقاد از رسانه ای شدن نظر مرکز پژوهش ها پیش از ارسال به کمیسیون یادآور 
شد: از هیأت رئیسه مجلس می خواهیم به ما بگوید که چگونه در جریان نامه های ارسالی 
قرار بگیریم و اگر روال ارائه نامه ها به نمایندگان تغییر کرده به ما  اطلاع دهند؛ ما در مورد 
ارجاع طرح به مرکز رأی گیری کردیم و متن مصوبه روشن است و قرار شد مرکز طی 1۰ 
روز طرح را بررسی و به کمیسیون ارائه کند اما خروجی مرکز بیانیه سیاسی است که نظر 
اغلب نمایندگان هم همین است ضمن اینکه تا 3۰ آذر ماه 14۰۰ نسخه مشترکی در 
اختیار معاونت های مرکز نبوده است. تقی پور خطاب به قائم مقام و کارشناسان مرکز 
پژوهش ها در نشست، یادآور شد: شما نباید به جای شورای نگهبان اظهارنظر و نماینده 

را مجبور کنید اظهارنظرش را عوض کند؛ نماینده اختیار دارد. 
 

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس:

کاهش ردیف های بودجه نظارت
 بر دستگاه ها را تقویت می کند

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی گفت: کار 
نظارت بر ردیف های بودجه هر چه متمرکزتر باشد، بسیار بهتر خواهد بود و دستگاه ها 

هم می توانند بر زیرمجموعه خود نظارت قوی تری داشته باشند. 
حجت الاسلام سید محمدرضا میرتاج الدینی با اشاره به بررسی لایحه بودجه 14۰1 
در نشست امروز کمیسیون اظهار کرد: در این نشست مشخص شد ردیف ها در لایحه 
بودجه ادغام شده و دولت در تدوین بودجه ردیف های غیراصلی را حذف کرده و تعداد 
ردیف ها را از هزار و 1۰۰ ردیف کاهش داده است. البته برخی دستگاه ها نسبت به این 

موضوع انتقاد دارند و خواهان بازگشت ردیف های مربوط به خود هستند.
نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به دیدگاه سازمان برنامه و بودجه 
گفت: کار نظارت بر ردیف های بودجه هر چه متمرکزتر باشد، بسیار بهتر خواهد بود و 

دستگاه ها نیز می توانند بر زیرمجموعه خود نظارت قوی تری داشته باشند.
میرتاج الدینی تاکید کرد: اعضای کمیسیون معتقد بودند،  دستگاه هایی که در 
صورت ادغام ردیفشان با ردیف دستگاه های دیگر در اجرای ماموریت خود دچار مشکل 
می شوند، باید ردیف مستقل داشته باشند به عبارت دیگر با محدودسازی ردیف ها به 

صورت کارشناسی و نسبی موافقت کردند.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در مواردی که نیاز به بازرسی از منزل یا محل 
کار فرد متهم نیست نباید این اقدام صورت گیرد، گفت: چنانچه ضرورت ایجاب 
بر بازرسی می کند باید در انجام این امر نهایت دقت صورت گیرد و نباید در حین 
بازرسی از منزل یا محل کار فرد متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او دلهره 
ایجاد شود.  حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای  روز دوشنبه  
عالی قضایی  و شورای  قوه قضاییه  عالی  دردومین نشست مشترک شورای 
استان هاخطاب به مسئولان عالی قوه قضائیه و اعضای شورای قضایی استانها 
به بیان نکاتی پرداخت و خدمت به مردم را به عنوان موضوع اول مورد تأکید قرار 
دا وبرای رعایت حقوق متهمان و افرادی که احضار می شوند، 4دستور ویژه صادر 
کرد. رئیس قوه قضائیه بیان داشت: خدمت به مردم را یک نعمت الهی بدانیم 
و این فرصت را مغتنم بشماریم و بدانیم که این فرصتی که برای خدمت پیش 
آمده عنایت الهی است و اگر چنین نگاهی داشته باشیم طبیعتاً تحمل سختی ها 

آسان و تلخی ها به شیرینی تبدیل می گردد.
حسن خلق در مواجهه با مردم موضوع دیگری بود که مورد تأکید قاضی 

القضات قرار گرفت و بر تمرین و استمرار صبر و حلم اشاره کرد.
ضرورت  ندارد به همه متهمان دست بند و پابند زده شود

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای استمداد از خداوند در امر خطیر 
حکمرانی را به عنوان نکته بعد مورد اشاره قرار داد و افزود: برای موفقیت در امر 
خطیر حکمرانی در هر بخشی از نظام و به خصوص در قوه قضائیه و امر خطیر 
قضاوت که انسان باید بر مدار حق حرکت، عمل و قلم بزند باید همواره و بیش از 

ایام دیگر از خداوند استمدادطلبید.
حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در ادامه نشست شورای عالی قوه 
قضاییه با شورای قضایی استان ها با تاکید بر این که باید از انجام هر آن چه که 
موجبات زحمت ودردسر مردم را فراهم می آورد به جد پرهیز و اجتناب کرد به 
ذکر مصادیقی در این رابطه پرداخت و از روسای کل دادگستری ها و دادستان 
ها خواست برای مواردی نظیر بازداشت متهمین، دستبند یا پابند زدن به آن ها 
هنگام دستگیری، بازرسی از منازل یا محل کار متهمین تدابیری بیندیشند که در 
عین رعایت کامل جوانب قانونی، کمترین آسیب و لطمه ای به حیثیت متهمین 

و خانواده آنها وارد نشود.
رئیس دستگاه قضا در همین رابطه به موضوع چگونگی دستگیری متهمین 
اشاره کرد و گفت: در برخی از موارد ضابط به دستور مقام قضایی و یا احیاناً در 
جرایم مشهود راساً برای دستگیری متهمین یا جلب افراد اقدام می کند؛ در این 
گونه موارد باید نهایت دقت صورت گیرد که نسبت به افرادی که ضرورت ندارد 
هنگام دستگیری و جلب در مقابل چشمان خانواده و همکارانش از دستبند 
استفاده نشود، حتی دیده میشود که از پابند هم استفاده می شود که ضرورتی 
ندارد مگر در موارد موارد خاص و خطرناک بودن متهم. رییس عدلیه تاکید کرد: 
به هیچ وجه نباید متهم تحقیر شود و باید توجه داشت که جلب و بازداشت متهم 
به مثابه مجازات و کیفر رساندن او نیست و مجازات و کیفر متهم در زمره اموری 

است که باید روال قانونی خود را طی کند.
نباید به واسطه تاخیر در تودیع قرار، فرد متهم روانه بازداشتگاه شود 

حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای با تاکید این که باید از بازداشت 
افرادی که ضرورتی برای بازداشت آن ها وجود ندارد پرهیز شود گفت: در 
مواردی همکاران قضایی چنین استدلال می کنند که به لحاظ قانونی باید پس 
از تفهیم اتهام، برای متهم قرار صادر کنند و این یک الزام قانونی است و چنانچه 

از آن تخطی کنند تحت تعقیب دادسرای انتظامی قضات قرار می گیرند؛ من 
به این الزام قانونی که برای قضات وجود دارد توجه و عنایت دارم اما تاکیدم آن 
است که باید در هنگام صدور قرارهای تامین از سوی قضات و بازپرس ها تا حد 
امکان تدابیری اتخاذ شود که طی آن فرد متهم در اسرع وقت بتواند نسبت به 
تودیع این قرار اقدام کند و به گونه ای نباشد که به واسطه تاخیر در تودیع قرار، 
فرد متهم روانه بازداشتگاه شودو آسیب هایی از این ناحیه متوجه وی و خانواده 

اش شود.
رئیس قوه قضاییه در ادامه بر ضرورت اعمال دقت کافی در بازرسی از منزل 
یا محل کار متهمین اشاره کرد و گفت: در مواردی که نیاز به بازرسی از منزل یا 
محل کار فرد متهم نیست نباید این اقدام صورت گیرد و چنانچه ضرورت ایجاب 
بر بازرسی می کند باید در انجام این امر نهایت دقت صورت گیرد و نباید در حین 
بازرسی از منزل یا محل کار فرد متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او دلهره 
ایجاد شود و یا وسایلی از محل بازرسی ضبط شود که ضرورتی به ضبط آن ها 
نیست و چنانچه این وسایل ضبط می شود پس از رفع نیازهای تحقیقاتی به 

سرعت به فرد بازگردانده شود.
ارفاقات قانونی مشمول کسانی که امنیت و آرامش مردم را تهدید 

می کنند نمی شود 
رئیس عدلیه در ادامه موارد و دستورات فوق الذکر را که پیرامون رعایت حقوق 
متهمین و افراد جلب و بازداشت شده مطرح کرده به منزله ابلاغیه لازم الاجرا 
دانست و به روسای کل دادگستری ها، دادستان ها، قضات و سایر مسئولان 
ذیربط قضایی تاکید کرد که تخطی از رعایت و لحاظ این موارد که در زمره حقوق 
مردم است با پیگیری و مورد مواخذه قرار گرفتن از ناحیه دادسرای انتظامی 

قضات همراه خواهد بود.  
حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در ادامه لحاظ ارفات قانونی را 
شامل حال تهدیدکنندگان امنیت و آرامش مردم ندانست و تصریح کرد: ارفاقات 
قانونی به هیچ وجه مشمول کسانی که امنیت و آرامش مردم را تهدید می کنند 
نمی شود؛ کسانی که با زور و تهدید اقدام به سرقت اموال مردم می کنند و آرامش 
روانی و امنیت مردم را به مخاطره می اندازند، مورد اغماض و ارفاق قرار نمی گیرند 
و ترحم به این متجاوزان، ظلم به مردم است؛ همچنین افرادی که ناهنجاری 

فرهنگی در جامعه ایجاد میکنند نیز نباید مورد ارفاق قرار گیرند.
رئیس قوه قضاییه گفت: باید به لحاظ قانونی و وجدانی از آمران به معروف و 
ناهیان منکر که به طور جدی حمایت کرد و همچنین توجه داشت که کسانی 

که مروج منکر و ناامنی می شوند به هیچ وجه مورد ارفاق و اغماض قرار نگیرند.

رئیس قوه قضاییه:

حین بازرسی منزل متهم نباید برای خانواده او دلهره ایجاد شود

معاون اول رئیس جمهور گفت: فرهنگستان ها 
و  دانشگاه ها  با  تعامل  منظور  به  الگو  یک  باید 
دستگاه های اجرایی را در راستای مهارت افزایی و 
ارتقاء توان علمی دانش آموختگان دانشگاهی ارائه 

دهند.
هیأت  جلسه  در  روزدوشنبه  صبح  مخبر  محمد 
امنای مشترک فرهنگستان های کشور با تاکید بر 
جمهوری  چهارگانه  های  فرهنگستان  باید  اینکه 
اسلامی ایران به عنوان چراغ راه و قله های علم و 
ادب و هنر به دولت در اداره کشور کمک فکری و 
مشاوره ای ارائه دهند،  تصریح کرد: دولت موظف 
است از این تشکیلات برای پیشبرد امور اساسی 
وجود  که  چرا  کند  استفاده  کشور  استراتژیک  و 
فرهنگستان ها بسیار مهم است و البته تاکنون به 

خوبی از این ظرفیت بهره برداری نشده است.
معاون اول رییس جمهور بر ضرورت تبیین جایگاه 
و نقش فرهنگستان ها در کشور و همچنین ارتقاء 

و  کرد  تاکید  ها  فرهنگستان  و  دولت  میان  روابط 
افزود: باید تعاملات و ارتباط فرهنگستان ها با دولت 
آنها  با  متناسب  تخصصی  های  وزارتخانه  ویژه  به 
گسترش یابد و این آمادگی وجود دارد تا جلسات 
هیأت امنای فرهنگستان ها با حضور وزرا و به صورت 

منظم در دولت سیزدهم تشکیل شود.
ویژه  به  کشور  علمی  اساتید  اینکه  بیان  با  وی 
اعضای فرهنگستانهای علوم، علوم پزشکی، هنر و 
زبان و ادب فارسی سرمایه و آبروی کشور هستند، 
از سازمان برنامه و بودجه و همچنین سازمان امور 
اداری و استخدامی خواست تا با تخصیص اعتبارات 
تقویت  راستای  در  اداری  مشکلات  حل  و  لازم 

فرهنگستان های چهارگانه کشور گام بردارند.
مخبر همچنین با اشاره به دغدغه های مقام معظم 
رهبری در زمینه مرجعیت زبان فارسی و نهضت 
تولید علم، تاکید کرد: باید در کنار توجه به پیشبرد 
فناوری های نوین در کشور، نقاط قوت فرهنگ و 

 ـاسلامی به دنیا منعکس شود و تلاش  هنر ایرانی 
کنیم زبان فارسی به عنوان یکی از زبان های اصلی 

جهان مطرح باشد.
وی افزود: فرهنگستان ها باید یک  الگو به منظور 
در  اجرایی  های  دستگاه  و  ها  دانشگاه  با  تعامل 
ارتقاء توان علمی دانش  افزایی و  راستای مهارت 

آموختگان دانشگاهی ارائه دهند.
ارتباطات  گسترش  جمهور  رییس  اول  معاون 
اقتصادی و هنری را دو پایه مهم تعاملات کشورهای 
در  اقتصادی  تعاملات  افزود:  و  برشمرد  جهان 
پایداری روابط کشورها بسیار موثر هستند اما مسائل 
اقتصادی به عنوان روبنا به شمار می آید و این روابط 
هنری و فرهنگی رایج بین کشورها است که اجازه 

نمی دهد تعاملات دو ملت و دولت از بین برود.
وی همچنین از روسای فرهنگستان های چهارگانه 
بازبینی اساسنامه های خود  با  تا  کشور خواست 

براساس نیازها و ضرورت های کشور به روز شوند.

معاون اول رئیس جمهور :

فرهنگستان ها الگوی تعامل با دستگاه های اجرایی ارائه دهند 

بیان  با  و آموزش پزشکی   وزیر بهداشت، درمان 
اینکه در آغاز کار دولت سیزدهم فقط پنج میلیون دز 
واکسن تزریق شده بود، اما اکنون 117 میلیون دز 
واکسن تزریق شده، گفت: به این معنا که در مدت 
چهار ماه گذشته 112 میلیون واکسن تزریق شده که 

این توفیق با به صحنه آمدن مردم به دست آمد. 
بهرام عین اللهی روز دوشنبه در آیین رونمایی از 
پویش ملی سخاوت )در راستای اجرای قانون حمایت 
پروژه های  افتتاح  و  و جوانی جمعیت(  از خانواده 
عمرانی دانشجویی که با حضور معاون فرهنگی و 
دانشجویی و تعدادی از خیران برگزار شد، با بیان 

اسلامی  انقلاب  شکوهمند  پیروزی  از  پس  اینکه 
با مسائل مختلفی در کشور رو به رو شدیم و از نظر 
اقتصادی و دیگر موضوعات فشار زیادی را متحمل 
شدیم و نا جوانمردی هایی شداظهارداشت: از دفاع 
مقدس می توان به عنوان سرآمد این موضوعات نام 
برد؛ همه ابرقدرت ها برای از بین بردن ایران با یکدیگر 
متحد شدند و آنچه سبب شد ما بتوانیم در مقابل 
اصالت،  هویت،  کنیم  مقاومت  حملات  این  همه 
اعتقاد به ولایت و مردم بود. اگر هر کشور دیگری بود 
نمی توانست هشت سال مقاومت کند. مردم ما بودند 
که در دفاع مقدس حماسه آفریدند، همه در صحنه 

بودند و این موضوعی است که در تاریخ ماندگار شده 
است.

وی با بیان اینکه شخصی که در راه خدا کار خیر 
می کند، توفیقی است که خداوند متعال به او داشته 
شاهد  مقدس  دفاع  از  بعد  ما  کرد:  مطرح  است، 
از  یکی  که  بودیم  کشور  در  مختلفی  صحنه های 
مهم ترین این مسائل کرونا است؛ کرونا علی رغم 
تهدیدهایی که در دنیا داشت بسیاری از مسائل را 
هم برای مردم روشن کرد و صحنه های بسیار زیبایی 
را از حضور مردم در صحنه مشاهده کردیم، ما اعتقاد 

داریم هرکاری که مردمی شود، موفق است.

وزیر بهداشت خبرداد:

تزریق ۱۱۲ میلیون دز واکسن طی ۴ ماه فعالیت دولت سیزدهم 

وزیر کشور:

 اومیکرون گسترش یابد محدودیت ها را افزایش می دهیم
وزیر کشور گفت: امیدوارم با رعایت خوب پروتکل ها نیازی به اعمال محدودیت های 
اعمال  به  مجبور  است  ممکن  اومیکرون  سویه  رشد  صورت  در  اما  نباشد  جدید 

محدودیت های جدیدی شویم. 
احمد وحیدی در حاشیه نمایشگاه جهاد دانشگاهی در جمع خبرنگاران گفت: 
جهاد دانشگاهی با داشتن 2 دانشگاه و تعداد قابل توجهی مراکز و پارک علمی سهم 

بسیار زیادی در تولید علم ایفا می کند.
وزیر کشور افزود: این نمایشگاه نشانه ای از ظرفیت و توانایی بسیار گسترده جهاد 
دانشگاهی پژوهشگران و محققان مراکز پژوهشی است.  برخی از عزیزان کارهای 
بسیار گسترده ای به ویژه در حوزه نفت انجام داده اند که به لحاظ فناوری بسیار مهم 

و حائز اهمیت است.
وحیدی تصریح کرد: دوستان در حوزه انسانی هم کارهای بسیار ارزشمندی در 
ارتباط با فعالیت های وزارت کشور داشته اند که این فعالیت ها را توسعه خواهیم داد و 
در حوزه های مرتبط با این وزارتخانه در سطح استان ها، استانداری ها،  شهرداری ها و 

همچنین سازمان های وابسته به وزارت کشور حداکثر استفاده را خواهیم کرد.
وزیر کشور درباره محدودیت های احتمالی در کشور با توجه به ورود سویه جدید 
اُمیکرون، گفت: فعلًا با توجه به سرعت انتشار این سویه محدودیت های ترددی در 
سطح خارجی پیش بینی شده و رفت و آمدها کنترل و محدودتر شده است.  رعایت 
پروتکل های بهداشتی و تزریق دُز سوم جزو الزاماتی است که بسیار مورد تاکید قرار 

گرفته است.
وحیدی ادامه داد: تاکنون اضافه بر آن محدودیت های جدیدی پیش بینی نشده 

است. امیدواریم با رعایت خوب پروتکل ها نیازی به اعمال محدودیت های جدید 
نباشد اما در صورت رشد قابل توجه این سویه جدید ممکن است مجبور به اعمال 

محدودیت های جدیدی شویم.
وی درباره وضعیت سامانه سما وزارت کشور و گلایه  راننده های اینترنتی از عدم 
واریز به موقع سهمیه آنها، گفت: از آنجایی که سامانه بعد از پیمایش محاسبه می کند 
و پیمایش ها را بعد از آن انجام می دهد طبیعتا زمان بر است. سامانه براساس میزان 

پیمایش ها سوخت را تخصیص می دهد که زمان می برد.
وحیدی ادامه داد: البته از دوستان خواسته ایم که هرچقدر می توانند این زمان را 
کاهش دهند تا کسانی که در حمل و نقل عمومی داخل شهر کار می کنند راحت تر 

باشند.
وزیر کشور در ارزیابی خود از توانمندی دستاوردهای جهاد دانشگاهی، گفت: 
کارهایی انجام شده،  بسیار ارزشمند و همه جانبه هستند و در همه حوزه های 
انسانی، فنی، مهندسی و در حوزه های سخت و نرم فعالیت های گسترده ای صورت 

گرفته است.
وحیدی افزود:  زنجیره  عزیزان در جهاد دانشگاهی، به جهت دانشگاه، پژوهش، 
پارک ها و شرکت های دانش بنیانی و بعد هم عرضه آن پیش بینی شده است زنجیره 

بسیار مناسبی است.
با  هم  اکنون  و  است  شده  کامل  حدودی  تا  زنجیره   این  کرد:  خاطرنشان  وی 
قراردادهایی که با وزارتخانه های مختلف منعقد می کنند تمامی محصولات می تواند 

به کالا و محصولات مورد نیاز وزارتخانه ها و دستگاه های مختلف تبدیل شود.
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سلامت

عواملی که سلامت تیروئید را به خطر می اندازد  فواید باورنکردنی کره بادام زمینی 
بسیاری از افراد تصور می کنند کره بادام زمینی به علت داشتن چربی زیاد، 
ناسالم است و باعث چاقی می شود، اما چنین نیست. کره بادام زمینی حاوی 
چربی های سالم است و مقدار زیادی پروتئین براي تأمین انرژی پایدار شما دارد.
کره بادام زمینی یک خوراکی خوش طعم و سرشار از مواد مغذی است. در 

ادامه با دیگر فواید کره بادام زمینی آشنا خواهید شد.
 تأمین سوخت بدن

بدن برای تأمین سوخت مورد نیاز خود به مواد غذایی با کیفیت و غنی از مواد 
مغذی نیاز دارد. کره بادام زمینی در این دسته از مواد غذایی قرار دارد، زیرا در 
هر 2 قاشق غذاخوری از آن 1۰۰ کالری و 4 گرم پروتئین وجود دارد و قادر است 

انرژی پایدار بالایی به شما بدهد.
هنگام تمرینات سخت بدنسازی یا دویدن های استقامتی طولانی، مصرف 

کره بادام زمینی می تواند از ضعف و کاهش انرژی شما جلوگیری کند.
افزایش کلسترول خوب

پزشکان تغذیه، مصرف چربی های سالم مانند کره بادام زمینی را توصیه 
می کنند و پیشنهاد می دهند روغنی که به طور طبیعی روی کره بادام زمینی 

جمع می شود را دور نریزید و آن را هم بزنید تا با کره ترکیب شود.
کره بادام زمینی چربی اشباع و کلسترول کمی دارد و باعث افزایش کلسترول 

خوب می شود و در مقابل، سبب افزایش وزن و کلسترول بد نمی شود.
تثبیت وزن

افزایش وزن به دلیل مصرف بیش از حد کالری در طول روز و نسوزاندن آنها ]به 
واسطه فعالیت بدنی[ اتفاق می افتد. کره بادام زمینی باعث احساس سیری در 

شما می شود و به حفظ وزنتان کمک می کند.
ترمیم عضلات

بادام زمینی حاوی 7 گرم پروتئین در هر 2۰۰ گرم است؛ با مصرف کره بادام 
زمینی می توان میزان پروتئین دریافتی را افزایش داد؛ زیرا تمرینات بدنسازی 
باعث پارگی تارهای عضلانی می شوند و برای ترمیم به آمینواسید نیاز دارید. 
آمینو اسیدها در واقع بلوک های سازنده پروتئین هستند و نقش مهمی در 

سلول ها، ماهیچه ها و بافت های ما برای حفظ عملکرد مطلوب ایفا می کنند.
هر فرد به طور معمول، روزانه به 1.2 گرم تا 1.8 گرم به ازای هر کیلوگرم از وزن 

بدن به پروتئین نیاز دارد.
منبع غنی از مواد مغذی

از نیاسین، فولات و ویتامین E به همراه  بادام زمینی منبعی سرشار  کره 
بسیاری از مواد مغذی و مواد معدنی ضروری است. این کره سرشار از فیبر و 

پروتئین است.

افرادی که تمام تمرکز خود را روی کاهش وزن می گذارند ممکن است به جایی 
برسند که دست به امتحان کردن روش های غیرعلمی و خطرناک بزنند و بدین ترتیب 
خود را درگیر مشکلات سلامتی کنند. در این مطلب به چند روش خطرناک و ناسالم 

برای لاغری می پردازیم:
تصمیم و اصرار برای وزن کم کردن و لاغر شدن می تواند شما را به سمت رژیم های 
لاغری درست و منطقی و یا روش های ناسالم و نادرست پیش ببرد که بدون شک 

عواقب جدی برای سلامتی دارند.
افرادی که تمام تمرکز خود را روی کاهش وزن می گذارند ممکن است به جایی 
برسند که دست به امتحان کردن روش های غیرعلمی و خطرناک بزنند و بدین ترتیب 
خود را درگیر مشکلات سلامتی کنند. در این مطلب به چند روش خطرناک و ناسالم 

برای لاغری می پردازیم:
گرسنگی کشیدن یا در پیش گرفتن رژیم های غذایی بسیار کم کالری

کالری مصرفی را به شدت کم کردن ممکن است منجر به کاهش وزن شود اما وزن 
از دست رفتهٔ شما به قیمت کاهش عضلات مهم و کُندی سوخت وساز بدنتان تمام 
می شود. اگر کالری مصرفی تان را به حد زیادی کاهش دهید به سمت افزایش درصد 
چربی انباشته در بدن نیز خواهید رفت که ریسک سندرم متابولیک و دیابت نوع دوم 

را افزایش می دهد.
هیچ وقت کالری مصرفی روزانه خود را از 12۰۰ کمتر نکنید، مگر اینکه پزشک به 
شما توصیه کرده باشد. دریافت کالری بسیار کم باعث می شود مواد مغذی کافی به 
بدنتان نرسد تا انرژی برای فعالیت های خود داشته باشید و به گرسنگی تان پاسخ 
بدهید. یادتان باشد وقتی سریع وزن کم می کنید، بیشتر احتمال دارد این وزن 
برگردد، آن هم با چربی بیشتر و عضلهٔ کمتر، خصوصاً اگر بالای ۵۰ سال سن داشته 

باشید.
مکمل هایی که وعده های آن چنانی می دهند

اگر ادعای تولیدکننده های مکمل های لاغری واقعیت داشته باشد بسیار عالی به 
نظر می رسد اما واقعیت غیر از این است. کمپانی های سازندهٔ مکمل های لاغری، 
برخلاف کمپانی هایی که داروهای پزشکی را می سازند، پیش از اینکه محصولات 
خود را روانه بازار کنند، نیازی نیست تأییدیه بگیرند که تولیداتشان ایمن یا مؤثرند. 
حتی محصولاتی که ادعا می کنند طبیعی و بی ضررند، لزوماً برای شما سالم نیستند. 

بهتر است از روش های علمی و تأیید شده برای کاهش وزن کمک بگیرید.
برنامه های دتوکس یا سم زدا

برنامه های سم زدایی یا دتوکس در بهترین حالت خود باعث کاهش وزن ناشی 
از وزن آب و مدفوع می شوند اما می توانند خطرناک باشند. این روش ها ریسک 

دهیدراسیون بدن، به هم خوردن تعادل الکترولیت ها و ... را به دنبال دارند.
از دست دادن زیاد مایعات از بدن اگر تحت نظر و مراقبت پزشکی نباشد خطرناک 
است و اگر با گرسنگی کشیدن هم همراه شود خطرناک تر هم خواهد شد. بدن 
شما دارای سیستم بسیار کاملی برای سم زدایی و پاک سازی خودش است، بنابراین 
نیازی نیست از روش های خاصی برای دتوکس استفاده کنید و درگیر عوارض بعدی 
شوید و ضمناً سیستم خودکار بدنتان را هم به هم بریزید. به جای روش های سم زدایی 
بهتر است نسبت به غذاهایی که می خورید دقیق تر باشید. اگر می  خواهید بدنتان را 

پاک سازی کنید، زیاد آب بنوشید و غذاهای فیبردار بیشتر بخورید.
تخلیه تعمدی غذا به هر مدلی

تخلیه تعمدی یعنی اینکه عمداً استفراغ کنید، غذا را بجوید و تُف کنید و یا از 
ملین های سوءاستفاده کنید. این رفتارهای ناسالم و خطرناک بیشتر از آنچه فکر 
کنید رواج دارند و مشکلات جدی برای سلامتی ایجاد می کنند و ضمناً اولین قدم به 

سمت ابتلا به اختلالات خوردن هستند.
اسید معده بسیار قوی است. این اسید قوی برای معده لازم است تا غذا را جهت 
گوارش و جذب آماده کند. محتویات معده قرار است در معده بمانند، نه اینکه به 
سمت حلق و دهانتان برگردند. استفراغی که بسیار اسیدی است می تواند مری و 
دهان و مینای دندان را نابود کند و همین باعث افزایش خطر برخی از سرطان ها و 

پوسیدگی دندان می شود، خصوصاً اگر تبدیل به عادت شود.
غذای خورده شده را مرتباً با استفراغ بالا آوردن یا از ملین ها استفادهٔ نادرست 
کردن باعث از دست رفتن مایعات بدن هم می شود که می تواند دهیدراسیون و 

به هم خوردن تعادل الکترولیت های بدن را به همراه داشته باشد.
همهٔ این روش ها برای وزن کم کردن خطرناک اند اما خطرناک ترین آن ها استفاده 
از شربت ایپکاک است که یک دوز آن می تواند با به هم ریختن ضربان قلب منجر به 

حمله قلبی و مرگ شود.
بالا آوردن غذای خورده شده به هر روشی راه درستی برای کاهش وزن نیست. 

درست غذا خوردن بهترین رویکرد برای لاغری است.
ورزش های سخت و شدید

باشید  زیاد شنیده  وزن  بر کاهش  پر شدت  ورزش های  تأثیرات  مورد  در  شاید 
ایجاد  سلامتی  برای  مشکلاتی  می تواند  و  نیست  این گونه  واقعی  دنیای  در  اما 
کند. ورزش های سخت به بدن آسیب می زنند، بدن را دهیدراته می کنند و تعادل 
الکترولیت های بدن را به هم می زنند و ضمناً در خیلی از افراد از نظر روانی این تصور 

ایجاد می شود که ورزش شدید، تنبیهی برای پُرخوری است.
با معده خالی ورزش کردن

وقتی بدن شما برای انجام فعالیت ها به انرژی نیاز دارد، اگر به اندازه کافی غذا 
نخورید، سراغ تجزیهٔ عضلات می رود تا آن ها را به گلوکز تبدیل کرده و انرژی تولید 
کند. ورزش کردن با معده خالی باعث می شود با کمبود انرژی شدیدی روبرو شوید و 

عضلاتتان را از دست بدهید و آسیب هم ببینید.
یادتان باشد وقتی سریع وزن کم می کنید، بیشتر احتمال دارد این وزن برگردد، 

آن هم با چربی بیشتر و عضلهٔ کمتر، خصوصاً اگر بالای ۵۰ سال سن داشته باشید
داروهای مجاز و غیرمجاز

استفاده از انواع داروها برای کاهش وزن و لاغری نیز اشتباهی است که پیامدهای 
جدی دارد. خطرات بالقوه مرتبط با استفاده از داروهایی مانند کوکائین و داروهایی 
که برای اختلال بیش فعالی و کم توجهی، اختلالات تیروئیدی و یا دیابت تجویز 
می شوند با هدف کاهش وزن، هر نتیجه  ای دارد به جز لاغری! مصرف این داروها 
با خطر اعتیاد، مشکلات رابطه، اضطراب، سر دردهای شدید، سکته مغزی و قلبی، 

مشکلات کلیوی و ریوی همراه است.
)DNP( پودر دینیتروفنول

مطالعات زیادی نشان داده اند دینیتروفنول که عامل موجود در خیلی از داروهای 
کاهش وزن است برای سلامت انسان بسیار خطرناک می باشد. تا سال 2۰11، 
62 مورد مرگ گزارش شد که مستقیماً با مصرف مکمل کاهش وزن دینیتروفنول 
مرتبط بوده اند. این عامل کاهش وزن بابت کاهش اشتها، افزایش دمای درونی بدن 

و افزایش ضربان قلبی که ایجاد می کند شهرت دارد.
رژیم های غذایی که فقط بر پایهٔ پروتئین اند

البته منظور ما تمام رژیم های کاهش وزنی است که متمرکز بر مصرف تنها یک 
مادهٔ مغذی هستند. تمامی این رژیم های لاغری وادارتان می کنند گروه های غذایی 
خاصی را از رژیم غذایی تان حذف کرده و فقط چیزهایی را بخورید که از یک گروه 
غذایی اند. همهٔ ما می دانیم که انسان، مواد مغذی مورد نیاز بدنش را از راه خوردن 

غذاهای متنوع و متفاوت از تمام گروه های غذایی دریافت می کند.
سیگار کشیدن

همهٔ ما می دانیم که سیگارکشیدن مضرات بی شماری دارد اما برخی از افراد، 
استفاده  گرفتن  رژیم  برای  راهی  عنوان  به  سیگارکشیدن  از  جوانان،  خصوصاً 
می کنند. نیکوتین سرکوب کنندهٔ اشتهاست اما خطرات سیگار برای سلامتی ارزش 
هیچ دست آوردی را ندارد. سیگارکشیدن به تمام ارگان های بدن آسیب می زند، باعث 

سرطان می شود و بیماری های قلبی و تنفسی و دیگر بیماری ها را ایجاد می کند.
ضمناً افراد سیگاری وقتی سعی می کنند سیگار را ترک کنند و این عادت اعتیادآور 
را کنار بگذارند به افزایش وزن دچار می شوند که در واقع از عوارض جانبی ترک سیگار 

است. خلاصه اینکه به هیچ دلیلی به سیگار روی نیاورید!
فقط مایعات خوردن

مصرف غذا به صورت مایع، چه سوپ باشد و چه آبمیوه، شیوهٔ مناسبی برای 
کاهش وزن نیست، خصوصاً در بلندمدت. خیلی از سوپ ها به خصوص سوپ های 
آماده دارای سدیم زیادی هستند که می توانند فشار خونتان را بالا ببرند و از جهت 

کالری نیز بدنتان نمی تواند با خوردن سوپ، کالری کافی دریافت کند.

روش های ناسالم برای لاغر شدن

متخصص طب کار و فلوشیپ پزشکی و اختلالات خواب :با این روش ها وزنتان را کم نکنید!

چگونه خواب راحتی داشته باشیم؟

طب کار و فلوشیپ پزشکی و اختلالات خواب گفت: برای اینکه خواب خوبی داشته 
باشیم باید بهداشت خواب را رعایت کنیم در غیراینصورت دچار اختلال در خواب 

خواهیم شد.
خسرو صادق نیت، متخصص طب کار و فلوشیپ پزشکی و اختلالات خواب گفت: 
بیش از ۵۰ درصد افرادی که از بی خوابی رنج می برند رعایت نکردن بهداشت خواب 

است که موارد بسیار ساده است و ما به راحتی از آن غافل می شویم.
وی گفت: نظم در ساعت خواب، موجب خواب خوب می شود. محل خواب باید 
شرایط حداقلی را از نظر نور، سرما و گرما داشته باشد. اتاق خواب باید تاریک باشد و 

سر و صدا هم نداشته باشد.
صادق نیت تاکید کرد: برای خواب باید آماده باشیم. سه تا چهار ساعت پیش از 
خواب نباید مواد محرکی مثل چای، قهوه  و نوشابه نوشید . باید دو تا سه ساعت پیش 
از خواب شامی سبک خورده شود. گرسنگی و سیری زیاد موجب اختلال در خواب 
می شود.ضمن اینکه کشیدن سیگار هم موجب اختلال در خواب می شود و حداقل 
سه تا 4 ساعت مانده به خواب نباید سیگار و قلیان کشید.همچنین یک ساعت پیش 
از خوابیدن  باید نور محیط را کاهش دهیم و فعالیت بدنی شدید و هیجانی هم نداشته 

باشیم.
این متخصص گفت: فقط زمانیکه احساس خواب آلودگی داریم به رختخواب 
برویم . در رختخواب نباید مطالعه کنیم و تلویزیون نگاه کنیم و اگر خوابمان نبرد از 

رختخواب خارج شویم.
وی اظهار داشت: سریع به خواب رفتن زودتر از ۵ دقیقه نشانه ای از بیماری است و 
افرادی هم که دیر و بیش از نیم ساعت طول می کشد تا به خواب می روند هم باید به 
پزشک مراجعه کنند.ضمن اینکه افرادی هستند که سریع به خواب می روند، خوابی 
سبک دارند و صبح ها با سردرد بیدار می شوند، مرد هستند و چاق و خرو پف هم می 
کنند به احتمال زیاد وقفه تنفس در خواب دارند که خطرناک است و عوارض جدی به 

همراه دارد بنابراین توصیه می شود فرد به کلینیک خواب مراجعه کند.
 

رئیس انجمن سکته مغزی :

چرا سرمان تیر می کِشد؟

رئیس انجمن سکته مغزی گفت: دیسک های گردنی، برخی عفونت های گوش و 
در افرادی که سابقه میگرن دارند می توانند دردهای ناحیه پشت سر و گردن را ایجاد 

کنند.
مسعود مهرپور در پاسخ به این پرسش که »علت تیر کشیدن در ناحیه سر چیست؟« 
بیان داشت:دردهای ناگهانی چیزی است که به صورت خیلی کوتاه در قسمت های 
مختلف سر احساس می شود و بیشتر در مسیر عصب های زیر پوستی مثلا پشت 

گوش یا پشت سر احساس می شود.
وی ادامه داد:  اینها جزو گروه دردهایی هستند که نورالژی بوده و خیلی وقتها عامل 

خطرناکی پشت آن وجود ندارد و تحریک های عصب باعث این دردها می شود.
رئیس انجمن سکته مغزی ایران بیان داشت:افرادی به دنبال ابتلا به بیماری زونا 
که در اثر فعال شدن ویروس آبله مرغان در سنین بالا بوده، فرد دچار ضایعات پوستی 
در مسیر عصب می شود، این دردها را احساس می کنند؛ به طوری که بعد از آن نیز 

می تواند دردهای خیلی کوتاه ناگهانی،شدید و غیر تحملی به همراه داشته باشد.
مهرپور یادآور شد:در بیماری زونا و برخی بیماری های ویروسی نیز که عصب را 
تحریک می کند و همچنین افراد دچار بیماری های سیستم خود ایمنی مثل افرادی 

که دچار ام اس هستند نیز می توانند چنین دردهایی را تجربه کنند.
این استاد بیماری های مغز و اعصاب با بیان اینکه بعضی اوقات دیسک های گردنی 
می توانند دردهای ناحیه پشت سر و گردن را ایجاد کنند، ابراز داشت:همچنین برخی 
عفونت های گوش و افرادی که سابقه میگرن دارند نیز می توانند چنین حالتی را 

داشته باشند.
وی متذکر شد:در مجموع تحریک بیشتر خود عصب های زیر پوست است که این 
دردها را به وجود می آورد و با مُسکن های معمولی قابل کنترل نیست؛البته خیلی 
شایع است و اکثر اینها دردهای غیر اختصاصی است اما اگر ادامه داشت نیاز به 
بررسی بیشتری دارد یا اگر فرد زمینه این بیماری ها را دارد باید با پزشک مشورت کند. 

 

دبیرعلمی سی و دومین کنگره فیزیوتراپی ایران:

دانش آموزان باید این کار را هرروز
 انجام دهند!

دبیرعلمی سی و دومین کنگره فیزیوتراپی ایران انجام روزانه حداقل 3۰ دقیقه 
فعالیت بدنی در خانه را برای کودکان و نوجوانان ضروری دانست و گفت: میز و 
صندلی دانش آموزان باید ارتفاع مناسبی داشته باشد؛ به طوری که هنگام مطالعه، 

مجبور نشوند سر خود را به سمت پایین خم کنند.
ایرج عبداللهی، فیزیوتراپیست  و عضو هیأت علمی دانشگاه علوم توانبخشی و 
سلامت اجتماعی درباره پیامدهای ناشی از آموزش مجازی کودکان و نوجوانان 
در پاندمی ویروس کرونا اظهار کرد: کم تحرکی کودکان و نوجوانان در همه گیری 
کووید-1۹ مشکلات گوناگونی را از جمله اضافه وزن و اختلالات اسکلتی-عضلانی 

برای آنها ایجاد کرده است. 
وی بیان کرد: اگر دانش آموزان در هنگام کار کردن با تبلت، رایانه یا گوشی تلفن 
همراه در وضعیت ثابت و نامناسب به مدت طولانی قرار بگیرند، با مشکلاتی مانند 
انحرافات ستون فقرات، افزایش قوس گردن و پشت مواجه می شوند که این مشکلات 
در طولانی مدت زمینه بروز کمر درد، گردن درد، دردهای شانه و کتف را فراهم می کند 

به طوری که اکنون تعداد زیادی از کودکان از کمر درد و گردن درد رنج می برند.
این عضو هیأت علمی دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی افزود: کم 
تحرکی کودکان، تغذیه مفاصل را در سنین رشد دچار مشکل می کند، بنابراین رشد 

کودکان نامتناسب می شود و حجم توده چربی در بدن آنها افزایش پیدا می کند. 
دبیرعلمی سی و دومین کنگره فیزیوتراپی ایران انجام روزانه حداقل 3۰ دقیقه 
فعالیت بدنی در خانه را برای کودکان و نوجوانان در پاندمی کرونا ویروس ضروری 
دانست و گفت: میز و صندلی دانش آموزان باید ارتفاع مناسبی داشته باشد؛ به طوری 
که هنگام مطالعه، مجبور نشوند سر خود را به سمت پایین خم کنند. وی ابراز داشت: 
هنگام کار با گوشی تلفن همراه از نگه  دارنده گوشی استفاده کنند.صفحه نمایش 
تبلت، رایانه و گوشی تلفن همراه هم باید روبه روی صورت دانش آموزان قرار بگیرد و هر 

3۰ دقیقه یکبار از جای خود بلند شوند و حرکات کششی را انجام بدهند.



سه شنبه-7دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45421 اجتماعی

دردیدار رئیس سازمان جمعیت هلال احمربا مراجع تقلید وعلما تاکید شد:

تقویت روحیه تعامل و همبستگی اجتماعی
 در فعالیت های هلال احمر

مراجع تقلید و علما در دیدار رئیس سازمان جمعیت هلال احمر؛فعالیت هاي 
مستمر و تلاش سخت کوشانه جمعیت هلال احمردر خدمت رساني به مردم در 
صحنه هاي مختلف را موجب تقویت روحیه تعامل در جامعه و تبلور هم افزایي و 

همبستگي اجتماعي دانستند.
آیت الله نوري همداني در دیدار رئیس جمعیت هلال احمر کشور خدمت 
رساني به مردم و محرومیت زدایي در حوادث مختلف را توفیقي ارزشمند و 

ماندگار براي اعضاي این جمعیت توصیف کرد و گفت:
جمعیت هلال احمر براي توسعه فعالیت هاي فرهنگي و اجتماعي خود باید از 
توان و ظرفیت جوانان انقلابي متعهد و متدین استفاده کند و فکر خلاق و انگیزه 

این عنصر را در پیشبرد اهدافش به کار گیرد.
آیت الله علوي گرگاني هم در دیدار اعضای هلال احمر را پیشگام در خدمت 
به آسیب دیدگان در حوادث مختلف مانند سیل، زلزله و آتش سوزي دانست 
و گفت: این که اعضاي این جمعیت در حوادث براي کم کردن سختي هاي 
مردم به آب و آتش مي زنند ستودني و مایه افتخار است و هیچگاه از ذهن مردم 
فراموش نمي شود. این مرجع تقلید تصریح کرد: جمعیت هلال احمر که 
همواره رفعت، خدمت محبت و مهرشان زبانزد همه است باید در انجام رسالت 
و ماموریت شان خشنودي و رضایت پروردگار را سرلوحه قرار دهند و از اخلاص 

در عمل غافل نشوند.
آیت الله اعرافي مدیر حوزه هاي علمیه نیز با قدرداني از فعالیتهاي گسترده 
این جمعیت در افزایش تاب آوري اجتماعي گفت: تا زماني که جوانان نسبت 
به رسالت و ماموریت هاي خود در هلال احمر دغدغه مند باشند و مبتکرانه و 
ایثارگرانه امداد رساني کنند مشعل خدمت به مردم در این جمعیت پر فروغ مي 

ماند
وي افزود: حوزه در تربیت دیني و اخلاقي داوطلبان هلال احمر مي تواند 

کمک رسان هلال احمر باشد.
پیرحسین کولیوند رئیس جمعیت هلال احمر کشور در ابتداي این دیدارها 
تربیت جوانان مسئولیت پذیر و داراي روحیه از خودگذشتگي براي تحقق بیانیه 
گام دوم انقلاب را از اولویت هاي این جمعیت برشمردو گفت: در حال حاضر سه 
میلیون نفر در اجراي طرح ها و برنامه هاي امدادي و خدماتي هلال احمر با این 

جمعیت همکاري مي کنند.

هم زمان با 8 دی ماه ؛

نخستین اجتماع هیئات مذهبی بانوان 
در قم برگزارمی شود

نخستین اجتماع هیئات مذهبی بانوان به مناسبت شهادت حضرت زهرا)س( 
هم زمان با 8 دی ماه در آستان مقدس حضرت معصومه)س( برگزار می شود.

براساس این گزارش ، نخستین اجتماع هیئات مذهبی بانوان و یادواره بانوان 
شهیده به مناسبت ایام فاطمیه همزمان با 8 دی ماه در حرم مطهر حضرت 

معصومه سلام الله علیها برگزار می شود.
این مراسم به همت امور فرهنگی خواهران آستان مقدس حضرت معصومه 
سلام الله علیها از ساعت 1۵ تا 17 در شبستان نجمه خاتون سلام الله علیها 

ویژه بانوان برگزار خواهد شد.
تبیین رسالت بانوان فاطمی، تبیین نقش بانوان در تمدن سازی اسلامی، 
تبیین نقش بانوان در بستر سازی ظهور ، معرفی ابعاد شخصیتی و سیره 
حضرت زهرا سلام الله علیها به بانوان در عرصه تربیت فرزند و همسرداری، 
جهان سازی شخصیت حضرت زهرا سلام الله علیها به عنوان الگوی جهانی 
برای بانوان، تبیین اهمیت و جایگاه حجاب و عفاف براساس شخصیت حضرت 

فاطمه سلام الله علیها از اهداف برگزاری این اجتماع است.
معرفی هیئات مذهبی به عنوان بهترین مکان برای حضور بانوان و بهترین 
بستر فرهنگی برای مقابله با جریان جنگ نرم فرهنگی دشمن و پرورش انسان ها 

و انسان سازی از دیگر اهداف برگزاری این مراسم است.
از  دانشگاه  و  حوزه  برجسته  استادان  سخنرانی  و  مداحان  روضه خوانی 
برنامه های محوری این اجتماع عظیم هیئات مذهبی بانوان فاطمی در قم 
است. این مراسم عزاداری در آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها 
با رعایت دستورالعمل های بهداشتی برای مقابله با کرونا و رعایت فاصله گذاری 

اجتماعی برگزار خواهد شد.
بانوان برای کسب اطلاع از برنامه های امور فرهنگی خواهران در ایام فاطمیه 
می توانند در کانال »آستان مهر« به آدرس astanehmehr@ در پیام رسان ایتا 
عضو شده و یا برای کسب اطلاع از برنامه ها با شماره ۰2۵3717۵۵61 تماس 

گیرند.

با پیگیری آیت الله سعیدی انجام شد؛

آغاز مجدد فعالیت میز خدمت
 در مصلای قدس قم

پل ارتباطی میان مسئولان و مردم در قالب میز خدمت بعد از یک دوره وقفه 
به علت کرونا، با تاکید امام جمعه قم از جمعه این هفته دوباره در مصلی قدس 

قم برپا می شود.
آیت الله سید محمد سعیدی یکشنبه شب گذشته در نشست ائمه جمعه 
قم، اظهار کرد: میز خدمت در مصلی قدس قم با حضور مسئولان به منظور 
پاسخگویی به مردم به شیوه مطلوب دنبال می شد و گاهی هم برخی از امور در 
آن میز توسط مسئولان انجام می شد که متأسفانه بخاطر شیوع کرونا تعطیل شد 

اما اکنون شرایط بهتر شده و نمازهای جمعه برگزار می شود.
وی اضافه کرد: این میز خدمت دوباره با حضور مسئولان دنبال خواهد شد 
تا مردم در یک مکان مقدس از فرصت میز خدمت استفاده کرده و مشکلات 

خود را رفع کنند.
امام جمعه قم با بیان اینکه استاندار و مسئولان هم از برپایی میز خدمت 
استقبال کرده اند گفت: پاسخگویی به مردم یک موضوع مهم در نظام اسلامی 
است؛ رئیس جمهور هم در سفرهای خود به خوبی ثابت کردند که با مردم 
مرتبط هستند و رفع مشکلات مردمی را پیگیری می کنند و این رویکرد مورد 
تأیید رهبری نیز است. وی با تاکید بر اینکه ارتباط میان مسئولان و مردم باید 
پایدار باشد و گسترش یابد، تصریح کرد: این ارتباطات می تواند افزایش سرمایه 

اجتماعی را در جامعه رقم بزند.
 

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  مطرح کرد:

آماده باش مراکز درمانی و بهداشتی 
برای مقابله با اُمیکرون

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر اینکه به هیچ عنوان نباید، امیکرون 
را دست کم گرفت و ساده از کنار آن گذشت، گفت: باید آمادگی لازم را برای 
مقابله با اُمیکرون در قم داشته باشیم و تمامی تیم های بهداشتی و درمانی در 

این خصوص آماده باش کامل هستند.
محمدرضا قدیر روزدوشنبه در نشست هیئت رئیسه این دانشگاه با تاکید بر 
لزوم توجه جدی به مسائل بهداشتی گفت: دنیا گرفتار سویه جدید ویروس کرونا 
به نام اُمیکرون شده است که درگیر شدن به واسطه این ویروس، به مراتب بیشتر 
از سویه های قبلی است. وی افزود: باید تمامی آمادگی های لازم را در خصوص 
مقابله با امیکرون در استان داشته باشیم و تمامی تیم های بهداشتی و درمانی 

در این خصوص آماده باش کامل هستند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: به هیچ عنوان نباید، امیکرون را دست 
کم گرفت و ساده از کنار آن گذشت و همگان و به ویژه خانواده ها و همشهریان 

عزیز باید در مراقبت های بهداشتی نهایت تلاش را داشته باشند.

مدیرحوزه های علمیه :

۳۰۰ مؤسسه و نهاد حوزوی در قم 
فعالیت می کند

مدیر حوزه های علمیه با اشاره به بی سابقه بودن تنوع ملیتی و تعدد جنسیتی 
طلاب، گفت: بیش از 1۰ هزار استاد، محقق و پژوهشگر در قم حضور دارند و 
نزدیک به 3۰۰ موسسه و نهاد کوچک و بزرگ در حوزه علوم انسانی و اسلامی در 

این استان فعال است.
آیت الله علیرضا اعرافی روز یکشنبه در دیدار حجت الاسلام والمسلمین مهدی 
ایمانی پور، رییس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی که در سالن آیت الله حائری 
مرکز مدیریت حوزه های علمیه برگزار شد، بیان کرد: پس از انقلاب اسلامی، حوزه 

علمیه قم رشد و شکوفایی گسترده ای داشته است.
خواهران،  علمیه  حوزه   از  اعم  طلبه،  یکصدهزار  به  نزدیک  افزود:  وی 
جامعه المصطفی و جامعه الزهرا در قم پرونده  علمی و آموزشی دارند که در طول عمر 

حوزه های علمیه بی سابقه است.
وی با اشاره به تنوع کارکردی این مؤسسات در زمینه های آموزشی، پژوهشی، 
تبلیغ، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی ابراز کرد: این مؤسسه ها از نظر سطح به لحاظ 
کمی و کیفی در سطوح مختلف فعالیت می کنند و بیش از 2۰۰ رشته و گرایش در 
علوم اسلامی در مجموعه این نهادها عرضه می شود که برخی از آن ها دارای مجوز 

حوزوی و برخی دیگر دارای مجوز وزارت علوم است.
مدیر حوزه های علمیه، یادآور شد: بیش از 17۰ نشریه حوزوی دارای مجوز از 
حوزه علمیه و وزارت علوم و تعداد زیادی کتاب منتشر می شود که مدیریت حوزه های 

علمیه بخشی از این ها را مستقیم هدایت می کند.
وی بیان کرد: قم در واقع یک مقر ارتباط و فرماندهی برای حدود 2 هزار واحد 
کوچک و بزرگ در ایران و جهان است و حوزه علمیه برادران خواهران امتداد کشوری 

و جامعه المصطفی امتداد بین المللی دارد.
این عضو شورای نگهبان، اعلام داشت: در طرحی با عنوان گفتمان علمی انقلاب 
اسلامی، در چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی، آثار تولید شده در قلمرو علوم انسانی 
و مباحث جدید در قم جمع آوری کردند، بیش از 1۰ هزار کتاب و بیش از 6۰ هزار 
مقاله جمع آوری شد که محصول اندیشه ورزی و تولید علمی حوزه در چهار دهه 
گذشته در قلمرو جدید است. وی ادامه داد: در قم روزانه بیش از 2 درس خارج و 
سطوح عالی و فلسفه و کلام و غیره برگزار می َشود و بیش از 6۰ مدرسه در سطح یک 

فعال هستند که هشت هزار طلبه در سطح یک تحصیل می کنند.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به طرح ها و اقدام های انجام شده در مدیریت جدید 
حوزه گفت: بهره مند از بیش 1۰ سند راهبردی بلند مدت در چشم انداز و نظام ها 

هستیم و برای نخستین بار حوزه دارای سند شده است.
وی ادامه داد: برای نخستین بار برنامه پنج ساله حوزه را شروع کرده ایم که امسال 
نخستین سال از برنامه پنج ساله حوزه است و در ذیل این برنامه پنج ساله برای تمامی 

حوزه های استان ها و شهرستان ها برنامه داریم.
وی بیان کرد: در طرح ها و برنامه های جدید به یک معنا 3۰۰ طرح آماده شده که 
برخی از رسالت ها و کار ویژه های حوزه در دوره معاصر که به چهار گروه درون حوزه، 
نظام اسلامی، جامعه ایران و بین الملل دویست کار ویژه و کارکرد تأیید و بر اساس آن 
آمایشی تهیه شد. مدیرحوزه ها ادامه داد: در بحث توافق نامه حوزه با سایر نهادها، 
توافق نامه و تفاهم نامه هایی که دبیرخانه مشترک داشته باشد و برنامه پنج ساله از 
آن بیرون بیاید دارای اولویت است؛ مثل تفاهم نامه ای که با آموزش و پرورش داریم.

وی با بیان این که منظومه  جامعی از تجارب نهادهای حوزوی گردآوری شده است، 
در پایان گفت: درختواره رشته ها،  در یک کار چهار ساله با حضور 8۰۰ تَن استاد 
انجام شده که 16 حوزه دانشی در آن پیش بینی شده و بیش از 4۰۰ رشته، گرایش 

و مقطع در آن طراحی شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:
ثبت نام ۴9 هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن

مدیرکل راه و شهرسازی قم گفت: تاکنون 4۹ هزار نفر در طرح نهضت ملی مسکن 
استان قم ثبت نام کرده اند و متقاضیان برای ثبت نام در این طرح تا 1۵ دی ماه 

فرصت دارند. 
حسن صبوری درگفت وگو با خبرنگاران، افزود: با توجه به این که ثبت نام در این 
طرح یک بار تمدید شده ممکن است دیگر تمدید نشود، متقاضیان باید در مدت 

باقی مانده ثبت نام کنند.
وی با تاکید بر این که تنها به کسانی که از طریق سامانه طرح نهضت ملی مسکن 
ثبت نام کنند پاسخگو خواهیم بود، اضافه کرد: پس از اتمام ثبت نام، با برنامه ریزی در 
شورای تامین مسکن و پالایش ثبت نام شده ها برای خانه دار کردن متقاضیان اقدام 
خواهیم کرد. وی ابراز امیدواری کرد: برای تمامی افراد حائز شرایط و پالایش نهایی 

شده تامین مسکن انجام شود و همه آن ها صاحب خانه شوند.
صبوری، متاهل بودن یا سرپرست خانوار بودن، سابقه حداقل پنج سال سکونت 
در شهر قم، داشتن فرم ج سبز و دارا نبود سابقه ثبتی را از جمله شرایط ثبت نام در 
طرح نهضت ملی مسکن عنوان و بیان کرد: در این طرح خانم های مجرد بالای 
3۵ سال و مردان مجرد بالای 4۵ سال و همچنین معلولان بهزیستی نیز می توانند 
ثبت نام کنند.  وی با اشاره به اختصاص 4۰۰ میلیون تومان تسهیلات برای هر واحد 
مسکونی در این طرح، گفت: بسته های مختلفی از نرخ سود تسهیلات بانکی قابل 
ارائه خواهد بود، به این ترتیب که افراد بنا به جایگاه خود در دهک های درآمدی، نرخ 

سود متفاوتی از این تسهیلات را پرداخت خواهند کرد.
وی با بیان این که سهم استان قم در طرح نهضت ملی مسکن 63 هزار واحد 
است، افزود: از این تعداد، چهار هزار واحد در مناطق روستایی، ۹ هزار و 8۰۰ 
واحد در بافت فرسوده، حدود 17 هزار واحد توسط بخش خصوصی و باقی مانده در 

گروه های درآمدی پایین تا متوسط به بالا تقسیم شده است.
مدیرکل راه و شهرسازی قم با اشاره به الحاق ۵6۰ هکتار به محدوده شهر قم، 
ادامه داد: مراحل انتخاب مشاور برای ۵6۰ هکتار انجام شد و طرح اولیه را در چند 

روز آینده دریافت خواهیم کرد.
وی گفت: نهضت ملی مسکن از بزرگ ترین اقدامات و اهداف دولت سیزدهم است 
که به تبع آن در استان قم نیز تمام دستگاه های زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی 

برای عملیاتی کردن آن تمام تلاش و امکانات خود را به کار می بندند.

مدیراموربخش های تابعه شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:

پیشرفت 9۵ درصدی اصلاح شبکه های 
آب روستاهای فاقد دهیاری

مدیراموربخش های تابعه شرکت آب و فاضلاب استان قم از پیشرفت بیش از ۹۵ 
درصدی عملیات اجرایی اصلاح شبکه های آب روستاهای فاقد دهیاری استان خبر 

داد.
دکتر علی جان صادق پور که به صورت میدانی از پروژه های در دست اجرای آب 
و فاضلاب در سطح استان بازدید می کند از پروژه های روستاهای فاقد دهیاری، 
بشارت آباد و دیزیجان در بخش سلفچگان و روستای حسن آباد در بخش خلجستان 

بازدید کرد و در جریان میزان پیشرفت این پروژه ها قرار گرفت.
مدیر امور بخش های تابعه آبفای استان در این بازدید به ارائه گزارشی از اقدامات 
صورت گرفته پرداخت و گفت: پروژه اصلاح شبکه روستاهای فاقد دهیاری در 
شهریورماه سال گذشته با انعقاد تفاهم نامه فی مابین شرکت آب و فاضلاب استان 

و فرماندار قم بااعتبار بالغ بر 28 میلیارد ریال کلید خورد.
وی اصلاح شبکه و تأسیسات آبرسانی بیش از سی روستای استان به طول سیزده 
و ساخت حوضچه های  اصلاح  و  فلزی  هوایی  باب مخزن  دو  اصلاح  کیلومتر، 
شیرآلات و تأسیسات ازجمله بندهای این تفاهم نامه برشمرد و خاطرنشان کرد: بر 
همین اساس مقرر شد نیمی از هزینه های این پروژه ها توسط فرمانداری قم و از 
منابع ارزش افزوده روستاهای فاقد دهیاری و مابقی از اعتبارات جاری شرکت آب 

و فاضلاب تأمین شود.
مهندس محمدمهدی علیزاده با بیان اینکه عملیات اجرایی این پروژه ها با خرید 
لوله و اتصالات مربوطه توسط شرکت آب و فاضلاب  آغاز شد، یادآور شد: در حال 

حاضر با بیش از ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی در مراحل پایانی کار قرار داریم.

 

 آیت الله  العظمی صافی گلپایگانی از مراجع تقلید گفت : جهانِ امروز نیاز به 
معارف ناب و نجات بخش قرآن و اهل بیت علیهم السلام دارد؛ حوزه های علمیه 
از ابتدا تاکنون، به این نکته توجه داشتند و اکنون هم باید با جدیت بیشتر، این امر 

دنبال شود.
شامگاه یکشنبه 21 جمادی الأولی 1443 )۵ دی 14۰۰( اعضای شورای عالی 
حوزه های علمیه با حضور در بیت حضرت آیت الله صافی گلپایگانی با ایشان دیدار 

کردند.
در ابتدا، آیت الله حسینی بوشهری و آیت الله اعرافی، گزارشی از فعالیت ها و 

برنامه های این شورا، و نیز حوزه های علمیه ارائه دادند.
این مرجع تقلید نیز با تقدیر و تشکّر از حاضران در جلسه گفتند: نکاتی که اشاره 
شد، حاکی از این است که آقایان، همّت بلندی در جهت انجام مقاصد حسنه دارند و 
ان شاء الله تحت توجهات حضرت ولیّ عصر عجل الله تعالی فرجه الشریف، بتوانند 
رضای آن بزرگوار را فراهم نمایند. معظّم له در ادامه، با اشاره به اهمیت سیره و روش 

علمای سلف در کسب توفیقات بزرگ، توصیه های مهمّی ارائه نمودند.
* لزوم حفظ امانت اهل بیت علیهم السلام

ایشان، در قسمتی از این توصیه ها، بیان داشتند: حوزه های علمیه، امانت حضرت 
امام صادق علیه السلام و حضرت ولیّ عصر عجل الله تعالی فرجه الشریف است 
و حفظ آن بر همگان واجب و لازم است. علمای بزرگ ما از این امانت با تمام توان 
و تلاش مراقبت نمودند و امروز وظیفه همه ماست که این امانت را به بهترین وجه 

حفظ کنیم.
* محوریت معارف اهل البیت علیهم السلام

معظّم له در ادامه، با اشاره به اهمیت تکیه بر معارف اهل بیت علیهم السلام در 
حوزه های علمیه فرمودند: حوزه ما باید حوزه احادیث و معارف اهل بیت و فقه و کلام 
اهل بیت علیهم السلام باشد. آن چیزی که علمای ما به واسطه آن حافظ سنت های 

حوزه های موفق علمیه بودند همین محوریت است.
* وجوب حفظ استقلال حوزه های علمیه

توصیه بعدی حضرت آیت الله صافی گلپایگانی درباره استقلال حوزه ها بود که 
معظّم له با توجه به سیره سلف حوزه های موفّق علمیه افزودند: آن چیزی که حقیر 
همیشه بر آن تأکید دارم لزوم حفظ استقلال حوزه های علمیه است. امتیاز بزرگ 
حوزه های شیعی همین استقلال در همه جهات است که مایه عزّت شیعه و علمای آن 
شده است. هر چه استقلال حوزه های علمیه برقرارتر باشد، توفیقات بیشتری نصیب 

حوزه های بزرگ علمی می شود.
* ضرورت رسیدگی به معیشت طلاب

بیانات خود فرمودند: در دوران  از  الله صافی در قسمت دیگری  آیت  حضرت 
گذشته، مشکلات و گرفتاری های بسیار زیادی برای آقایان علما و طلاب بود که آن 
بزرگواران همه آن سختی ها را با خلوص نیَت و تلاش زیاد متحمل می شدند.اکنون 

هم گرچه شرایط زندگی تا حدی بهتر شده است لیکن باید تلاش جدّی کرد تا 
مشکلات معیشتی موجود برای عزیزان طلاب تا حدَی رفع شود که بتوانند بدون 

دغدغه و نگرانی، در ادای وظایف خود اهتمام داشته باشند.
* لزوم احیای موقوفات حوزه های علمیه

این مرجع تقلید در ادامه توصیه های خود، مسئولان شورای عالی حوزه های علمیه 
را به احیای موقوفات سفارش کردند و گفتند: از زمان های گذشته، خیَرین و پیروان 
مکتب اهل بیت علیهم السلام، موقوفات بسیاری را به نام حوزه های علمیه در جهت 
ترویج معارف دین و تعالیم نورانی اهل بیت علیهم السلام وقف می کردند که همیشه 
هزینه ها و مخارج حوزه های علمیه از همین موقوفات تأمین می شد. اکنون هم باید 

این موقوفات را احیا کرد و درآمد آن را صرف اهداف والای حوزه های علمیه نمود.
* ضرورت ارتباط گیری با جهان اسلام

ایشان در ادامه با بیان اهمیت ارتباط حوزه های علمیه با جهان اسلام گفتند: یکی 
از توصیه های همیشگی حقیر این است که حوزه های علمیه باید با جهان اسلام 
ارتباط دائمی علمی و دینی داشته باشند، مخصوصاً با کشوری همچون مصر و مرکز 
علمی جامع الأزهر که بسیار مهم است. حقیر از ابتدا و در زمان استاد اعظم آیت الله 
العظمی بروجردی ره با برخی از اساتید آنجا مرتبط بودم و ارتباط با مصر و آن مرکز را 

ضروری و مهمّ می دانم.
* لزوم حفظ احترام اساتید

معظّم له در قسمت دیگری از بیانات خود افزودند: همه اساتید و بزرگوارانی که در 
حوزه های علمیه تلاش و اهتمام دارند تا فقه، حدیث و معارف اهل بیت علیهم السلام 
را ترویج و نشر دهند محترم و بزرگوار هستند و باید شئون آن عزیزان کامل رعایت شود 

و استقلال و احترام آنها همیشه محفوظ باشد.
* لزوم توجه جدّی به امر تبلیغ وتعظیم شعائر

این مرجع تقلید، یکی از شاخصه های بارز حوزه های علمیه را تبلیغ و رساندن 
معارف قرآن و اهل البیت علیهم السلام به تشنگان حقیقت دانسته و گفتند: جهانِ 
امروز نیاز به معارف ناب و نجات بخش قرآن و اهل بیت علیهم السلام دارد؛ حوزه های 
علمیه از ابتدا تاکنون، به این نکته توجه داشتند و اکنون هم باید با جدیت بیشتر، 
این امر دنبال شود. در همه سال و بخصوص ایام تبلیغی و مثل ایام جانسوز فاطمیه، 
وظیفه داریم معارف بسیار غنی و ارزشمندی که در اختیار داریم را به گوش همه 

جهانیان برسانیم و در این مسیر، از تمام امکانات بخصوص رسانه ها بهره مند شویم.
حضرت آیت الله صافی گلپایگانی در پایان این دیدار، با تقدیر و تشکر مجدّد از 
اعضای این شورا، ضمن مسألت توفیقات بیشتر برای حاضران در خدمت به طلاب، 
بیان داشتند: حقیر افتخار می کنم که خدمتگزار کوچکی برای آقایان طلاب باشم و 
بتوانم در حد توان به این عزیزان خدمت کنم. بدانید اول کسی که از اقدام و تلاش 
جهت حفظ و تقویت حوزه علمیه و خدمت به طلاب عزیز خوشحال می شوند، 

حضرت ولی عصر عجل الله تعالی فرجه الشریف می باشند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی هایشان بارها 
در رابطه با موضوع مهریه به جوانان تاکید کرده اند.

مهریه را کی داده کی گرفته؟« اگر بدانید همین ضرب 
چند  اختلاف  باعث  دوستانه  و  ساده  ظاهر  به  المثل 
خانواده شده و چه زوج هایی را از هم جدا کرده دیگر از آن 
استفاده نخواهید کرد. اصلا گرفتن مهریه حق زن است 
اما تعداد بالایش نه! متاسفانه این روزها باور غلطی در بین 
جوانان ایجاد شده که هرچه تعداد سکه های مهریه بیشتر 
ازدواج ها سرانجام  این  اغلب  اما  بیشتر  و علاقه  عشق 
خوبی نداشتند. رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی 
هایشان بارها در رابطه با موضوع مهریه به جوانان تاکید 
کرده اند. آنچه در ادامه می خوانید برخی از توصیه های 

ایشان به جوانان درباره مهریه است.
 سنت پیامبر یا سنت جاهلی؟

»کسانی که مهریه ی بالا برای خانمشان قرار می دهند، 
خانه  توی  دخترها  از  خیلی  می زنند.  ضرر  جامعه  به 
به خاطر  می مانند،  بی زن  پسرها  از  خیلی  می مانند، 
این که این چیزها وقتی در جامعه رسم شد، سنت و عادت 
شد، به جای »مَهرُ السّنّة«، به جای این که مهر پیغمبر 
)صلی الله علیه وآله( سنت باشد، وقتی مهر جاهلی سنت 

شد، اوضاع، اوضاع جاهلی خواهد شد.«
خطبه ی عقد 11/8/1377

 مهریه سنگین و فخرفروشی !
»بعضی از خانواده های طرف عروس می گویند که ما 
داماد  خانواده ی  ولی  نمی خواهیم  بالا  آن قدر  مهریه ی 
برای پز دادن و تفاخر می گویند نه نمی شود! چند میلیون 
یا فلان قدر. خب اینها همه دوری از اسلام است. هیچ 
کس با مهریه ی بالا خوشبخت نشد. این هایی که خیال 
متزلزل  دخترشان  ازدواج  نباشد  مهریه  اگر  می کنند 
خواهد شد،   این ها اشتباه می کنند. ازدواج اگر چنان چه 
با محبت بود،   با وضعیت درست بود، بی مهریه هم متزلزل 

نمی شود. ولی اگر چنان چه بر مبنای خباثت و زرنگی و 
کلاهبرداری و فریب و این چیزها بود، مهریه هر چقدر هم 
که زیاد باشد، مرد بدجنس زورگو، کاری خواهد کرد که 

بتواند از زیر بار این مهریه هم فرار کند.«
خطبه ی عقد 4/۹/137۵ 

الگو گیری از اهل بیت 
پیامبر  است.  جاهلیت  دوران  مال  سنگین  »مهریه ی 
پیامبر  کرد.  منسوخ  را  آن  )صلی الله علیه وآله(  اکرم 
است.  اعیانی  خانواده ی  یک  از  )صلی الله علیه وآله( 
خانواده ی پیغمبر )صلی الله علیه وآله(، تقریباً اعیانی ترین 
خانواده ی قریش بودند. خود ایشان هم که رئیس و رهبر 
این جامعه است. چه اشکالی داشت دختر به آن خوبی 
که بهترین دختران عالم است و خدای متعال او را »سیدة 
با  الآخِرین«،  و  الاوَّلینَ  »مِن  داد  قرار  العالمین«  النّساء 
بهترین پسرهای عالم که مولای متقیان است می خواهند 
ازدواج کنند، مهریه ی ایشان زیاد باشد؟ چرا ایشان آمدند 
ة«  نَّ و این مهریه ی کم را قرار دادند که اسمش »مَهرُ السُّ

است.«
خطبه ی عقد 28/2/1374

 ازدواج معامله نیست!
»در ازدواج، آنچه که اتفاق می افتد، یک حادثه و پیوند 
انسانی است، نه یک معامله ی پولی و مالی، اگرچه یک 
مالی هم در بین هست در شرع مقدّس اسلام، آن مال 
جنبه ی نمادین دارد. جنبه ی رمزی دارد. خرید و فروش 

و بده بستان نیست.
مهریه هر چه کمتر باشد، به طبیعت ازدواج نزدیکتر 
و  ازدواج معامله که نیست، خرید  است، چون طبیعت 
فروش که نیست، اجاره دادن که نیست، زندگی دو انسان 
شارع  ولی  ندارد.  مالی  مسائل  به  ارتباطی  این  است. 
مقدس یک مهریه ای را معین کرده که باید یک چیزی 
باشد. اما نباید سنگین باشد. بایستی عادی باشد جوری 

باشد که همه بتوانند انجام دهند.«
خطبه ی عقد 18/۵/1374

 مهریه سنگین کمکی به  استحکام پیوند زناشویی 
نمی کند

»گاهی اوقات مرد آنچنان است که زن هر چقدر هم 
مهریّه داشته باشد می گوید: مهرم حلال، جانم خلاص. 
مِهریّه که کسی را خوشبخت نمی کند... روش شرعی، 

انسانها را خوشبخت می کند.
 محبّت هم به این چیزها بستگی ندارد. هر چقدر که 
پول در این طور مسائل کمتر باشد، عنصر مادّی بیرون 
بیشتر  محبّت  می شود؛  تقویت  انسانی  عنصر  بشود، 

می شود.262
بعضی خیال می کنند مهریّه ی سنگین به حفظ پیوند 
است.  اشتباه  خطاست.  این  می کند.  کمک  زناشویی 
اگر خدای ناکرده این زن و شوهر نااهل باشند، مهریّه ی 

سنگین هیچ معجزه ای نمی تواند بکند.
بعضیها می گویند ما مهریّه را سنگین می کنیم برای اینکه 
مانع طلاق بشویم. این خیلی خطای بزرگی است. هیچ 
مهریّه ی سنگینی مانع از طلاق نمی شود و نشده است. 
آن چیزی که مانع طلاق می شود، اخلاق و رفتار است. 

رعایت موازین اسلامی است.«
خطبه ی عقد 11/۵/137۵

 چرا اصرار بر 14 سکه؟
عقد  را  بیشتر  سکه   14 گفتیم  ما  می بینید  »اینکه 
بیشتر  سکه  چهارده  که  است  این  برای  نه  نمی کنیم، 
هزار  چهارده  خیر.  می کند.  ایجاد  ازدواج  در  اشکالی 
سکه هم باشد، ازدواج اشکالی ندارد. فرقی ندارد. برای 
این است که آن جنبه ی معنوی ازدواج، غلبه پیدا کند بر 
جنبه ی مادّی. مثل یک تجارت و معامله نباشد. داد و ستد 
مادّی نباشد. اگر تشریفات را کم کردید، جنبه ی معنوی 

تقویت خواهد شد.«
خطبه عقد 26/10/72

 مهریه ی بالا بی احترامی به دختر است
یا  است،  قائل  اهمیّت  خود  دختر  برای  کسی  »اگر 
دختری برای خود ارزش قائل است، راهش این نیست که 
بگوید باید مِهریه ی ما را زیاد کنید. مهریّه هر چقدر کمتر 

باشد، جنبه انسانی این پیوند بیشتر است.
هیچ پولی، هیچ ثروتی، معادل یک انسان نمی شود، نه 
هیچ مهریّه ای می تواند قیمت سرانگشت یک زنِ مسلمان 
باشد و نه هیچ درآمدی برای یک مرد یا زن می تواند معادل 
با شخصیّت او باشد. کسانی که مهریّه های دخترشان 
این  نیست.  احترام  این  می کنند.  اشتباه  می برند،  بالا 
بالا بردن مهریّه، شما  با  اینکه  برای  بی احترامی است. 
جنس این معامله ی انسانی را، یعنی یکی از دو جنس 
معامله ی انسانی را – چون هر دو در مقابل هم هستند – 
تنزّل می دهید به حدّ یک کالا و یک متاع می گویید دختر 
با پول قابل  آقا! دختر شما اصلًا  نه  آنقدر می ارزد.  من 
مقایسه نیست...  این مهریّه یک سنت اسلامی و الهی 
است. برای این نیست که در مقابل این موجود شریفِ عزیزِ 

انسانی، انسان بخواهد یک چیزی بدهد.«
خطبه عقـد 24/5/1374

توصیه های مهم رهبری در رابطه با ازدواج؛

مهریه را سنگین نگیریدازدواج معامله نیست!

در دیدار اعضای شورای عالی حوزه های علمیه تشریح شد؛

توصیه های هشتگانه آیت الله صافی گلپایگانی
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عضو شورای عالی بورس اظهار داشت: مرتبا اعلام می کنیم،  یکی از موضوعاتی 
که باعث آسیب بازار شده همین اظهارات غیرکاشناسی است، با چه استدلالی و 
کدام یک از کارشناسان اقتصادی چنین پیش بینی را داشته که باعث شده معاون 
اقتصادی رییس جمهوری این عدد را برای شاخص اعلام کند؟ اساسا اینکه چرا 

عدد یک میلیون و هفتصد هزار هم اعلام شده عجیب است.
محسن علیزاده درباره اظهارات اخیر »محسن رضایی« معاون اقتصادی رییس 
جمهور مبنی بر هدف گذاری برای شاخص یک میلیون و 7۰۰ هزار واحدی گفت: 
اظهار نظر درباره شاخص توسط هر مقام مسئولی که انجام شود، کاملا غیرتخصصی 
است چه این مقام معاون رییس جمهور باشد چه وزیر اقتصاد و چه رییس سازمان 
بورس یا رییس کمیسیون اقتصادی مجلس. هر کسی که درباره شاخص صحبت 
کند مشخص است که یک اظهار نظر کاملا غیرتخصصی انجام داده  است. وی 
ادامه داد: اساسا با چه استدلالی که چنین صحبت هایی شده  است درحالی که 
در دو سال گذشته به مراتب شاهد چنین اظهاراتی هستیم و این اظهارات را برای 
بازار مفید نمی بینم. در دولت گذشته هم افرادی را که چنین اظهاراتی داشتند اعم 
از مسئولان و ارکان، نقد می کردیم اما متاسفانه این دولت هم به این موضوع مبتلا 

شده  است.   عضو شورای عالی بورس تاکید کرد: هرگونه اظهار نظر غیرتخصصی 
برای خطرناک است و افراد باید اجازه دهند بازار مسیر خودش را طی کند و تنها 

مساله ای که می تواند برای بازار کمک کننده باشد، تزریق اعتماد است.
علیزاده با بیان اینکه بارها گفته ایم اعلام اعداد برای شاخص اقدام درستی نیست، 
گفت: مرتبا اعلام می کنیم،  یکی از موضوعاتی که باعث آسیب بازار شده همین 
اظهارات غیرکاشناسی است، با چه استدلالی و کدام یک از کارشناسان اقتصادی 
چنین پیش بینی را داشته که باعث شده معاون اقتصادی رییس جمهوری این 
عدد را برای شاخص اعلام کند؟ اساسا اینکه چرا عدد یک میلیون و هفتصد هزار 
هم اعلام شده عجیب است. وی ادامه داد: قطعا اگر تمام راهبردهایی که در 1۰ 
بند اعلام شده و همه آن راهبردهایی که در جلسات هماهنگی اقتصادی سران قوا 
دنبال شده، به اجرا برسد بازار می تواند روند رو به رشد خوب و منطقی داشته باشد 
اما به هر حال نباید مسئولان عدد مشخصی را از رشد شاخص اعلام کنند. اگر به 
بازار اعتماد تزریق کنیم و این راهبردها اصولی باشند حتما می توانیم به یک ثبات 

برسیم واعداد رکورددار شاخص سال گذشته را هم تجربه کنیم.
عضو شورای عالی بورس افزود: تاکید می کنم اگر درباره این راهبردها مانند سایر 

تصمیماتی که برای بورس گرفته شد اما به اجرا نرسید، عمل کنند، قطعا اثر مثبتی 
را در بازار نخواهیم دید. پیشنهادهایی هم سایر وزارتخانه ها برای بازار سرمایه ارایه 

می دهند باید متناسب با شرایط و وضعیت بازار باشد.   
این نماینده مجلس با اشاره به ناهماهنگی ها در تیم اقتصادی دولت اظهار 
داشت: علی رغم اینکه در ابتدا همه این ارکان اقتصادی دولت صحبت از یک 
هماهنگی خاص بین تیم اقتصادی می کردند اما این هماهنگی دیده نشد و هم در 
بحث یارانه ها دیدیم مسئولان اقتصادی باهم هماهنگ نیستند و هم در سایر موارد 

این ناهماهنگی ها در تیم اقتصادی دولت دیده می شود.
علیزاده ادامه داد: انتظار داشتیم کسی که آشنایی کامل با بازار سرمایه دارد وقتی 
به عنوان رییس بانک مرکزی انتخاب می شود، تصمیماتی که می گیرد متناسب 
با شرایط بازار سرمایه باشد یا اینکه انتظار می رفت اقای خاندوزی که پیش از این 
نماینده مجلس و عضو کمیسیون اقتصادی، وقتی وارد وزارت اقتصاد می شود 
اما این  آنها را دنبال می کرد  تصمیماتی را برای بورس بگیرد که در کمیسیون 
موضوعات را فراموش می کنند و معقدم این ناهماهنگی ها در تیم اقتصادی دولت 

به ساختار بر می گردد و نه به اشخاص.   

عضو شورای عالی بورس:

اظهار نظر غیرتخصصی درباره بورس خطرناک است

یک کارشناس اقتصاد مسکن :
چرا هیچ وقت نتوانستیم سالی یک میلیون 

مسکن بسازیم؟
سال های  طی  گفت:  مسکن  اقتصاد  کارشناس  یک 
حدود  سالیانه  کردند  تلاش  دولت ها  همواره  گذشته 
کمبود  خاطر  به  اما  بسازند  مسکونی  واحد  میلیون  یک 
سخت افزاری  و  نرم افزاری  بسترهای  نبود  مالی،  منابع 
این  تسهیل کننده ی فعالیت بخش خصوصی، هیچگاه 
هدف محقق نشد و در حال حاضر هم چیزی تغییر نکرده 

است.
بیت الله ستاریان اظهار کرد: آنچه که در بستر مسکن طی 
۵۰ سال گذشته وجود داشته هیچ تغییری نکرده است. بجز 
یک سری گفتمان هایی که بین مسئولان و وعده وعیدهایی 
که داده می شود در عرصه عملیاتی اتفاق خاصی نمی افتد. 
یک جا کلنگ 2۰ هزار واحد زده می شود، جای دیگر 3۰ 
هزار واحد به مرحله اجرا می رسد که عادی است و طی چند 

دهه گذشته همیشه همین اتفاق تکرار شده است.
وی افزود: هر دولتی آمده دقیقا سناریوی دولتهای قبلی 
را تکرار کرده است. انگار یک پروژه را تحت عنوان مسکن 
تعریف می کنند و بعد بحث منابع مالی و بانکها را مطرح 
می کنند. وامها و تسهیلات را کمی بالا می برند و گمان بر 

این است که این قضیه همینطور ادامه خواهد داشت.
ستاریان با اشاره به برنامه ساخت 4 میلیون واحد مسکونی 
در طرح نهضت ملی مسکن گفت: اینکه می گوییم سالیانه 
یک میلیون واحد مسکونی می خواهیم بسازیم با حرف 
انجام نمی شود بلکه زیرساختهایی را لازم دارد که زمان بر 
است ولی باید از یک جایی شروع  کرد. اما مساله این است 

که دولت ها کار را شروع نمی کنند.
این کارشناس اقتصاد مسکن درباره زیرساخت های لازم 
برای افزایش تولید مسکن گفت: این زیرساختها شامل 
مجموعه ای از فعالیت های وسیع از جمله تامین منابع و 
ابزارهای مالی، تقویت بخش خصوصی و تسهیل قوانین 
و مقررات است. تغییر در تکنولوژی های ساخت، تغییرات 
در زیرساختهای کارخانه ها، تولیدات مصالح ساختمانی 
و توسعه این بخش ها نیازمند یک کار نرم افزاری در حوزه 

قوانین و مقررات است.
نیاز به قانون جدید نداشتیم

وی با اشاره به قانون جهش تولید و تامین مسکن تاکید 
بلکه  کند  تصویب  جدید  قانون  مجلس  نبود  نیاز  کرد: 
ما  می گویند  برمی داشت.  را  پاگیر  و  دست  قوانین  باید 

قوانین را تسهیل می کنیم تا مردم بسازند. مگر تا به حال 
به  اصلی  مشکل  نساختند؟  چرا  پس  نداشته ایم،  قانون 

زیرساخت های قانونی و مالی در بخش مسکن برمی گردد.
ستاریان با بیان این که بازار ساختمان در دنیا یک بازار 
خصوصی است، افزود:  در تمام دنیا بازار مسکن یک بازار 
کاملا هوشمند است. هیچ نیازی به فشار آوردن و برنامه 
دادن نیست. خودش خودش را متعادل می کند و با برنامه 

جلو می رود.
این فرضیه که مسکن لوکس مشتری ندارد، اشتباه است

که  می شنویم  بعضا  گفت:  مسکن  بازار  کارشناس  این 
برخی افراد می گویند سازندگان، مسکن لوکس ساخته اند 
و روی دستشان مانده است. این نظریه اشتباه است؛ مگر 
سازندگان دید اقتصادی ندارند که مسکن لوکس ساختند؟ 
حتما بازار کشش دارد که ساخته اند. آنها مثل مدیر دولتی 
نیستند که به آنها دستور داده شود این تعداد بسازید و 
بعد متوجه شوند پروژه شان در جانمایی و عدم شناخت از 
توانایی طرف تقاضا اشتباه بوده است. سازندگان بخش 
خصوصی با یک شم اقتصادی واحدهای لوکس را می سازند 

و قطعا سود لازم را می برند.
ستاریان با طرح این سوال که چرا بازار هوشمند مسکن 
سال های  طی  گفت:  باشد  تقاضا  پاسخگوی  نتوانسته 
واحد  میلیون  تا 1.2  یک  برنامه ساخت سالیانه  گذشته 
این  نتوانسته ایم  تقاضا  وجود  با  اما  داشتیم  را  مسکونی 
تعداد بسازیم. اینکه چرا بازار مسکن از سود سرشاری که 
می توانسته نصیبش شود محروم مانده طبیعی است که 
خصوصی  بخش  یعنی  است.  نداشته  را  ساختش  توان 

نتوانسته بسازد، چطور دولت می خواهد بسازد؟
ترکیه از سازندگانش حمایت می کند ولی ما ...

وی با اشاره به بازار مسکن کشور ترکیه اظهار کرد: بخش 
خصوصی کشور همسایه ما ترکیه می تواند پاسخگوی نیاز 
مردم به خانه باشد و حتی توان تولید مسکن برای کشورهای 
نمی تواند.  ما  خصوصی  بخش  ولی  دارد  هم  را  اطراف 
سازندگان ما در هوش و استعداد و توانایی، هیچ چیز در 
مقایسه با سازندگان ترکیه کم ندارند اما تفاوت ما با ترکیه 
این است که دولت آنها دست و پایشان را نبسته، دولت ما 
دست و پای سازندگان را بسته است. قوانین، آنها را حمایت 
به  مانع  ما  ساختارهای  و  قوانین  که  حالی  در  می کند؛ 

وجود می آورد. این کارشناس اقتصاد مسکن گفت: بخش 
خصوصی در ایران نمی تواند با استفاده از پول متقاضیان 
منابع مالی داشته باشد و پروژه تعریف کند. منابع مالی باید 
از مردم تامین شود. اگر از نفت یا دیگر جاها تامین شود 
تورم زا خواهد بود. اما هیچ دستگاه یا سازمانی از بخش 
خصوصی حمایت نمی کند. سرمایه خارجی هم که عملا 
که کشورهای  در حالی  نمی آید؛  ایران  به بخش مسکن 
همسایه از همه جای دنیا امکان جذب سرمایه را دارند و با 

تمام بانکهای دنیا کار می کنند.
ستاریان در واکنش به این موضوع که گفته می شود کشور 
چین با تولید مازاد مسکن، مشکلاتی را برای اقتصاد خود 
به وجود آوره است گفت: اولا ما هنوز خیلی مانده تا جواب 
تقاضا را بدهیم. ما حتی اگر سالیانه یک میلیون مسکن 
تا 1۵  با ساختار فعلی امکان پذیر نیست 1۰  بسازیم که 
سال دیگر می توانیم جواب تقاضای مطلق را بدهیم. پس 
از این نظر با چین قابل مقایسه نیستیم. دوما مسکن مازاد 
داشتن بهتر از این است که کپرنشینی و حاشیه نشینی 

داشته باشیم.
وی اظهار کرد: کشور چین هم با تولید مازاد مسکن مواجه 
نیست. آمار مسکن آنجا در مقایسه با تعداد خانوارهایش 
هنوز کسری دارد ولی مثل همه جای دنیا و مثل خود ما که 
در مکان یابی مسکن مهر دچار اشتباه شدیم در چین نیز 
بعضا مطالعات کارشناسی عمیق در جانمایی شهرک های 

اطراف کلانشهرها صورت نگرفته است.
مسکن پیشتاز تورم بین بازارها خواهد بود

این کارشناس بازار مسکن، توان دولت در طرح نهضت 
ملی مسکن را ساخت سالیانه تنها 2۰ تا 3۰ هزار واحد 
دانست و گفت: وزیر راه و شهرسازی که خودش نمی تواند 
مسکن بسازد، باید کار را به بخش خصوصی واگذار کند 
که هم اکنون این ظرفیت در بخش خصوصی وجود ندارد. 
در حال حاضر به طور میانگین سالیانه 4۰۰ تا ۵۰۰ هزار 
مسکن توسط بخش خصوصی در ایران تولید می شود که 
به نظر من با این تبلیغات دولت، بخش خصوصی احتمالا 
کار را زمین می گذارد و ساخت و ساز پایین می آید چون 
بخش خصوصی این تصور را دارد که با ساخت یک میلیون 
واحد دولتی، پروژه هایش مشتری نخواهد داشت. بنابراین 
با خطر کاهش تولید که به آشفتگی بازار منتهی می شود 
مواجهیم. وی درباره چشم انداز بازار مسکن اظهار کرد: 
را که طی ۵۰ سال گذشته  بخش مسکن همان روندی 
داشته، خواهد داشت؛ هیچ مدل جدیدی خلق نشده، 
هیچ طرح نویی داده نشده و اتفاقی هم نیفتاده است. 
تورم  پیشتاز  همچنان  بلندمدت  و  میان مدت  در  مسکن 
بین بازارهای موازی خواهد بود. اگر با مانع زدایی از بخش 
خصوصی بتوانیم سالیانه یک میلیون مسکن بسازیم ممکن 
است بعد از 1۰ سال، بازار به تعادل و ثبات برسد اما با رویه 

فعلی خیر.

سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد:

رشد۶۳ درصدی اعتبارات مناطق محروم 
در لایحه بودجه 

منابع مناطق محروم و شهرستان هایی که شاخص های توسعه ای آن ها زیر میانگین 
کشوری است، در لایحه بودجه سال 14۰1 بیش از 63 درصد رشد داشته است.

 سازمان برنامه و بودجه کشور در گزارشی اعلام کرد: منابع مناطق کمتر برخوردار 
و شهرستان هایی که شاخص های توسعه ای آن ها زیر میانگین کشوری قرار دارد، در 

لایحه بودجه 14۰1 بیش از 32 هزار میلیارد تومان است.
در لایحه بودجه، دو سوم از سه درصد درآمد های نفتی به شهرستان ها، بخش ها 
و دهستان های مناطق کمتر برخوردار 31 استان کشور اختصاص پیدا کرده است. 
این رقم از پنج هزار و 44۰ میلیارد تومان در بودجه 14۰۰ به 6 هزار و 666 میلیارد 

تومان در لایحه بودجه 14۰1 افزایش یافته است.
همچنین در بودجه 14۰1، از محل اعتبارات قانون استفاده متوازن از امکانات 
کشور و توزیع عادلانه آن برای شهرستان هایی که شاخص های توسعه ای آن ها زیر 
میانگین کشوری است 2۵ هزار و 6۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده که این رقم 

در بودجه امسال حدود 14 هزار میلیارد تومان است.
بر اساس اعلام سازمان برنامه و بودجه، منابع قانون استفاده متوازن از امکانات 
کشور به شهرستان هایی اختصاص پیدا می کند که شاخص های زیربنایی، تولیدی، 
فرهنگی و اجتماعی آن ها زیر میانگین کشوری باشد. عناوین شاخص ها و وضعیت 

شهرستان ها در دستورالعمل اجرای بودجه 14۰1 تدوین خواهد شد.
علاوه بر این، موارد رویکرد اصلی صندوق پیشرفت و عدالت استان ها که آیین نامه 
آن به زودی در دولت طرح و نهایی می شود بر مبنای ایجاد توازن و کمک به مناطق 

کمتر برخوردار شکل خواهد گرفت.
بدین ترتیب، بدون در نظر گرفتن منابع صندوق عدالت و پیشرفت استان ها، منابع 
مناطق محروم و شهرستان های کمتر برخوردار با رشد بیش از 63 درصدی از حدود 
1۹ هزار و 3۰۰ میلیارد در بودجه سال جاری به بیش از 32 هزار میلیارد تومان در 

لایحه بودجه 14۰1 افزایش پیدا کرده است.
 

عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران:

ارز ۴۲۰۰ تومانی، سرمایه های کشور را 
به بیراهه کشاند

عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران گفت: تخصیص ارز 42۰۰ 
تومانی برای کالاهای اساسی از روز نخست اشتباه بود و در این مدت موجب شد 

سرمایه های کشور به بیراهه رود. 
جمشید نفراظهار داشت: برای اجرای هر برنامه اقتصادی باید نخست ابزار در 
دسترس را مورد توجه کارشناسانه قرار بدهیم تا نتیجه آن برای کشور و معیشت مردم 

سودمند باشد.
وی تصریح کرد: تخصیص ارز 42۰۰ تومانی به کالاهای اساسی به دلیل نبود ابزار 
اجرایی مناسب از همان روز نخست اجرا اشتباه بود زیرا به دلیل وجود نداشتن ملاک 

های کنترلی بر روند توزیع آن، موجب بیراهه رفتن سرمایه های کشور شد.
نفر با اشاره به پیگیری های دولت برای حذف این نرخ ارز، خاطرنشان کرد: برای 
از میان برداشتن ارز 42۰۰ تومانی نیازمند سیاست گذاری و برنامه ریزی مناسب 

هستیم تا حذف آن خلل قابل توجهی در اقتصاد کشور ایجاد نکند.
و  صادرات  بخش  در  محدودیت  عامل  تومانی  ارز 42۰۰  تخصیص  افزود:  وی 

گشاده دستی در واردات شد و فضا را برای حضور دلالان و واسطه گران باز گذاشت.
عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد: توزیع ارز 42۰۰ 
تومانی موجب شد تا در بخش واردات نیز گروهی از سوء استفاده گران اقدام به 

فعالیت هایی مانند گران فروشی و خلاف مقررات کنند.
وی با بیان اینکه در حذف این نرخ ارز باید عالمانه و آگاهانه وارد عمل شویم تا 
مشکلات اساسی در اقتصاد کشور به وجود نیاید، تصریح کرد: با توجه به شرایط 
فعلی اقتصاد کشور باید طبق دستورالعملی کارشناسی شده برای حذف این ارز 

اقدام شود.
به گزارش ایرنا، از فروردین ماه سال 13۹7 و پس از نوسانات ارزی سال 13۹6 
با ادعای حمایت از مردم در مقابل فشارهای اقتصادی اقدام به  دولت دوازدهم 
تخصیص ارز 42۰۰ تومانی تحت عنوان ارز ترجیحی کرد که طبق برخی برآوردها در 
سال های پس از تصویب این طرح بیش از 6۰ میلیارد دلار از ذخایر ارزی کشور برای 
واردات با نرخ 42۰۰ تومان اختصاص یافته است که سبب هدررفت حجم عظیمی از 
منابع ارزی کشور در شرایط تحریمی شده و فایده چندانی هم برای اقشار کم درآمد 

نداشته است.

وزیر نفت: 

دولت برنامه ای برای افزایش 
قیمت بنزین ندارد 

وزیر نفت گفت: طرح دولت سیزدهم توزیع عادلانه بنزین است و قرار نیست 
تغییری در قیمت بنزین ایجاد شود. 

جواد اوجی در جمع خبرنگاران اظهارداشت: دستاورد های جهاد کشاورزی در 
حوزه جهاد دانشگاهی بسیار امیدوارکننده است. وزارت نفت از شرکت های دانش 
بنیان حمایت خواهد کرد، تفاهم نامه ها و قرارداد هایی با جهاد دانشگاهی منعقد شده 

که از همه مهم تر، قرارداد نمک زدایی از نفت خام در میدان مشترک آزادگان است.
او ادامه داد: بهره برداری از این میدان، روزانه بیش از ۵۰ هزار بشکه نفت خام را 
فرآورش خواهد کرد. همچنین نوسازی ناوگان دکل های شرکت ملی حفاری طی 
۵ سال با بیش از 1۰۰ تا 1۵۰ میلیون دلار بار مالی، برنامه بعدی است. دکل های 
حفاری خشکی نیز قبلا توسط جهاد دانشگاهی ساخته شده که اکنون استفاده 
می شود. به گفته وزیر نفت برنامه بعدی استفاده از ظرفیت های جهاد دانشگاهی 
برای تصفیه پساب های صنعتی است. به ساخت داخل اعتماد داریم و وزارت نفت 
قطعا حمایت خواهد کرد. اوجی گفت: چاه های کم بازده مربوط به دغدغه های 
ماست که تعداد کل چاه ها ۵ هزار و ۵۰۰ حلقه است و بیش از 7۰۰ حلقه از آن ها افت 
تولید پیدا کرده اند و با تنظیم قراردادهایی، افزایش تولید این چاه ها انجام می دهیم. 
به گفته این وزیر دولت سیزدهم هر حلقه چاه در خشکی با تاسیسات همراه آن بالغ 
بر 1۰ تا 12 میلیون دلار هزینه دارد، اما افزایش تولید از این چاه های کم بازده، هزینه 
کمتری دارد. او ادامه داد: در بحث لوله مغزی سیار برای تعمیر چاه ها نیز ابتکار 
خوبی توسط جهاد دانشگاهی انجام شده که ۵۹ دستگاه از آن با قرارداد امروز تامین 
خواهد شد. وزیر نفت گفت: موضوع بعدی مربوط به تولید گاز و سوخت زمستانی 
است، بالاترین میزان برداشت گاز در میدان پارس جنوبی از ابتدای آغاز بهره برداری 
آن به بیش از 7۰۵ میلیون مترمکعب در انتهای آذرماه و ابتدای دی ماه رسیده است.
پاییزی  تامین سوخت زمستانی، خوشبختانه در سه ماه  ادامه داد: در  اوجی 
امسال در تامین سوخت نیروگاه ها نسبت به پاییز سال ۹۹ پیشرفت خوبی در حوزه 
گاز داشتیم، سبد سوختی که تامین شده، حدود 26 درصد سوخت مایع است در 
حالی که سال گذشته بالغ بر 33 درصد سوخت مایع نفت گاز و نفت کوره بوده است. 
این کار تاثیر بسزایی در صرفه جویی در سوخت مایع و کاهش آلودگی هوا دارد. به 
گفته وزیر نفت، روند صادرات اعم از نفت خام، میعانات گازی، فرآورده های نفتی و 
محصولات پتروشیمی نسبت به سال گذشته چند برابر شده و وصول مطالبات ارزی 

روند خوبی دارد.

سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور با تاکید بر اینکه محصولات کشاورزی 
از  ایران  زمینی  سیب  محصول  بازگشت  گفت:  است،  سالم  کشورمان 
ترکمنستان صحت ندارد، بلکه این محصول توسط پُست قرنطینه کشورمان و 

به دلیل رعایت نشدن شرایط کشور مقصد بازگشت داده شده است. 
»شاهپور علائی مقدم« اظهار داشت: پست قرنطینه کشورمان بر اساس 
بررسی هایی که انجام داده، تشخیص داد که در محصول سیب زمینی شرایط 

قرنطینه ای کشور مقصد رعایت نشده و به همین دلیل اجازه صادرات این 
محصول را نداده و این موضوع وظیفه ذاتی پست های قرنطینه است.

سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور گفت: این محموله سیب زمینی را 
پست قرنطینه کشور خودمان و نه ترکمنستان برگشت داده است.

که  است  قرنطینه  پست های  قانونی  وظیفه  افزود:  علایی مقدم 
سیب زمینی های خارج از استاندارد و بدون گواهی بهداشتی از ایران خارج 

نشود.
کشاورزان از فضای مجازی سم خریداری نکنند

سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور گفت: همه سمومی که به صورت ماده 
موثر و نهایی وارد کشور می شود به طور دقیق و با آزمایش های گوناگون گام به 

گام مورد رصد قرار می گیرد و از استاندارد لازم برخوردار است.
وی ادامه داد: همه سموم در مرحله تولید و حتی توزیع به طور کامل تحت 
رصد و پایش سازمان حفظ نباتات قرار دارد و با هر گونه تخلف برخورد می شود.
علایی مقدم بیان داشت:  البته عرضه سموم تقلبی در اینترنت وجود دارد و با 
قوه قضاییه در این رابطه مکاتبه شده است که خرید و فروش سموم در فضای 

مجازی ممنوع شود.
وی اظهار داشت: دادستانی هم در این راستا به شعب قضایی دستور داده 
است با این موارد برخورد کنند و از کشاورزان و بهره برداران می خواهیم که به 

هیچ وجه از فضای مجازی سم خریداری نکنند.
 سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور خاطرنشان کرد: چیزی به نام برگشت 
بین المللی  مقررات  اساس  بر  و  نداریم  داخل کشور  به  ناسالم  محصولات 
محموله آلوده که گواهی بهداشتی نداشته باشد توسط کشور مقصد امحا 

می شود.
وی افزود: آن دسته از محصولاتی که خودمان برگشت می دهیم هم شرایط 
قرنطینه کشور مقصد را ندارد و ممکن است ضوابط خوراکی کشور خودمان را 
دارا باشند که در این صورت اگر آفتی هم داشته باشند ضدعفونی و عاری از 
آفت می شوند و به چرخه مواد خوراکی مردم باز می گردند و هیچ مشکلی در 

مصرف آن ها وجود ندارد.
علایی مقدم گفت: به مردم اطمینان خاطر می دهم که محصولات کشاورزی 
ایران جزو سالم ترین محصولات هستند که اگر این گونه نبود صادرات 4.۵ 

میلیون تنی محصولات محقق نمی شد.
سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور افزود: مردم از بابت مصرف محصولات 

کشاورزی خیال شان راحت باشد و هیچ مشکلی در این رابطه وجود ندارد.
اراضی  از  هکتار  هزار   141 سطح  در   ،13۹۹-14۰۰ زراعی  سال  در 
کشاورزی کشور سیب زمینی کشت شده و برآورد تولید این محصول ۵.2 

میلیون تن بوده است.

سرپرست سازمان حفظ نباتات: 

محصولات کشاورزی ایران سالم است

حداقل و حداکثر حقوق کارمندان در لایحه بودجه ۱۴۰۱ چقدر است؟
براساس لایحه بودجه سال 14۰1 دولت تصمیم گرفته 
است تا یک میلیون تومان به حداقل حقوق ها نسبت به 
سال 14۰۰ اضافه کند؛ براین اساس حداقل حقوق 4 

میلیون و ۵۰۰ هزار تومان خواهد شد.
به گزارش خبرگزاری مهر بنا بر لایحه بودجه سال 14۰1، 
در صورت تصویب نمایندگان مجلس حداقل حقوق پایه 
که در سال 14۰۰ چیزی حدود 3 میلیون و ۵۰۰ هزار 

تومان است با رشد یک میلیون تومانی به چهار میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان افزایش پیدا خواهد کرد. همچنین بر 
اساس لایحه بودجه سال 14۰1 مدیران دولتی و اساتید 
دانشگاه نیز حداکثر می توانند تا سقف 37 میلیون تومان 

در ماه حقوق دریافت کنند.
دولت در لایحه بودجه سال 14۰1 پیشنهاد داده است 
حقوق گروه های مختلف به طور متوسط 1۰ درصد افزایش 

یابد به طوری که بیشترین دریافتی با رشد صفر درصد و 
کمترین دریافتی با رشد 2۹ درصد در حقوق اعمال خواهد 

شد.
به گفته کارشناسان اقتصادی این موضوع یعنی افزایش 
پلکانی حقوق که در لایحه بودجه برای اولین بار دیده شده 
است نشان از برقراری عدالت اقتصادی دارد؛ یعنی افرادی 
که بیشترین میزان حقوق را دریافت می کردند با کمترین 

رشد و افرادی که کمترین میزان حقوق را دریافت می کردند 
با بیشترین رشد و افزایش حقوق مواجه خواهند شد.

اعمال  تغییراتی  بازنشستگان  حقوق  برای  همچنین 
شده است به طوری که مبلغ ۵33 هزار و 8۰۰ تومان به 
صورت ثابت به تمام حقوق بازنشستگان اعمال می شود 
و در کنار آن نیز حقوق آنها رشد سه درصدی نیز خواهد 

داشت.
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رئیس هیات تکواندو استان قم خبرداد:

حضورتکواندوکاران قمی درلیگ برترایران

تکواندوکاران قمی در دوره جدید  از حضور  تکواندو استان قم  رئیس هیات 
بالاترین سطح رقابت های باشگاهی ایران یعنی لیگ برتر خبر داد.

محمد جمشیدی اظهار کرد: کامران و کیوان کاظمی دو برادر هوگوپوش تکواندو 
قم در قالب تیم لوازم خانگی کن به ترتیب در وزن سوم منهای 63 کیلوگرم و وزن 
چهارم منهای 68 کیلوگرم در رقابت های لیگ برتر تکواندو به مصاف رقبای خود 

می روند.
وی با بیان اینکه این دو تکواندوکار از نخبه های قم در این رشته ورزشی به شمار 
می روند، خاطرنشان کرد: بیستمین دوره رقابت های لیگ برتر تکواندو باشگاه های 
کشور با عنوان جام خلیج فارس با شرکت 11 تیم از امروز با حضور چهره های 

شاخص این رشته در ترکیب تیم های مختلف باشگاهی کار خود را آغاز می کند.
رئیس هیات تکواندو استان قم در ادامه از آغاز ثبت نام آزمون دوره 266 ارتقاء 
کمربند قرمز، پوم و دان یک، پوم و مشکی دان 2 این رشته خبر داد و اضافه کرد: 
این دوره در هر دو بخش آقایان و بانوان زیر نظر کمیته آزمون هیات قم برگزار 
می شود و مهلت ثبت نام آن تا 18 دی و زمان برگزاری آن جمعه 24 برنامه ریزی 

شده است.
وی همچنین از برگزاری رقابت های بخش دختران این رشته در قم خبر داد و 
افزود: مسابقات انتخابی خردسالان و نونهالان تکواندو قم در گروه بخش دختران 
به منظور شناخت نفرات برتر و تشکیل تیم منتخب قم برای حضور در رقابت های 

کشوری سال 14۰1 به میزبانی خانه تکواندو شهیدان برجعلی زاده برگزار شد.
جمشیدی در پایان از حضور داور بین المللی این رشته در دوره دانش افزایی 
داوری تکواندو خبر داد و یادآور شد: این دوره به شکل غیرحضوری و آنلاین از 
سوی فدراسیون جهانی تکواندو برای هماهنگی و آشنایی با آخرین تغییرات شیوه 
داوری کیوروگی برگزار شد که سیدجواد حسینی داور بین المللی تکواندو قم در 

آن حضور داشت.
  

سرپرست تیم فوتبال استقلال :
هدفمان مقابل فولاد حفظ صدرنشینی است

سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت:برای تیمی که می خواهد قهرمان شود 
فرقی نمی کند به مصاف چه تیمی خواهد رفت.

بیژن طاهری در خصوص قرعه استقلال در جام حذفی و مصاف این تیم با 
پیکان تهران اظهار داشت: برای تیمی که می خواهد قهرمان شود فرقی نمی کند 
به مصاف چه تیمی خواهد رفت.ما در صدد قهرمانی جام حذفی هستیم و برای ما 
فرقی ندارد با کدام تیم و کجا به میدان می رویم.امیدوارم مثل دیدار لیگ بازیکنان 

ما یک عملکرد قابل قبول را نشان داده و حریف خود را شکست بدهیم.
وی در خصوص آمادگی استقلال برای بازی با فولاد و شرایط این تیم گفت:فولاد 
تیم خوبی است و تیم ریشه داری است. مطمئنا بازی خوب و جذابی از آب در 
می آید، ما هم انگیزه زیادی داریم و نمی خواهیم صدر جدول را از دست بدهیم.

مطمئنا با زحمات کادر فنی و بازیکنان نتیجه خوبی خواهیم گرفت.
سرپرست تیم فوتبال استقلال در خصوص شرایط ووریا غفوری عنوان کرد: 
غفوری هنوز  در شرایط صد در صد نیست،کادر فنی هم ریسکی روی سلامتی 
بازیکنان نمی کند اما مطمئنا این بازیکن به زودی به شرایط ایده آل می رسد. یامگا 

هم دچار سرماخوردگی شده ولی فکر نمی کنم او مشکل خاصی داشته باشد.

رییس هیات کشتی استان قم خبرداد:

کسب ۴ مدال توسط فرنگی کاران قمی
 در مسابقات قهرمانی کشور

رییس هیات کشتی استان قم گفت: تیم منتخب استعدادهای برتر کشتی 
فرنگی نونهالان استان قم در رقابت با 1۵۹ کشتی گیر از 22 تیم مختلف در 

مسابقات کشوری در کهگیلویه و بویر احمد موفق به کسب چهار مدال شد.
هادی علیایی اظهارداشت: به منظور کسب آمادگی بیشتر فرنگی کاران نونهال 
قم برای حضوری پر قدرت در پیکارهای استعدادهای برتر کشور، تیم منتخب قم 
به رقابت های کشوری در استان کهگیلویه و بویر احمد و شهر دهدشت اعزام شد.

وی افزود: این مسابقات با حضور 1۵۹ کشتی گیر در قالب 22 تیم از استان 
های استانهای فارس، اصفهان، کهگیلویه وبویراحمد، چهارمحال و بختیاری، 
خوزستان، لرستان، مازندران، بوشهر، قم و منطقه آزاد اروند در سالن هفده شهریور 
دهدشت برگزار شد. رییس هیات کشتی قم اظهار داشت: تیم منتخب قم در وزن 
41 کیلوگرم توسط حسین قادری به مدال نقره رسید، محمدجواد ابوطالبی در 
48 کیلوگرم گردن آویز نقره را کسب کرد و سومین مدال نقره فرنگی کاران نونهال 
قم توسط احسان شکرپور در وزن ۵1 کیلوگرم حاصل شد. علیایی ادامه داد: امیر 
حسین نعمت زاده در وزن 8۰ کیلوگرم سوم شد و مدال برنز را از آن خود کرد و 

همچنین علی جباری و علی اصغر وکیلی در اوزان خود به ترتیب پنجم شدند.
وی خاطرنشان کرد: در پایان این مسابقات درحالی تیم های دهدشت با 218 

امتیاز، منطقه آزاد اروند با 14۹ امتیاز و و دزفول با 

رهایی استقلال و پرسپولیس از مالکیت 
وزارت ورزش

باشگاه استقلال به وزارت صمت و باشگاه پرسپولیس به وزارت اقتصاد واگذار 
شد.

پس از اینکه بحث مشکلات مالیاتی دو تیم به میان آمد، مذاکرات و جلسات 
متعددی با سازمان امور مالیاتی برگزار و مشکل حل شد و مالیات دو باشگاه صفر 

شد و وزارت ورزش باید در پی حل مشکل مالکیت دو تیم باشد.
به  برای ورود  باشگاه  اینکه چندی پیش مسئله مجمع مشترک دو  با وجود 
فرابورس حل و هر کدام صاحب مجمع جداگانه ای شدند، اما بحث مالکیت آن ها 
همچنان در اختیار وزارت ورزش و جوانان قرار دارد تا پس از واگذاری در فرابورس 
این موضوع نیز حل شود در عین حال شنیده می شود با واگذاری مالکیت باشگاه 
پرسپولیس به وزارت اقتصاد و دارایی و باشگاه استقلال به وزارت صنعت، معدن 
و تجارت این موضوع حل شده و این مسئله اطلاع کنفدراسیون فوتبال آسیا هم 
رسیده است. حالا دو باشگاه استقلال و پرسپولیس باید تا پیش از ساعت 24 
امروز مدارک و مستندات خود را در سامانه مربوط بارگذاری کنند و با ارائه دفاعیات 
جدید، در انتظار تصمیم نهایی کنفدراسیون فوتبال آسیا درخصوص صدور مجوز 

حرفه ای جهت شرکت در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا سال 2۰22 بمانند.
 

معرفی برترین دختران خردسالان و 
نونهالان تکواندوکار قمی

نفرات برتر رقابت های انتخابی خردسالان و نونهالان دختر تکواندو قم معرفی 
شدند. براساس این گزارش، در رده سنی خردسالان نهال فتحی آشتیانی، ملیکا 
آقاجانی، بهاره عاشوری، نازنین زهرا محمدی آزادپرور و باران وامق عناوین نخست 
وزن های مختلف را از آن خود کردند. رده سنی نونهالان هم غزل یوسفی، ستایش 
صحرایی، آوا قربانی، باران فتحی آشتیانی، فاطمه نکونام، آتنا عبدالحسینی، زهرا 

اسماعیل گل و زهرا تقی لو بر سکوی نخست ایستادند.

  

 دروازه بان اهل کرواسی برخلاف دفعات قبل و با وجود پیگیری مسوولان باشگاه پرسپولیس، قصد بازگشت به ایران را ندارد.
شب قبل از دیدار با هوادار در هفته نهم لیگ برتر بود بود که »بوژیدار رادوشوویچ« عطای کار در پرسپولیس را به لقایش 

بخشید و راهی کشورش کرواسی شد تا بدین ترتیب اعتراضش را به شرایطی که در پرسپولیس دارد، نشان دهد.
این اولین باری نبود که رادو دست به چنین اقدامی زد اما اکنون شرایط متفاوت است و این دروازه بان تصمیمی برای بازگشت 
ندارد. رادوشوویچ سال قبل هم در اقدامی مشابه به کشورش بازگشت اما با حل مشکلاتش به جمع سرخپوشان بازگشت تا 
در قهرمانی پنجم پرسپولیس سهیم باشد. مسوولان باشگاه پرسپولیس چندین بار با وی برای بازگشت به جمع سرخپوشان 

تماس داشتند اما هر بار با پاسخ منفی این دروازه بان کروات مواجه شدند و آنها نیز دیگر امیدی به بازگشت رادو ندارد.
از طرفی دیگر اقدام دروازه بان پرسپولیس ناراحتی کادر فنی را هم به همراه داشته و یحیی گل محمدی نیز دیگر این دروازه 
بان را نمی خواهد و برای تقویت تیمش در نیم فصل به دنبال دروازه بان دیگری است. با این حال این دروازه بان هفته گذشته 
اقدامات اولیه را برای دریافت مطالباتش از طریق فیفا انجام داد و منتظر است تا ببیند چه اقدامی در نهایت در این باره رخ 
خواهد داد. بنظر می رسد با شکایت رادو به فیفا، پرونده ای ۹۰۰ هزار یورویی در انتظار باشگاه پرسپولیس است. او سه فصل 
دیگر با پرسپولیس قرارداد دارد اما عمل نکردن این باشگاه به تعهداتش در زمان مقرر موجب شد تا او به راحتی ایران را ترک 

کند.

عملکرد مهدی قایدی برابر تیم الظفره در لیگ امارات با انتقاد کارشناسان و ورزشی نویسان این کشور روبرو شد.
عملکرد 2 لژیونر ایرانی در ترکیب تیم شباب الاهلی کاملا متفاوت بود. گل زیبای احمد نوراللهی هر چند که موجب 
برتری تیم شباب الاهلی برابر تیم فوتبال الظفره امارات شد اما عملکرد مهدی قایدی در این بازی موجی از انتقاد 

را به همراه داشته است.
بازیکن سابق تیم فوتبال استقلال ۹۰ دقیقه در ترکیب تیم شباب الاهلی حضور داشت اما بازی وی با روزهای اوج 

فاصله داشت.
در این زمینه »احمد سعید« یکی از خبرنگاران ورزشی امارات با انتقاد از عملکرد باشوی فوتبال ایران نوشت: تا 

کنون مهدی قایدی را اینگونه ندیده بود و علامت سوال زیادی درباره عملکرد او در زمین بازی وجود دارد. 
مهدی قایدی به همراه احمد نوراللهی، تابستان امسال به تیم شباب الاهلی امارات پیوستند اما قایدی با وجود 

گلزنی در چند بازی آنگونه که باید نتوانسته خود را در لیگ امارات نشان دهد.
عملکرد قایدی در لیگ امارات این شائبه به وجود آورده است که باشوی فوتبال ایران خیلی زود از حضور در لیگ 
کشورهای حاشیه خلیج فارس پشیمان و ممکن است مانند مهدی ترابی و روزبه چشمی به زودی  به لیگ فوتبال 

ایران بازگردد.

»رادوشوویچ« به ایران بازنمی گردد؛

 پرونده ای جدید در انتظار پرسپولیس
باشو روی تیغ انتقادات؛ 

قایدی به استقلال بازخواهد گشت؟

 

 رئیس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها، گفت: سرخابی ها در 
صورتی که نتوانند پاسخ های قانع کننده ایی برای کنفدراسیون فوتبال آسیا داشته 

باشند، شانس زیادی برای حضور در لیگ قهرمانان ندارند.
داریوش مصطفوی  در خصوص آخرین وضعیت تایید مدارک پرسپولیس و 
استقلال برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا، گفت: هرآنچه لازم بود در این رابطه 
به باشگاه هایی که با مشکل روبه رو بودند گفته شده و آنها تا امروز زمان دارند 

مدارک خود را به کمیته صدور مجوز کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال کنند.
وی ادامه داد: این کمیته مدارک قبل را بررسی کرده و اشتباهاتی داشته و قرار 
شد مدارک جدید ارسال و مجددا مورد بررسی قرار گیرد. اصل نامه کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به باشگاه پرسپولیس زده شده و رونوشت آن به باشگاه های استقلال، 

گل گهر، فولاد و سپاهان نیز ارسال شده است.
رئیس کمیته استیناف صدورمجوز حرفه ای باشگاه ها در پاسخ به این سئوال که 
آیا ارسال نامه به باشگاه پرسپولیس به معنای مشکلات بیشتر این باشگاه است، 
گفت: کنفدراسیون فوتبال آسیا سئوالات بیشتری از پرسپولیس داشته و برای 
همین اصل نامه به این باشگاه نوشته است. این سئوالات در خصوص مالکیت 

و مسایل اینگونه بوده است. یا از این باشگاه سئوال شده که چرا مبلغ قرارداد 
کالدرون و خواکین در زمانی که مشخص شده بود، پرداخت نشده است.

وی تصریح کرد: یک شرکت آلمانی مسئولیت صدور مجوز قاره آسیا را برعهده 
گرفته که این شرکت مجوز حرفه ایی باشگاه های منچستریونایتند و دورتموند را 
تایید کرده است. متاسفانه در گذشته راستی آزمایی قوی نداشتیم اما این بار 

راستی آزمایی جدی تری انجام دادیم.
مصطفوی در خصوص مشکل دیگر باشگاه های ایرانی، گفت: فکر می کنم 
مشکلات باشگاه فولادخوزستان، سپاهان و گل گهر جدی نباشد اما بی تردید 
مشکلات استقلال و پرسپولیس بسیار جدی است و باید هرچه سریعتر برطرف 
شود. رئیس کمیته استیناف صدورمجوز حرفه ای باشگاه ها در پاسخ به سئوال که 
آیا پرسپولیس و استقلال شانسی برای بازگشت به لیگ قهرمانان دارند؟ گفت: 
با سئوالاتی که از این دو باشگاه شده خیلی شانس آنها ضعیف است و امیدوارم 
امروز پاسخ تمامی سئوالات به صورت دقیق داده شود. انصافا مدیران دو باشگاه و 

همکارانشان خیلی با قدرت کار دارند کردند.
وی ادامه داد: نباید فکر کنیم فقط فوتبال ما با این مشکلات روبه رو است زیرا 

کشورهایی مثل عربستان، چین و کره جنوبی نیز با همین مشکل روبه رو شده و 
باشگاه های آنها از لیگ قهرمانان کنار گذاشته شدند. این موضوع نشان می دهد 

فوتبال آسیا به سمت عدالت در حال حرکت است.
رییس اسبق فدراسیون فوتبال ایران در خصوص بدهی سرخابی ها گفت: دو 
باشگاه ما میلیون ها دلار از کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا طلب دارند اما تحریم 
های ظالمانه مانع از پرداخت این پول به دو باشگاه ما شده است. خیلی جالب 
است که کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا زمانی که می خواهد پول ما را بدهد بحث 
تحریم ها را وسط می کشد اما زمانی که می خواهد از ما پول بگیرد کوچکترین 

اشاره ایی به این موضوع ندارد.
وی تاکید کرد: اگر در سالیان گذشته این دوباشگاه اصولی مدیریت می شدند 
هیچگاه شاهد چنین اتفاقاتی نبودیم. به عنوان فردی که بیش از ۵۰ سال در این 
فوتبال بوده و لباس دو باشگاه بزرگ پایتخت را پوشیده و هم تیم ملی کشورمان 
را و به عنوان رییس فدراسیون فوتبال و مدیرعامل پرسپولیس فعالیت کرده است 
از نمایندگان مجلس می خواهم اساسنامه فدراسیون فوتبال ایران را قبل از 1۰ 

اسفندماه تایید کند و این پیشنهاد من را جدی بگیرند.
مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس گفت: از محمدباقر قالیباف به عنوان رییس 
مجلس و یک مدیر توانمند می خواهم شخصا به این موضوع ورود کند تا خدایی 

نکرده فوتبال ایران به خاطر تصویب نشدن این اساسنامه آسیب نبیند.
کاش سجادی ۶ ماه زودتر وزیر می شد

برای برطرف شدن  به همکاری وزارت ورزش و جوانان  با اشاره   مصطفوی 
مشکلات باشگاه های ایرانی، اظهار داشت: وزارت ورزش قبل حرف و عملش 
یکی نبود اما حمید سجادی خود ورزش است و از جنس ما هست. به همین دلیل 
باید بگویم او از ما بیشتر پای کار بود و اگر 6 ماه زودتر وزیر می شد امروز این دو تیم 
هیچ مشکلی نداشتند. بی تردید حمید سجادی، ورزش را می فهمد و برخلاف 

تصور همکاری فوق العاده ای با فدراسیون فوتبال داشته است.
رییس اسبق فدراسیون فوتبال با اشاره به مشکلات مالی این فدراسیون گفت: 
بودجه فدراسیون فوتبالی که می خواهد در جام جهانی از گروه خود صعود کند 
نمی تواند از ۵۰۰ میلیون یورو کمتر باشد امیدوارم دولت محترم و رییس جمهور 
مردمی که نگاه بسیار مثبتی به ورزش دارد و این موضوع را با انتخاب سجادی 
ثابت کرده از این موضوع حمایت کند. مردم ایران با فوتبال زندگی می کنند و از 

آقای رییسی می خواهم به کمک فوتبال ما بیایند.
وی ادامه داد: باید به فدراسیون فوتبال تبریک بگویم که در بدترین شرایط و در 
زمانی که به عراق و بحرین باخته بود تیم ملی را تحویل گرفت و توانست تیمی را 
که هیچکس به آن امید نداشت را متحول کند و امروز راحت ترین صعود به جام 

جهانی را تجربه کنیم و در آسیا نیز جایگاه اول پس بگیریم.
مصطفوی تاکید کرد: یکی دیگر از اقدامات مثبت فدراسیون فوتبال حمایت 
ویژه از تیم های بانوان بوده و حتی برای آنها پرواز اختصاصی در نظر گرفت که فکر 

می کنم این موضوع بی سابقه بوده است.

فوتبال آسیا به سمت عدالت قدم برمی دارد

مصطفوی: شانس سرخابی ها زیاد نیست

کارشناس فوتبال گفت:  یکی از مشکلات سپاهان در نتیجه گیری نداشتن تنوع 
تاکتیکی است.

رسول کربکندی در مورد شرایط تیم سپاهان و اینکه دو  هفته است این تیم 
نتیجه گیری دچار مشکل شده است، اظهار داشت: سپاهان بدون اغراق  در 
حرفه ای ترین باشگاه ایران است. باشگاهی که هم از نظر امکانات سخت افزاری و 
نرم افزاری  هر آنچه که این باشگاه بزرگ باید داشته باشد  را دارد. این تیم بازیکنان 

خوبی جذب کرده و یک سرمربی جوان  دارد که شخصیت خوبی هم دارد.
وی افزود: محرم نویدکیا کم حاشیه ترین مربی فوتبال کشور است. کادر فنی 
خوبی هم کنار او قرار داده اند. مربیان خارجی و ایرانی و دستیاران جوان که 
می توان گفت یک کادر کامل فنی هستند. دیدگاه هم این بوده که سپاهان به 

راحتی قهرمان لیگ شود.
کربکندی تصریح کرد: اینکه چرا تیم سپاهان  نتیجه نمی گیرد و دو باخت پشت 
هم آورده دلایل مختلفی دارد؛ اول اینکه این تیم به مسائل دفاعی کمتر توجه 
می کند و به کارهای هجومی بیشتر می پردازد. خود نویدکیا هم گفته بود که دوست 
دارم تیمم بیشتر حمله کند اما به نظر من برای بردن اول باید گل نخورید.تیم های 
دیگر مقابل سپاهان تدافعی بازی می کنند و با 7-8 بازیکن دفاع می کنند و روی 
ضد حمله کار می کنند. یکی از اشکالات تیم سپاهان این است که تنوع تاکتیکی 

زیادی ندارد و یکنواخت فوتبال بازی می کند و رقبا مسیر حرکتی آنها را می بندند.
سرمربی اسبق سپاهان با اشاره به ضعف دروازه بانی در این تیم عنوان کرد: 
سپاهان درون دروازه هم مسئله دارد. بعد از دروازه بانی خوبی که فصل گذشته 

داشت اکنون یک دروازه بان خارجی جایگزین شده که عکس العمل های خوبی 
دارد اما قدش کوتاه است و روی شوت های از راه دور غافلگیر می شود. به نظرم باید 
محرم نویدکیا بازنگری در مورد تنوع تاکتیکی تیمش داشته باشد تا وقتی راه تیمش 

بسته می شود پلن های دیگری را برای اجرا داشته باشد.
این کارشناس فوتبال با اشاره به حضور بازیکنان زیاد در سپاهان عنوان کرد: 
تعدد بازیکنان زیاد در سپاهان نیز یکی از مشکلات دیگر این تیم است. این تیم 
بازیکنان زیادی دارد و حیف است با این همه سرمایه گذاری در نتیجه گیری موفق 
نشود. اگر تماشاگران در ورزشگاه حضور داشتند قطعاً فشار روانی بیشتری روی 

تیم ایجاد می شد. 
حذف سرخابی ها مایه سرشکستگی فوتبال کشور است

کربکندی در مورد اینکه سپاهان بازیکنان بزرگی هم در نقل و انتقالات جذب 
کرد و مغانلو از پرسپولیس و مسعود ریگی از استقلال را به خدمت گرفت، تاکید 
کرد: یکی از مشکلات سپاهان این است که نوع بازی فوتبالیست هایش یک شکل 
است. در زمان امیر قلعه نویی توپ ها برای کی روش استنلی ارسال می شد و او یا 
این توپ ها را یا گل می کرد یا روی آن تأثیر می گذاشت تا موج دوم حمله ایجاد شود 

اما اکنون شیوه بازی بازیکنان سپاهان یکنواخت و یک شکل است.
وی در مورد اینکه مقصر حذف احتمالی استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان 
آسیا را فدراسیون فوتبال یا مدیران خود باشگاه ها می داند، گفت: فوتبال ما در 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا موقعیت خوبی ندارد.  مدام تیم های ما به خاطر 
پرونده های خارجی پنجره نقل و انتقالی شان بسته می شود و با محرومیت هایی 

مواجه می شویم.  در فدراسیون فوتبال و باشگاه های مان افراد حقوقی خوب و قوی 
نداریم که به این مسائل رسیدگی کنند. شما ببینید گل گهر سیرجان بازیکنی 
خود  واقع  در  است.  کرده  صادر  را  او  کارت  فوتبال  فدراسیون  که  کرده  جذب 
فدراسیون هم ممکن است مقصر باشد یا اگر باشگاه تخلفی کرده باید با آن برخورد 
شود. در واقع فوتبال ما کلاف به هم ریخته ای دارد که نمی دانم یقه چه کسی را به 

عنوان مقصر باید گرفت.

رسول کربکندی: 

 سپاهان تنوع تاکتیکی ندارد

آگهی فقدان سند مالکیت
مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک  اعلام داشته سند  برگ استشهاد شهود مصدق  ارائه دو  با  احمد نصیری 
2۹86/2)پلاک اولیه 246۵/142/4۵7 و 2466 وباقیمانده 2۹86 اصلی بوده(اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در 
صفحه 1۰1 دفتر 3۵2 ذیل ثبت 61341 بشماره سریال 88323۵ بنام محمدتقی گائینی صادره و تسلیم شده که طی 
سند قطعی 2134-1382/۰4/۰7 دفتر 28قم به احمدنصیری انتقال یافته که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در 
اثر سهل انگاری مفقود گردیده، لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./

)م الف148۰۹(
تاریخ انتشار:1400/10/07
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه 2 قم

----------------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 271۹/36 اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم اراضی معروف به علی آباد شهره)نیروگاه میدان توحید،2۰ متری سواران،12 متری انصارالمهدی،کوچه 11، 
پلاک2۵( که بنام آقای محمد چراغی فرزند ذبیح الله میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم مراجعه مالک تحدید 
حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 1۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین 
تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده 2/2267۰-14۰۰/1۰/1تحدید 
حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ 14۰۰/11/۵ ساعت 8/3۰ الی 12/3۰ ظهر در محل وقوع ملک 

انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر 
در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه 

خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره 
ماده واحده مصوب 73/2/2۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن )م الف 1481۰(
تاریخ انتشار:سه شنبه 1400/10/07
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای جواد عسگری با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ۵7۹4 فرعی 
از 271 اصلی واقع در بخش پنج قم به نام سید روح اله طباطبائی مجد در صفحه 261 دفتر 232 ذیل ثبت 186۰۹۹ 
ثبت و سند مالکیت ۹7741۰ صادرشده است سپس به موجب سند قطعی 8۹۹7 مورخه 23/۰3/13۹4 دفترخانه 
88 قم به جواد عسگری منتقل شده است که سند مالکیت اولیه به علت سهل انگاری مفقود گردیده وتقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روزکتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید اخذ نمایند تامورد رسیدگی 
قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد./)م الف14811(
تاریخ انتشار:1400/10/07
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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سلحشوری نماینده پیشین مجلس:

کمر مردم زیر بار مشکلات خم
 شده است

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: گاهی اوقات بسیار شرم 
می کنم چگونه نمایندگان مجلس می توانند در شرایطی که مردم با کوهی از 
مشکلات دست به گریبان هستند، حرف هایی بزنند که دود از سر آدم بلند 

می شود.
پروانه سلحشوری در گفت وگو با ایلنا، درباره این که  2 سال از روی کارآمدن 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی می گذرد و نمایندگان این مجلس به 
جای این که به مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم بپردازند خودشان را سرگرم 
طرح هایی مانند »طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی« کرده اند و 
علیرغم این که مرکز پژوهش های مجلس شورای ایردات اساسی به این طرح 
گرفته است، با تغییر نام این طرح باز هم می خواهد آن را بررسی کنند، گفت: 
معتقدم از نمایندگان مجلس باید پرسید چرا در زمانی که مشکلات اقتصادی 
و معیشتی مردم جدی شده است و حتی درصدی از مردم ایران در فقر به سر 
می برند، سراغ طرح هایی می روند که موجب بسته شدن روزنه های مردم برای 

برای گفت وگو و کمی احساس آزادی می شود. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: اگر امروز ما متوجه 
مشکلات معیشتی و یا پیگیری های مجلس در زمینه های دیگر علیرغم قول هایی 
که داده بودند می شویم به دلیل وجود چنین فضایی )فضای مجازی( است؛ ما 
درک می کنیم بستن فضای مجازی از طرف این افراد با چه هدفی دنبال می شود، 
چراکه می خواهند اطلاعات کمتر منتقل شود، زیرا هرچه مردم از اخبار کمتر 

مطلع شوند، برای آن ها بهتر است.
وی ادامه داد: امروز کارکرد و عملکرد 2 ساله نمایندگان و مجلس را به واسطه 
فضای مجازی می توان متوجه شد اما اگر این فضا بسته شد، چگونه می توانیم 

بفهمیم چه اتفاقی رخ داده است؟ 
سحلشوری با بیان این که اگر آنچه که به دنبالش هستند اتفاق بیفتد دیگر 
وسیله ارتباطی برای مردم نمی ماند، عنوان کرد: ضرورت حذف چنین فضای 
برای آنان مشخص است اما برای مردم ضرورت چیز دیگری است و متاسفانه 

خواست و اولویت های کشور با نظرات نمایندگان مجلس بسیار فاصله دارد.
وی افزود: در حالت خوشبینانه می توانیم بگوییم این گونه اقدامات غیرعامدانه 
است و در حالت بدبینانه هم می توانیم آن ها را عامدانه در نظر بگیریم، اما متاسفانه 

باید بگویم آن ها می دانند چه اتفاقی در حال رخ دادن است.
این فعال سیاسی تاکید کرد: اگر مشکلات مردم را حل کنند، نیازی به بستن 
فضای مجازی ندارند، اخبار خوب منتقل می شود و مردم زندگی عادی شان را مثل 
بقیه مردم دنیا خواهند داشت اما متاسفانه آن ها همیشه یک نعل وارونه می زنند.  
وی با اشاره به موضوع مطرح شده در کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی مبنی بر اینکه »زنان فقط باید به پزشک خانم مراجعه کنند« گفت: هر دم 
از این باغ بری می رسد. برخی از این آقایان گویا با طالبان کورس گذاشته باشند و 
هر روز یک فرمان جدید می دهند؛ به کسانی که عضو کمیسیون بهداشت هستند 

می گوییم ما زنان امیدی به خیر این مجلس نداریم، شر نر سانید.
این فعال سیاسی ادامه داد: بسیار شرم آور است در زمانی که عکس هایی 
منتشر می شود که زنان، پیرزنان و کودکان سر در سطل زباله می کنند، آقایان در 
فکر این هستند که چگونه می توانند زنان را از حداقل امکاناتی که دارند، محروم 
کنند. آیا برای این آقایان غیر از مقوله محدودسازی زنان مقوله  مهم دیگری هم 
آیا می توانند چنین  وجود ندارد؟ زنان مسلمانی که امروز در قدرت هستند، 
چیزی را بپذیرند؟ من نمی دانم زنان مجلس واکنشی نشان داده اند یا خیر؟ اما 
در حال حاضر هم وظیفه نمایندگان زن مجلس و هم زنانی که در معاونت زنان 
ریاست جمهوری قرار دارند است که به این موضوع  بپردارند و یکبار برای همیشه 
بگویند آقایان دست بردارید لطفا. قدرت برای خودتان،  زندگی را بر  زنان ایرانی 

سخت تر نکنید.
آقایان دست به کاری بزنند که بتوانند مشکل گشا باشند 

به  دست  آقایان  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
کاری بزنند که بتوانند مشکل گشا باشند، اگر حداقل هم نمی توانند این کار را 
انجام دهند، مشکلات را بیشتر نکنند. گاهی اوقات بسیار شرم می کنم چگونه 
نمایندگان مجلس می توانند در شرایطی که مردم با کوهی از مشکلات دست به 

گریبان هستند، حرف هایی بزنند که دود از سر آدم بلند می شود. 
وی ادامه داد: این تئورسین ها چه کسانی هستند که نظریه پردازی می کنند؟ 
امروز قرار است دست در جیب مردم برود و از دارایی نه از درآمدشان مالیات 
بگیرند! یعنی امروز آن کارگر ، کارمند و استادی که یک خانه دارد باید مالیات 
بدهد. توجه داشته باشید یک زمانی مردم دست  شان به جیب شان می رسد اما 
در حال حاضر نمی توانند از عهده خرج و مخارج  روزانه شان بربیایند؛ این گونه که 

نمی شود برای درآمد از جیب شان مالیات بگیریم!
سلحشوری با بیان این که متاسفانه امروز به جای اینکه به مشکلات مردم 
رسیدگی شود، سعی در افزایش نارضایتی آنان  و مشکل افزایی دارند، اظهار 
داشت: من مدت هاست سکوت کرده ام و حرفی نمی زنم و می گویم بگذاریم دولت 
که تازه بر سرکار آمده است کار خودش را انجام دهد و احیاناً نقد غیرمنصفانه ای 
نداشته باشم، اما هر آدم منصفی هم تا یک حدی می تواند سکوت کند و بگوید 

مهلت دهیم و چیزی نگوییم و اجازه دهیم دولت کار خودش را انجام دهد. 
وی ادامه داد: امروز مجلس باید روی بودجه ای که دولت داده است، کار کند؛ 
آن هم در حالی که کمر مردم از مشکلات خم شده است، باید هر چیزی را گران 
بخرند،  مردم امروز باید نان و دارو را گران بخرند، سوال این است اگر بنا باشد مردم 
نان را گران بخرند، چه چیزی در سبد خانواده می ماند؟ نان از سفره خانواده 
ایرانی حذف شود، چه می شود؟ امروز طبقات فرودست ما در جامعه نماینده ای 

ندارند که صدای شان را به آنها برسانند.
آستانه صبر و تحمل مردم کاهش پیدا کرده است 

این فعال سیاسی بیان کرد: تهیه دارو مشکل همه ماست، اگر بخواهیم آن را 
حذف کنیم، دیگر حتی از حداقل های یک زندگی ساده هم برخودار نیستیم.

وی تاکید کرد: مسئول بودن حکومت یعنی مسئولیت داشتن در قبال همه 
موضوعات اما متاسفانه مشاهده می کنیم طوری فضا را مدیریت می کنند که 
گویی مردمی وجود ندارند و تنها 1۰ الی 1۵ درصد هستند که فقط دغدغه های 

آن ها باید مورد نظر قرار گیرد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: آستانه صبر و تحمل مردم کاهش پیدا 
کرده است و معتقدم انتخابات مفهومش را در هر دو طرف از دست داده است و 
عملًا نهادهای تصمیم گیر بسیار آشکار می گویند رأی و نظر مردم اهمیتی ندارد و 

مردم هم می دانند نظرشان چندان در تصمیم سازی ها لحاظ نمی شود. 
سلحشوری یادآور شد: همین مجلس که امروز روی کار است برآیند مشارکت 
چند درصد مردم ایران است؟ مجلس آتی هم همین خواهد بود و شاید به مراتب 
مشارکت کمتر هم شود. اما برای نهادهایی که در حال حاضر قدرت را در دست 
دارند و تعیین کننده هستند مشارکت مردم مفهوم چندانی ندارد و مردم هم دیگر 

تاب و توانی ندارند که بخواهند این رفتارها را جدی را بگیرند.

سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه هیأت ایران هم جدیت و هم اجازه 
توافقات دارد گفت : آمادگی داریم در یک توافق جامع، مطمئن شویم تعهدات 

طرف مقابل انجام می شود و بعد اقدامات جبرانی را انجام دهیم.
سعید خطیب زاده، روز دوشنبه در نشست خبری با خبرنگاران  با اشاره به 

مذاکرات وین از سه کشور اروپایی خواست برنامه جدی خود را ارائه کنند.
 خطیب زاده همچنین درخصوص نقش غیرسازنده برخی کشورهای اروپایی 
در مذاکرات، گفت: در گفت وگوهای وین نگاهمان همواره رو به جلو بوده است. 
توصیه ما این است که طرف ها با عزم رسیدن به توافق خوب به وین بیایند. آنچه 
برای جمهوری اسلامی ایران تحمل ناپذیر است، این است که برخی طرف ها با 
اشتباه محاسباتی تصور کنند وقت و انرژی جمع را با کمپین های ضد اطلاعاتی 
و اخبار تحریف شده تلف کنند و یا به دنبال خواسته هایی فراتر از برجام باشند و یا 

تصور کنند منافعی کمتر از آنچه در برجام است برای ایران قائل شوند.
وی افزود: اگر همگی در وین با این دستورکار بیایند که گفت وگوها در کمترین 
زمان ممکن به نتیجه برسد نتایج خوبی را خواهیم دید. فکر میکنم سه کشور 
اروپایی می دانند که انتظار این است به بی عملی پایان دهند و برنامه جدی خود را 

برای چگونگی بازگشت به تعهداتشان در ذیل برجام ارائه کنند.
 از موضوعات شکلی در مذاکرات وین عبور کردیم

این دیپلمات عالیرتبه کشورمان در ادامه اظهار کرد: در گفت و گوهای وین از 
موضوعات شکلی عبور کردیم و بعد از دور هفتم توانستیم به دو سند جدید برسیم. 
در واقع با گفت و گوهای فشرده انجام شده دو سند جدید در موضوع هسته ای و 
رفع تحریم ها داریم که رفع تحریم ها به طور خاص هدف مذاکره کنندگان خواهد 

بود.
خطیب زاده ادامه داد: ما به وین آمدیم تا به یک توافق خوب و منطقی برسیم و 
امیدواریم این پنجره فرصت را طرف مقابل برای این دو سند مغتنم بداند. راستی 

آزمایی هم در کنار و متعاقب آنها پیگیری می شود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با رد توافق اقدام در مقابل اقدام، یعنی کاهش 
غنی سازی در مقابل رفع تحریم، گفت: ما آمادگی داریم در یک توافق ابتدا مطئن 
باشیم اقدامات انجام می شود چون همه اقدامات جبرانی ایران در چارچوب 
پادمان و براساس نیازهای جمهوری اسلامی انجام می شود ضمن اینکه قانون 

مجلس الزام آور است.
این دیپلمات عالی رتبه در پاسخ به ایرنا که با توجه به اظهارات وزیر خارجه در 
رسیدن به سند مشترک چه میزان به انجام توافق امیدوار و خوش بین هستید، 

گفت: امیدوارم طرف مقابل این ظرفیت و پنجره فرصت را قدر بداند.
 ایران به تنهایی بار حفظ برجام را پرداخته است

از برجام  از خروج غیرقانونی آمریکا  ایران بعد  وی افزود: جمهوری اسلامی 
با صبر راهبردی و به رغم همه فشارها و تحریم های ایالات متحده در چند سال 
اخیر به تنهایی سند برجام را زنده نگه داشت.جمهوری اسلامی ایران بیش از این 
نمی تواند به تنهایی هزینه حفظ برجام را بدهد و به مشارکت همه اعضای 1+4 نیاز 

است تا حیات برجام ادامه یابد.
خطیب زاده ابراز امیدواری کرد: طرف مقابل این فرصت را قدر بداند و برای 

هدف رفع تحریم ها به وین برود و اگر چنین شود توافق قابل دستیابی است.
تیم مذاکره کننده ایران ملی ترین تیم است

وی در پاسخ به این سوال که آیا عراقچی به تیم مذاکره کننده برمی گردد یا نه، 
گفت: تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران در وین یکی از ملی ترین تیم ها 

است که بسیاری از اعضای آن از قبل هم حضور داشتند.
 سخنگوی وزارت امور خارجه یادآورشد: با همه اعضای این تیم مذاکره کننده در 
تهران مشورت ها انجام شد و همه هم در مذاکرات حاضر هستند تا در یک اجماع 
ملی و با استفاده از همه ظرفیت ها بدون هیچ نگاه حزبی این توافق جلو برود و این 

یکی از نمونه های عالی حکمرانی در رابطه با برجام است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین درباره اتفاقاتی که در یمن در حال رخ 
دادن است، گفت: به دلیل سکوت مجامع بین المللی و تجهیزات برای ائتلاف 
خودخوانده، شاهد افزایش بمباران این منطقه هستیم و تاریخ آنچه این روزها از 

طرف سعودی ها و همراهان اتفاق می افتد را فراموش نخواهد کرد.
خطیب زاده درباره اینکه چه پاسخی به تهدیدات رژیم صهیونیستی علیه ایران 

دارید گفت: پاسخ تهدید نظامی رژیم غاصب، مانور پیامبر اکرم)ص( است.
سخنگوی وزارت خارجه درباره اظهارات وزیر خارجه در باکو برای ایرانیان خارج از 
کشور گفت: مقدمات نخستین جلسه حضور شورای عالی ایرانیان را فراهم و طرح 
جامع ایرانیان خارج از کشور هم آماده شده تا با همکاری مجلس قانون خوبی برای 

حمایت و صیانت از ایرانیان خارج از کشور داشته باشیم.
وی اضافه کرد: یکی از سرفصل های این طرح همین موضوع مشمولین است 

که درصورت مصوب شدن جزییات آن را اطلاع رسانی می کنم.
خطیب زاده درباره گلایه اخیر خود از عربستان به دلیل تاخیر در انتقال پیکر 
شهید ایرلو به کشور گفت: انتقال شهید ایرلو در چند مرحله اتفاق افتاد. ایشان 
جانباز شیمیایی بود و کرونا روی ایشان تاثیر بیشتری گذاشت و دومین دلیل هم 
این بود که به دلیل تحریم یمن، امکانات رسیدگی به وضعیت ایشان در این کشور 

مهیا نشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: وقتی در دو روز اول متوجه شدیم و تلاش به 
انتقال کردیم ابتدا از دو کشور همسایه و دوست درخواست کمک کردیم که انجام 
نشد تا اینکه عراق ورود کرده و با ائتلاف سعودی هماهنگ و انتقال انجام شد اما 

انتقال ایشان با چند روز تاخیر انجام شد.
خطیب زاده در ادامه سفر امیرعبداللهیان به باکو را یکی از بهترین سفرها در چند 
سال اخیر در چارچوب روابط دو جانبه عنوان کرد و گفت: مقدمات آن، بعد از سفر 

معاون نخست وزیر آذربایجان به تهران، فراهم شد.
وی اضافه کرد: آقای امیرعبداللهیان ملاقات طولانی با رییس جمهور جمهوری 
آذربایجان برای بازسازی، گسترش، ارتقا و حتی جهش روابط داشتند و روابط امروز 
از آن سوءتفاهمات در فضای رسانه ای عبور کرده و اجازه دهیم به مسیر خود ادامه 

دهد.
این دیپلمات عالیرتبه کشورمان گفت: درباره برخی اظهارات مبنی بر عادی 
سازی روابط جمهوری آذربایجان با اسراییل اظهار کرد: در خصوص امنیت ملی 
و نقش مخرب رژیم صهیونیستی همواره صحبت کردیم و موضع ما روشن نیست.

سفر رییس جمهور به روسیه در دستور کار است
 خطیب زاده همچنین در پاسخ به سوالی درباره سفر رییس جمهور به روسیه 
گفت: اخبار سفر رییس جمهور را دفتر رییس جمهور اعلام می کند. این برنامه در 

دستور کار است و زمان و جزییات را ادفتر رییس جمهور اعلام می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به اینکه آیا در جریان سفر وزیر خارجه 
عراق به تهران موضوع بازپرداخت بدهی این کشور به ایران مطالبه شده یا نه گفت: 
بله. پیگیری مطالبات و بدهی ها انجام شد و دوستان ما در عراق صادقانه تلاش 

کردند تا در مسیر بازپرداخت بدهی ها همکاری کنند.
 وی همچنین در پاسخ به این سوال که با توجه به حضور رایزنان بازرگانی در 
سفارتخانه ها آیا اصلاح ساختار سفارتخانه ها و هماهنگی با وزارت صمت را خواهیم 
داشت، گفت: با همین سفارتخانه ها و با همین کارشناسان اقتصادی که از طرف 

وزارت خارجه اعزام می شوند، دیپلماسی اقتصادی به رغم مضایق اتفاق افتاد.
خطیب زاده ادامه داد: آقای امیرعبدالهیان اعلام کردند که 4۰درصد پیگیری 
وزارت خارجه به دیپلماسی اقتصادی اختصاص پیدا خواهد کرد و در این 4 ماه 
سفارتخانه های ما تلاش بسیار کردند و منتظر معرفی رایزنان اقتصادی از وزارت 

صمت نماندند.
آمریکا، دولت در  تحریم  دلیل  به  یادآور شد:  دیپلماسی  سخنگوی دستگاه 
بسیاری از موارد تسهیل اقتصادی چراغ خاموش حرکت می کند. اگر رایزنان 

بازرگانی هم بیایند می توانند کمک موثری داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: دولت و مجلس فصل نوینی از رفع مشکلات مردم را آغاز 

کردند.
ترور سردار سلیمانی مصداق تروریسم دولتی بود

 خطیب زاده در خصوص اقدامات وزارت امور خارجه پس از شهادت سردار 
سلیمانی، گفت:حمله تروریستی به شخصیتی که در خط مقدم مبارزه با تروریسم 
بود، استانداری دوگانه و نشانه ای دیگر از دروغگویی مدعیان مبارزه با تروریست 
تلقی می شود. وزارت خارجه بعد از این اقدام تروریستی و از ساعات اولیه اقدامات 
مختلف را انجام داده و تا روزی که مجرمان را به پیشگاه عدالت معرفی نکند از هیچ 
تلاشی فروگذار نخواهد کرد.  وزارت امور خارجه با ثبت موضع حقوقی کشورمان 
در مجامع حقوقی بین المللی به عنوان مبنایی برای اتخاذ مواضع و پیگیری های 
آتی تلاش نمود تا از اقدامات خصمانه احتمالی علی الخصوص در شورای امنیت 

سازمان ملل متحد جلوگیری نماید. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی بیان کرد: تا کنون به رغم صدها میلیون دلار تلاش 
جبهه استعمار و استکبار در نزد افکار عمومی جهان، محکومیت اخلاقی، حقوقی 
و سیاسی دولت ایالات متحده به خاطر دست زدن به این جنایت آشکار بوده است.
تشکیل کمیته مشترک پیگیری موضوع بین ایران و عراق از دیگر اقدامات بوده 

است. یکی از خروجی های آن امضای سند مشترک در این زمینه بود.
خطیب زاده در مورد اظهارات رئیس سازمان انرژی اتمی در مورد اینکه اجازه 
نمی دهیم که بازرسانی که سابقه امنیتی و یا جاسوسی دارند به ایران بیایند،  گفت: 
من توصیه می کنم که جزئیات این موضوع را از سخنگوی سازمان انرژی اتمی 
بپرسید. بطور کلی عرض می کنم که فرآیند حضور بازرسان در ایران یک فرآیند 
شناخته شده است و تا مادامی که این فرآیند در چارچوب فنی با رعایت قوانین و 
ضوابط و رعایت اصل بیطرفی و رازداری انجام شود ما مشکلی برای حضور بازرسان 

در ایران در چارچوب پادمان و NPT نداریم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره پرداخت بدهی های عراق به ایران گفت: 
یکی از موضوعات پرداخت بدهی هاست و دوستان در عراق صادقانه تلاش کردند 
در مسیر بازپرداخت بدهی ها همواره همکاری کنند و دوستان در عراق مشتریان 
که  موضوعاتی  در  ما  سفارتخانه های  گذشته  ماه  چهار  طی  بوده اند.  خوبی 
احتیاجات مردم بوده تلاش های زیادی را صورت داده اند و وزارت خارجه با جهاد 

خاموش حرکت کرده است.
 با آمریکا بطور غیرمستقیم در حال تبادل متون هستیم

 او افزود: در موضوع دیپلماسی اقتصادی و تسهیل امور اقتصادی ملت به خاطر 
تحریم های آمریکا بسیاری را ساکت و با چراغ خاموش اقدامات را صورت داده ایم. 
دولت و مجلس و وزارت خارجه و مجلس فصل نوینی را از همکاری ها شروع کردند 

که انشاء الله برکات جدید آن را در سفرهای مردم شاهد باشیم.
خطیب زاده درباره اظهارات وزیر خارجه عراق برای برقراری رابطه مستقیم ایران و 
آمریکا گفت: ما به حسن نیت برادران در عراق هیچگاه شک نداشتیم. دوستان در 
عراق در موضوعات منطقه ای و بین المللی با حسن نیت و فعال و ابتکارات تلاش 

کردند، نقش سازنده ای داشتند و ما ارج گذاشتیم و استقبال کردیم.
وی افزود: جواب ایران همواره این بوده که باید تغییری ببینم که پاسخی به این 
درخواست ها داشته باشیم برای ما تحقق منافع مردم ایران است و در وین بر اساس 
همین چارچوب با آمریکا به صورت غیرمستقیم در حال تبادل متون به صورت 

غیررسمی هستیم.

سخنگوی وزارت امورخارجه :

هیأت ایران هم جدیت و هم اجازه توافقات دارد

یک کارشناس سیاست خارجی همزمان با آغاز دور هشتم 
مذاکرات احیای برجام در وین گفت: سعی مقامات آمریکایی 
ظرف روزهای گذشته این بوده که بدون اینکه علنا و رسما 
ضرب الاجلی برای مذاکرات وین تعیین کنند، چنین القا 
نمایند که در جلسات غیر علنی دارند چنین کاری می کنند 
و ضمن همآهنگی با متحدانشان مشغول مشورت در مورد 
تعیین تاریخی به عنوان ضرب الاجل برای مذاکرات وین 
هستند. اروپائی ها نیز همین مسیر را در پیش گرفته اند. 
دیپلماتهای سه کشور اروپایی نیز به خبرنگاران گفته اند که 
دوشنبه و سه شنبه از این نظر که روشن خواهد شد، قصد 

ایران چیست، تعیین کننده خواهد بود.
 تیم هسته ای ایران بار دیگر روزدوشنبه وارد وین شد  تا 
با مقامات کشورهای 4+ 1 بر سر احیای برجام به گفتگو 
بنشینند. ایران خواهان لغو همه تحریم ها و گرفتن تضمینی 
از سوی امریکاست تا مطمئن باشد که آنچه ترامپ بر سر 
توافق هسته ای اورد، دوباره تکرار نخواهد شد و غرب هم 
به دنبال آن است که تهران از پیشروی هسته ای خود دست 
کشیده و به جایی برگردد که در توافق برجام و سال 2۰1۵ 
احیای  به  را  خود  میل  طرف  دو  هرچند  بود.  کرده  تعهد 
توافق اعلام کرده و حتی کشورهای عربی منطقه هم روی 
خوش به توافق نشان داده اند اما به نظر می رسد که اوضاع 
پیچیدگی های خاص خود را دارد. ایران پیشنویسی تهیه 
کرده که از سوی کشورهای اروپایی چندان روی خوشی به 
آن نشان داده نشد ولی روس ها میگویند که بعد از بررسی 
ها، تروئیکای اروپایی در مورد آن فکر کرده اند. از سوی دیگر 
تهران می گوید اگر غرب بخواهد یک امتیاز بدهد و ده امتیاز 
بگیرد، ایران زیر بار چنین کاری نخواهد رفت. آمریکایی ها 
هم در هفته اخیر در مورد ضرب الاجلی در خصوص رسیدن 
به یک توافق هشدار داده اند و بار تاخیر در رسیدن به یک 

نتیجه را تماما روی دوش ایران انداختند.
 با کوروش احمدی کارشناس سیاست خارجی در مورد این 

دور از مذاکرات به گفتگو نشسته ایم:
با توجه به تهدیدات ضمنی که مقاماتی مثل رابرت 
مالی و بلینکن در مورد وقت کشی در گفتگوها داشته 
اند و ایران را به احتمال از بین رفتن برجام تهدید کرده 
اند و همزمان هشداری که ایران در مورد خواسته های 

غرب داده، آیا این دور از گفتگوها تنش آلود خواهد بود؟
  واقعیت این است که لحن طرف های غربی طی یک هفته 
گذشته قدری تند شده و ظرف چند روز گذشته علاوه بر 
تکرار تم تکراری و اتهام "وقت کشی" و کش دادن مذاکرات 
علیه ایران، به نوعی ضمنی و غیر رسمی صحبت از ضرب 
الاجل نیز می کنند که در امتداد و ادامه همان اتهام "وقت 
کشی" است. این بحث ضرب الاجل بویژه در جریان سفر 
سولیوان، مشاور امنیت ملی بایدن، به اسرائیل مطرح و به 
موضوعی برای انواع حدس و گمان ها در رسانه های غربی 

تبدیل شد.
در این رابطه یک وبسایت اسرائیلی به نقل از یک مقام رژیم 
اسرائیل مدعی شد که سولیوان در جلساتش با سران این 
رژیم صحبت از اواخر ژانویه – اوائل فوریه به عنوان حداکثر 
زمانی که مذاکرات وین می تواند ادامه یابد، کرده است. 
همین معنا را اکسیوس به نقل از دو منبع اسرائیلی نیز تکرار 
کرده است. سولیوان هم خود از "فرصت چند هفته ای" برای 
نیل به نتیجه در مذاکرات وین سخن گفته بود. سعی مقامات 
آمریکایی ظرف روزهای گذشته این بوده که بدون اینکه علنا 
و رسما ضرب الاجلی برای مذاکرات وین تعیین کنند، چنین 
الغا نمایند که در جلسات غیر علنی دارند چنین کاری می 
کنند و ضمن همآهنگی با متحدانشان مشغول مشورت در 
مورد تعیین تاریخی به عنوان ضرب الاجل برای مذاکرات 
وین هستند. اروپائی ها نیز همین مسیر را در پیش گرفته اند. 
دیپلماتهای سه کشور اروپایی نیز به خبرنگاران گفته اند که 
دوشنبه و سه شنبه از این نظر که روشن خواهد شد، قصد 
ایران چیست، تعیین کننده خواهد بود. آنها گفته اند که 
ظرف چند روز آینده مشخص خواهد شد که آیا ایران آماده 
مذاکره جدی بر اساس پیش نویس های ژوئن گذشته هست 

یا خیر.
طبعا بُعد تهدید آمیز بودن این اظهارات قوی است و البته 
به همین دلیل کاری است غیر سازنده. ایران در واقع از ماهها 
پیش گفته است که مخالف کشدار شدن مذاکرات و خواستار 

نتیجه مند بودن آن است.
سرنوشت بسته پیشنهادی ایران که در دور قبلی ارائه شد، 
چه می شود؟  به نظر می آید که در ابتدا اروپایی ها آن را جدی 
تلقی نکرده و حتی بابت آن خشمگین شدند اما بعد به گفته 

لاوروف موضوع را مورد بررسی قرار داده اند.
از شواهد و قراین، از جمله اظهارات طرفین، چنین بر می 
آید که اصلاحیه های ایران در متن پیش نویس های باقی 
مانده از شش دور مذاکرات قبلی ادغام شده و به این ترتیب 
دو متن برای اینکه مبنای مذاکرات باشد، تهیه شده است. 
نشریه پولیتیکو در 21 دسامبر از قول یک دیپلمات آمریکایی 
مدعی شده بود که "بخش اندکی" ازاصلاحیه های ایران 
در دو پیش نویس وارد شده است. اگر چنین باشد، در واقع 
گویایی انعطاف پذیری ایران در مذاکرات است که باید توسط 

طرف مقابل نیز رفتار مشابهی نشان دهد.  
سخنان اسلامی درباره غنی سازی در راستای احیای 

برجام بود
آیا حضور دوربین های آژانس در کرج و اعلام اینکه 
غنی سازی بالاتر از ۶0درصد نخواهد رفت، می تواند 

روند مذاکرات را به سمت بهتری ببرد؟ 
توافق ایران و آژانس برای نصب دوربین ها در در مجتمع 
ساخت قطعات سانتریفیوژ در کرج تحول خوب و مثبتی بود. 
ایران در این رابطه انعطاف خوبی از خود نشان داد و با آنکه 
مطابق موافقت پادمان الزامی به دادن دسترسی به مجتمع 
تسا نداشت، در این مورد به طور داوطلبانه با آژانس همکاری 
کرد. این تحول مثبت به نوبه خود نشانه دیگری حاکی از 
اراده ایران به احیای برجام تفسیر شد چرا که دسترسی به 
این مجتمع در چارچوپ برجام همآهنگی شده بود و اگر قرار 
به احیای برجام نمی بود، توافق در این مورد موضوعیت نمی 
داشت. سخنان آقای اسلامی دایر بر اینکه ایران قصد غنی 
سازی بالاتر از 6۰ درصد ندارد را نیز باید علامت مثبتی در 

جهت تصمیم سیاسی ایران به احیای برجام تفسیر کرد. 
 هر دوطرف تمایل دارند که توافق هر چه زودتر ایجاد 
شود و همزمان هر یک دیگری را به وقت کشی متهم 
می کند. آیا این موضوع می تواند در روند مذاکرات و به 

نتیجه رسیدن آن موثر باشد؟ 
طبعا، وجود اراده سیاسی در طرفین برای نیل به توافق 
در سریع ترین زمان ممکن مهمترین عامل برای پیشرفت 
در جهت نهایی کردن توافق است. با این حال نکات فنی 
و حقوقی و رسیدن به جمله بندی مورد توافق همیشه می 
تواند بسیار چالش برانگیز باشد. برخی امور مانند مذاکره غیر 

مستقیم با آمریکا نیز از جهت طولانی کردن مذاکرات مزید بر 
علت خواهد بود. 

پیشبینی کلی شما از دور هشتم گفتگوها در وین 
چیست؟

 برداشت من این است که طرفین در این دور از مذاکرات 
حداکثر تلاش خود را خواهند کرد. طرفین در دور هفتم 
شناخت کافی از هم پیدا کرده و مهمتر از آن دو متن نیز 
که حداقل بخشی از اصلاحیه های ایران نیز در آنها ادغام 
شده، تهیه و مبنای مذاکرات خواهد بود. اما مسائل دشوار 
باقی مانده از قبل و مسائلی که ایران اضافه کرده، به گونه 
ای نیست که کار بتواند در دور هشتم نهایی شود. می توان 
احتمال داد که با توجه به حساسیت سیاسی موضوعات مورد 
بحث، طرفین چند بار دیگر برای مشورت با پایتخت ها نیاز به 

توقف موقت مذاکرات  خواهند داشت.

احمدی یک کارشناس سیاست خارجی پاسخ  می دهد:

مذاکرات وین به ضرب الاجل برجامی می کشد؟
اظهارات تهدیدآمیز غربی ها غیرسازنده است
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آیت الله هاشمی رفسنجانی چرا و چگونه ردصلاحیت شد؟ 
محسن هاشمی می گوید: 3۰ اردیبهشت ماه ۹2بود که حضور پررنگ پلیس در شهر احساس می شد. آقای روحانی 
آمدند منزل نزد آیت الله هاشمی و گفتند شورای نگهبان او را شب دعوت کرده و خواسته اند که از آیت الله هاشمی 
بخواهد، انصراف دهند. البته طبق خبری که قبلًا به ما رسیده بود تصمیم گیران اصلی آن ها در جلسه ای گفته بودند 
اگر ایشان ثبت نام کند، ابتدا فشار می آوریم که انصراف دهند. همین اتفاق هم افتاد و پیغام ارسالی شان از طریق 
آقای روحانی مشابه بود. از طرفی این موضوع مطرح بود که اگر آیت الله هاشمی انصراف دهند، فضای انتخابات 
سرد خواهد شد و حماسه سیاسی مدنظر رهبری، تحقق پیدا نمی کند.زمانی که به دفتر رفتند آقای لاریجانی 
هم که آن زمان رئیس مجلس بودند، همین پیغام را آوردند و از ایشان خواستند که انصراف دهند، زیرا امکان رد 
صلاحیت هست. آقای لاریجانی از حاج آقا سؤال کردند اگر تأیید صلاحیت نشوید چه کار می کنید؟ آیت الله هاشمی 
گفتند من اعتراضی نمی کنم، اما انصراف هم نمی دهم. آقای لاریجانی پرسید که اگر رهبری از شما بخواهند که 
انصراف دهید چه می کنید؟، ایشان هم پاسخ دادند، می پذیرم و اعلام می کنم طبق نظر رهبری کناره گیری کرده ام. 
وقتی صداوسیما 8 نفر را به عنوان نامزد های نهایی اعلام کرد، فهمیدیم آیت الله هاشمی ردصلاحیت شده اند، رد 

صلاحیتی که بعداً، علتش کهنسالی و خستگی ایشان اعلام شد. این ردصلاحیت، بازتاب زیادی برانگیخت.

آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت منتهی به ششم دی ماه 14۰۰، بیماری کرونا برای چهارمین 
روز متوالی قربانی در این استان نداشت. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا 
قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید 1۹ در قم، افزود: در این مدت 34 بیمار با علائم ابتلا به ویروس کرونا در 
بیمارستان های این استان پذیرش شدند.وی اضافه کرد: از این تعداد، 23 نفر بستری و 17 نفر از افراد مبتلا به کرونا 
که در روزهای گذشته بستری شده بودند، ترخیص شدند.وی ادامه داد: در حال حاضر 1۰1 بیمار مبتلا به ویروس 
کرونا در این استان بستری هستند که هشت نفرشان بدحال می باشند.قدیر بیان کرد: در 24 ساعت منتهی به 
ششم دی ماه، 21۹ تست تشخیص کرونا از شهروندان گرفته شده که 13 مورد مثبت بوده  است.وی گفت: تاکنون 

یک میلیون و ۵۰3 هزار و 72۰ دُز واکسن کرونا به شهروندان قمی تزریق شده  است.

جابجایی 48 میلیارد پیام و 18 میلیارد فایل در شبکه شاد 
مدیر رسانه ای نرم افزار شاد گفت: از آغاز ایجاد این نرم افزار یا اپلیکیشن تاکنون بیش از 48 میلیارد پیام و 18 
میلیارد فایل میان معلمان و دانش آموزان جا به جا شده است.حسن قاسم زاده  افزود: نرم افزار شاد )شبکه اجتماعی 
دانش آموزی( در سال تحصیلی ۹۹-۹8 راه اندازی شد و تاکنون بیش از 26 میلیون کاربر آن را نصب کردند و حدود 
1۰ میلیون کاربر فعال داریم که روزانه استفاده می کنند.وی گفت: تاکنون بیش از 13 میلیون دانش آموز در حدود 
128 هزار مدرسه مشغول تحصیل برخط از طریق شاد هستند و 776 هزار معلم ان را نصب کرده اند.مدیر رسانه ای 
شاد افزود: شاهد رکورد 2 میلیون و 6۰۰ هزار کاربر همزمان در یک ثانیه بوده ایم یعنی این تعداد به صورت همزمان 

از خدمات شاد استفاده کرده اند.

اختصاص 15 لیتر بنزین 15۰۰ تومانی به هر کارت ملی
وزیرنفت درباره نحوه استفاده و فروش این بنزین توسط کسانی که خودرو ندارند گفت: این یارانه بنزین به تمامی 
مردم چه کسانی که خودرو دارند و چه کسانی که ندارند بر حسب کارت ملی داده می شود.جواد اوجی  افزود: 
کسانی که یک سال اقامت در ایران داشته باشند می توانند از این یارانه برخوردار شوند به این ترتیب که در ابتدا ماهانه 
1۵ لیتر بنزین 1۵۰۰ تومانی به همه تعلق می گیرد و دریافت کنندگان می ـوانند آن را استفاده کرده و یا به صورت 

اعتباری از بخش ریالی آن استفاده کنند.

میراحمدی دبیر شورای امنیت کشور شد 
وزیر کشور در حکمی سید مجید میراحمدی را به عنوان معاون امنیتی و انتظامی و دبیر شورای امنیت کشور 
منصوب کرد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، در جلسه شورای معاونان به ریاست احمد وحیدی ضمن 
بررسی موضوعات و دستور کار های اصلی نشست، سید مجید میراحمدی به عنوان معاون امنیتی و انتظامی و دبیر 
شورای امنیت کشور و مجید بکائی به عنوان نماینده وزیر در امور استان های کویری و محرومیت زدایی منصوب 

شدند.

ستاد کرونا: ابتلای 34 نفر به اُمیکرون
بیگلری،عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: آخرین تعداد نمونه های مثبت تایید شده اُمیکرون در 
کشور 34 نفر است که با در نظر گرفتن خانواده فرد مبتلا، تعداد افراد مبتلا بالاتر از تعداد ذکر شده است. علائمی 
مانند سرفه، عطسه، بدن درد، تب و... می تواند اُمیکرون باشد و وقتی فردی این علائم را دارد فرض کند اُمیکرون 

است و خود را قرنطینه کند.

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم تاکید کرد:

ضرورت مصون سازی زیرساخت ها از 
خطرات مواد شیمیایی

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم گفت: یکی از زیرساخت هایی که در استان 
شکل گرفته اماکنی بوده که مواد شیمیایی در آن تولید یا نگهداری می شود که 
لازم است در قالب رزمایش های مختلف با کمک دستگاه های مربوطه بتوانیم 

تهدیدها را شناسایی و زیرساخت ها را از این تهدیدها مصون کنیم.
مهدی متقیان در حاشیه برگزاری رزمایش مواد خطرناک ، با اشاره به اینکه 
استان  این  در  مهمی  زیرساخت های  و  شکل گرفته  استان  در  خوبی  توسعه 
اگر  خوبی  امکانات  کنار  در  زیرساخت ها  این  کرد:  اظهار  است،  ایجادشده 
مسائل پدافند غیرعامل در آن لحاظ نشود می تواند تهدیدهایی برای استان به 

همراه داشته باشد.
وی با بیان اینکه یکی از زیرساخت هایی که در استان شکل گرفته اماکنی بوده 
که مواد شیمیایی در آن تولید یا نگهداری می شود تصریح کرد: لازم است در 
قالب رزمایش های مختلف با کمک دستگاه هایی مانند شهرداری، اورژانس، 
هلال احمر، آتش نشانی، پلیس و دستگاه هایی مانند سپاه بتوانیم تهدیدها را 

شناسایی و زیرساخت ها را از این تهدیدها مصون کنیم.
مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم خاطرنشان کرد: امروز در قالب قرارگاه 
دستگاه های  که  شد  برگزار  خطرناک  مواد  مانور  استان،  شیمیایی  پدافند 
اقدام کننده بر اساس سناریوی از پیش طراحی شده، توانستند اقداماتشان را 
بررسی و نقاط ضعف و قوت را ارزیابی کنیم تا بتوانیم مصون سازی را در حوزه 

زیرساخت ها به خوبی انجام دهیم.
آمادگی آتش نشانی برای مقابله با خطرات و حوادث مواد شیمیایی

نیز  قم   شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  عملیات  معاون 
درحایشه این رزمایش گفت: سازمان آتش نشانی تنها سازمانی بوده که حق 
ورود به منطقه عملیاتی گرم را دارد و بر این اساس اقدامات ما بسیار حساس 
و تأثیرگذار خواهد بود. علیرضا بابا احمدی با اشاره به اینکه در این رزمایش با 
سه خودرو و 1۵ آتش نشان با خطرات محیطی نشست گاز کلر مقابله کردیم، 
اظهار کرد: 1۵ آتش نشان با تجهیزات مقابله با مواد شیمایی خطرناک به این 
رزمایش اعزام شدند. وی ادامه داد: در ابتدای کار آتش نشانان نشتی مواد را از 
مخازن گرفتند و در ادامه به جستجوی مصدومین پرداختند و در خاتمه اقدام به 

آلودگی زدایی کرده و از محیط خارج شدند.
معاون عملیات سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: سازمان آتش نشانی تنها سازمانی بوده که حق ورود به منطقه عملیاتی 
گرم را دارد و اقدامات ما بسیار حساس و تأثیرگذار خواهد بود که در این مانور 

سعی کردیم این موارد را به نحو احسن انجام دهیم.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  مطرح کرد:

تلاش برای قرارگرفتن بوستان جوان
 در سبد تفرجگاهی قمی ها

باید  سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: 
با اجرای مستمر برنامه های مختلف فرهنگی تفریحی ارتباط مردم با بوستان 

جوان برقرار و رفتن به این بوستان در سبد تفرجگاهی مردم قرار گیرد.
بررسی  جلسه  در  نژاد  طباطبایی  احمد  سید  حجت الاسلام والمسلمین 
راهکارهای گسترش امکانات و زیرساخت های بوستان جوان به منظور حضور 
پارک ها و فضای سبز  تفریحی اظهار کرد: سازمان  این مکان  شهروندان در 
شهرداری قم در سالیان اخیر تحول خوبی را در حوزه گسترش فضای سبز و 

بوستان ها رقم زده و نشاط و شادابی خوبی را در قم ایجاد کرده است.
وی با تأکید بر اهمیت اجرای برنامه های فرهنگی در بوستان ها، ابراز کرد: 
که  دارد  را  آمادگی  این  قم  ورزشی شهرداری  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان 

طرح هایی همچون محراب شهر را در بوستان های قم اجرا کند.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم با تأکید بر اینکه 
در ابتدای آغاز به کار بوستان جوان برنامه های خوبی اجرا شد، تصریح کرد: 
به مرور به دلیل اجرا نشدن برنامه های فرهنگی، هنری و ورزشی در این بوستان 
یک گسستی ایجاد شد که این گسست باعث فاصله گرفتن مردم از فضای 

خوب این بوستان و پیدایش برخی ناهنجاری ها در این مکان شد.
طباطبایی نژاد افزود: مجموعه بوستان جوان با عظمتی که داشته نیازمند 
بازطراحی بوده که نیاز است طرحی درخور و مناسب برای احیا کردن آن تهیه 

شود و طرح هایی نیز در این خصوص ارائه شده است.
وی با بیان اینکه برای حضور مردم در این مکان باید قدم های بزرگ برداشته 
فرهنگی  مختلف  برنامه های  مستمر  اجرای  با  باید  کرد:  خاطرنشان  شود 
سبد  در  بوستان  این  به  رفتن  و  برقرار  بوستان  این  با  مردم  ارتباط  تفریحی 

تفرجگاهی مردم قرار گیرد.
پایان  در  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  سرپرست 
خاطرنشان کرد: اگر طرح اجرایی این بوستان آماده شود، سازمان آمادگی این 
را داشته که برنامه های مختلف تفریحی، اجتماعی، فرهنگی و هنری خود را در 

آن اجرا کرده و باعث رونق گرفتن بوستان جوان شود.
  

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  مطرح کرد:

پتانسیل بالای بوستان جوان
 در تفریحات سالم و آبی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: مجموعه بوستان 
جوان پتانسیل بالایی در تفریحات سالم و تفریحات آبی دارد که با رفع موانع 
از پیش روی بهره بردار مجموعه، می توان از این ظرفیت ها برای حضور مردم 
در این فضای تفریحی استفاده کرد.پیام جوادیان در جلسه بررسی راهکارهای 
گسترش امکانات و زیرساخت های بوستان جوان به منظور حضور شهروندان 
در این مکان تفریحی اظهار کرد: بوستان از فضای سبز خوبی برخوردار است 
و به تازگی پارک ترافیک نیز در آن ایجادشده است. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: 378 هکتار از این بوستان در سال جاری 

برای بهره برداری به شهرداری واگذار شد که مالکیت آن با دولت است.
وی با اشاره به اینکه دریاچه این بوستان واقعاً استثنایی بوده که بلااستفاده 
و  محوطه سازی  جنگلی  فضای  هکتار  سه  آن  کنار  در  گفت:  است،  مانده 
روشنایی ایجادشده، همچنین مسیر پیاده روی و سلامت بسیار خوبی در این 
بوستان فراهم شده است. جوادیان با بیان اینکه با این جاذبه ها استقبال خوبی 
از سوی شهروندان از این بوستان نشده و تقریباً غیرفعال است، ابراز کرد: این 
مجموعه پتانسیل بالایی در تفریحات سالم و تفریحات آبی دارد که با رفع موانع 
از پیش روی بهره بردار مجموعه می توان از این ظرفیت ها برای حضور مردم در 

این فضای تفریحی استفاده کرد.
 

درجلسه بررسی مسائل فرهنگی، اجتماعی پردیسان تاکید شد؛

لزوم توجه به زیرساخت ها 
در اراضی ۵۶۰ هکتاری

جلسه بررسی مسائل فرهنگی، اجتماعی در پردیسان در منطقه هشت با 
حضور مسئولان استانی و شهری برگزار شد.

غریب  حضور  با  پردیسان  در  اجتماعی  فرهنگی،  مسائل  بررسی  جلسه 
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، رمضانی مدیر منطقه هشت 
و  استانداری  خانواده  و  زنان  مدیرکل  زاده  تقی  صدیق  صدیقه  شهرداری، 
نمایندگانی از طرف تمامی دستگاه ها و نهادهای مسئول در پردیسان برگزار 
شد، ضمن بررسی آسیب ها و مشکلات، ظرفیت ها و پتانسیل های فرهنگی در 
این منطقه مورد ارزیابی قرار گرفت و بر هم افزایی تمامی دستگاه های دولتی در 
راستای رفع موانع و گسترش و عملیاتی شدن ظرفیت های موجود در منطقه در 

زمینه فرهنگی، اجتماعی و ورزشی تأکید شد.
غریب مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم با اشاره به موقعیت 
ویژه پردیسان نسبت به دیگر مناطق عنوان کرد: به دلیل بافت جوان جمعیتی 
در منطقه و همچنین ساکن بودن قشر متوسط و پائین ازنظر اقتصادی، باید 

توجه ویژه ازنظر فرهنگ سازی به منطقه پردیسان داشته باشیم.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۱۴تن چوب قاچاق در قم 
جانشین فرمانده انتظامی استان از توقیف یک دستگاه کامیون و کشف 14تن چوب قاچاق در این 

استان خبر داد  
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی در اجراي طرح مبارزه با 

قاچاق کالا، یک دستگاه کامیون حامل چوب قاچاق را در محور " قم-گرمسار" متوقف کردند.
وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون موصوف 14تن چوب قاچاق و فاقد هرگونه مجوز، کشف و یک 
نفر در این رابطه دستگیر شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام کارشناسان،ارزش 
کالای مکشوفه بیش از 3۵۰میلیون ریال برآورد شده است. وی تصریح کرد: متهم به همراه خودرو 

توقیفی و کالای قاچاق جهت سیر مراحل رسیدگی به مرجع ذیصلاح تحویل شد.
سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهاي غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 11۰ 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.
 

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم:

۵واحد صنفی پلمب، ۱۵ واحد اخطار گرفتند 
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم از پلمب ۵ واحد صنفی در طرح نظارت 
برواحدهای صنفی ارایشگاه های زنانه ومردانه به علت عدم رعایت قوانین و مقررات در این استان خبر 
داد  سرهنگ سید مجتبی اشرفی اظهارداشت: ماموران اداره نظارت براماکن عمومی، طرح نظارت بر 
واحدهای صنفی ارایشگاه های زنانه ومردانه را به مدت 2 روز اجرا کردند.وی ادامه داد: بازدید از 6۹ 
واحد صنفی، صدور 1۵ فقره اخطار و ۵ مورد پلمب به علت عدم رعایت قوانین و مقررات از نتایج این 
طرح بوده است. معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم از مردم خواست، در صورت 
مشاهده هر گونه فعالیت غیرقانوني افراد، مراتب را از طریق مرکز فوریت های پلیس 11۰ درمیان 

بگذارند، تا نسبت به برخورد قانونی با آنان در سریعترین زمان ممکن اقدام شود.
 

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگی استان قم خبرداد:

پایان دی ماه ،آخرین مهلت طرح بخشودگی
 مازاد جرائم رانندگی 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم گفت: طرح بخشودگی مازاد جرائم رانندگی تا پایان دی 
ماه ادامه دارد.   سرهنگ غلامرضا صدفی بیان داشت: طرح بخشودگی مازاد جرائم راهنمایي و رانندگی 
تا پایان دي ادامه دارد و شهروندان هر چه زودتر از این فرصت استفاده کرده و اصل جرایم رانندگی خود 
پرداخت کنند. وی با بیان اینکه این طرح مشمول کساني است که قبل از سال 14۰۰ جریمه شده 
باشند، گفت: شهروندان می توانند با یکی از 3روش مراجعه به دفاتر پلیس + 1۰، اپلیکیشن "پلیس من" 
و سایت راهور 12۰ نسبت به پرداخت اصل جریمه های خود اقدام کنند. رئیس پلیس راهور استان قم 
تصریح کرد: پس از تاریخ اعلام شده دوبرابری جرایم رانندگی به حالت اول خود بازمی گردد و بنابر این 

به شهروندان توصیه می کنیم هرچه زودتر از فرصت مذکور استفاده کنند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم اعلام کرد:

موقعیت ممتاز قم برای فعالیت های تولیدی 

طرح:مهدی عزیزی

!AFC گاف سرخابی ها برای ارسال مدرک به 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با بیان اینکه اقناع سازی واکسن 
نزده ها دستور کار رسانه های قم باشد نسبت به افزایش پوشش واکسیناسیون در 

مدیریت موج احتمالی سویه اومیکرن تاکید کرد.
سیدموسی حسینی کاشانی روز دوشنبه در شصت و یکمین جلسه شورای 
اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی کرونا در سالن کرامت استانداری، بیان کرد:  
باید آسیب شناسی و عارضه یابی دقیقی از علت استقبال کم مردم از تزریق دُز 

سوم در استان انجام و نسبت به اقناع سازی بیشتر مردم اقدام شود.
وی  ادامه داد: درصد واکسیناسیون کرونا در قم وضعیت نامطلوبی دارد و باید 
رویه ای در سطح استان در پیش گرفته شود تا نسبت به اقناع سازی افراد واکسن 

نزده بصورت لکه ای اقدام شود.
حسینی کاشانی تصریح کرد: برای اقناع سازی مطلوب جامعه و به ویژه افراد 
واکسن نزده لازم است تا اطلاعات کافی و مورد نیاز درخصوص سویه اومیکرن در 

اختیار اصحاب رسانه و خبرنگاران قرار داده شود.
وی اظهار داشت: باید ظرفیت های رسانه ای برای آموزش و فرهنگ سازی در 

مورد سویه جدید امیکرون در بین مردم انجام بگیرد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم ادامه داد: اقدامات رسانه ای در سطح 
استان معطوف به اقناع سازی جمعیتی باید که هنوز اقدام به دریافت واکسن 

نکرده اند، شود.
و  تاثیرگذار  گروه های  از  یکی  جماعات  ائمه  داشت:  ابراز  کاشانی  حسینی 
ذی نفوذ در جامعه است که در افزایش درصد پوشش واکسیناسیون در بین مردم 

می تواند اثرگذار باشد.
معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

مورد قطعی اُمیکرون در قم شناسایی نشده است
هنوز  گفت:  جلسه  دراین  نیز  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
شناسایی قطعی امیکرون در استان قم قطعی نشده است، امیکرون یک ویروس 

تنفسی است و دیوار و مرزی برای جلوگیری از آن وجود نخواهد داشت.
سیامک محبی افزود: طی روزهای گذشته تمام نمونه های احتمالی سویه 
امیکرون منفی بوده اما با توجه به چرخش ویروس و مسافرت های اخیر، شیوع 

بیشتر این ویروس طی 4 هفته آینده کاملا محتمل خواهد بود.
وی تصریح کرد: در یک ماه آینده درصد پایین واکسیناسیون، تجمعات و عدم 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی اثر خود را در درگیری بیشتر مردم استان با 

امیکرون نشان خواهد داد.
وی ابراز کرد: در خوشبینانه ترین حالت باید اذعان کرد که 4۰ درصد مردم 
استان قم از ماسک استفاده نمی کنند و از طرفی میزان اطلاعات جامعه بشری از 

کرونا و امیکرون بسیار اندک است.
کمبود واکسن خاصی در کشور وجود ندارد 

رییس مرکز بهداشت قم افزود: هم اکنون کمبود واکسن خاصی در کشور وجود 
ندارد و طی روزهای آینده باید تلاش شود تا نسبت به تزریق واکسن در بین افرادی 
که هنوز واکسن نزده اند و یا فقط یک یا دو دُز واکسن دریافت کرده اند، اقدام شود.
به دغدغه  نسبت  استانی  ابتدا مسوولان  از همان  اگر  کرد:  تصریح  محبی 
کارشناسان نسبت به فعالیت گروه های ضدواکسن اقدام به موقعی می کردند 

امروز وضعیت پوشش واکسیناسیون در قم پایین تر از میانگین کشوری نبود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم اهمیت واکسیناسیون را مورد توجه 
قرار داد و اظهار داشت: طبق آمارهای جهانی درصد فوت افرادی که هر دو یا سه 

دُز واکسن را دریافت کرده اند نزدیک به صفر است.
وی با بیان اینکه آستانه حساسیت و آموزش مردم در خصوص سویه امیکرون 

باید افزایش یابد، گفت: افزایش درصد واکسیناسیون در کنار استفاده از ماسک 
و شیوه نامه های بهداشتی می تواند هرم و اوج قله موج ششم بیماری را تا حدود 

بسیار زیادی کاهش دهد.
رییس مرکز بهداشت قم اظهار کرد: هم اکنون در سطح مدارس استان قم تعداد 

افراد واکسن نزده زیاد است و در مجموع وضعیت رضایت بخشی وجود ندارد.
واکسیناسیون ۵۰ درصد دانش آموزان قم تکمیل نشده است

مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم نیز با اشاره به وضعیت 
کرونایی حاکم بر کشور بیان کرد: هم اکنون هیچ شهر با وضعیت قرمز و زرد در 

کشور وجود ندارد و روند بستری و فوتی های کرونایی نیز نزولی است.
محمدتقی سلطانی بیان کرد: با شناسایی موارد بیشتر امیکرون باید منتظر 

شیوع و جهش موج ششم این بیماری در سطح کشور باشیم.
با تاکید بر ضرورت تسریع در روند واکسیناسیون اظهار داشت: میزان  وی 
پوشش واکسیناسیون کرونا در استان قم همچنان از میانگین کشوری پایین تر 

است.
مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم یادآور شد: واکسیناسیون 
۵۰ درصد از جمعیت دانش آموزی استان قم هنوز تکمیل نشده و 6۹ درصد 

دانش آموزان فقط یک دُز واکسن تزریق کرده اند.
سلطانی ابراز داشت: با ادامه وضعیت فعلی و عدم استفاده از ماسک و تزریق 
دُز سوم، بزودی ممکن است کشور وارد موج ششم کرونا و امیکرون شود، استفاده 

از ماسک و تزریق دُز سوم می تواند تبعات موج ششم را تا حدودی کاهش دهد.
وی تصریح کرد: وجود جمعیت قابل توجه واکسینه نشده،احتمال ورود سویه 
امیکرون از چند هفته قبل و عدم اطلاع کافی از میزان کارایی واکسن های تزریق 

شده در برابر سویه جدید از چالش های مهم کشور در برابر سویه امیکرون است.
وی گفت: استفاده از تمام ظرفیت های رسانه ای برای آموزش عمومی درباره 
سویه جدید، اطلاع رسانی درمورد سویه جدید، تاکید بر ضرورت استفاده از 
ماسک و پرهیز از تجمعات و آموزش و اطلاع رسانی نسبت به تاثیر واکسن در 
جلوگیری از ابتلا به سویه جدید برای مدیریت موج جدید کرونا توسط مردم و 
مسوولان جدی گرفته شود. مدیرکل مدیریت بحران قم نیز در ادامه این جلسه 
ابراز داشت: سکوی مدیریت هوشمند در سامانه امید به عنوان مهمترین طرح 

مدیریت کرونا در سطح کشور در حال اجرا است.
محسن اوروجی افزود: در صورتی که اطلاعات و داده های سامانه امید در 
اختیار استانها قرار داده شود، تعداد و اطلاعات دقیق کارمندانی که واکسن نزده 

اند مشخص خواهد شد.
عمومی  ناوگان  واکسیناسیون  در  قم  شهرداری  اقدامات  به  اشاره  با  وی 
خاطرنشان کرد: در حوزه حمل و نقل درون شهری در مجموع 8۰ درصد از افراد 

شاغل واکسینه شده اند.
محتوای مورد نیاز درخصوص اُمیکرون در اختیار رسانه ها قرار بگیرد

مدیرکل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم نیز در این جلسه بیان کرد: در 
جلسه شورای اطلاع رسانی باید از خرد جمعی تمام اعضای این شورا برای اطلاع 

رسانی و مدیریت جو روانی کرونا استفاده شود.
مرتضی بابایی اضافه کرد: دانشگاه علوم پزشکی و مدیریت بحران استان هر 
هفته محتوای مورد نیاز در خصوص کرونا و امیکرون را در اختیار اصحاب رسانه 

قرار بدهد.
وی اظهار داشت: بعد از گذشت 61 جلسه از شورای اطلاع رسانی و مدیریت 
جو روانی کرونا لازم است تا آسیب شناسی از نقاط ضعف و قوت برای برنامه های 

آینده استان انجام بگیرد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

اقناع سازی واکسن نزده ها دستور کار رسانه های قم باشد

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم گفت: پیوست نگاری 
فرهنگی اولویت شورای شهر است که اجرای آن در طرح های عمرانی پیگیری 

خواهد شد.
مصطفی ملایی با اشاره به اینکه بدون تردید حتی شکل و ظاهر خیابان ها، 
نما و نقشه ساختمان ها و حتی شیوه حمل و نقل بر سبک زندگی انسان ها تاثیر 
گذار است، افزود: ساختمان های بلند مرتبه در سطح شهر قم می بایست علاوه 

بر پیوست ترافیکی، پیوست فرهنگی نیز داشته باشند.

وی با تاکید بر اینکه نباید وضعیت معابر مجاور کارگاه های ساختمانی به گونه ای 
باشد که سبب بروز حوادث ناگوار برای شهروندان شود و باید تمهیداتی اندیشید 
که کمترین خطرات هم شهروندان را تهدید نکند، ادامه داد: متأسفانه تکمیل 

برخی از پروژه ها به دلایل مختلفی چند سال به طول می انجامد.
ملایی با بیان اینکه در این مدت ممکن است به دلیل عدم مناسب سازی 
اطراف کارگاه، مسیر عابران پیاده و معابر خودرویی مسدود شده و مشکلاتی 

برای شهروندان ایجاد شود گفت: 

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم  تاکید کرد:

لزوم پیوست نگاری فرهنگی در طرح های عمرانی 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
گفت: برنامه اشتغال مورد نظر در سه حوزه صنعت، 
معدن و تجارت قم طی سال جاری محقق شد و 
حتی فرصت های شغلی به وجود آمده، بسیار بیش 

از میزان تعیین شده است.
تعهد  :سطح  اظهارداشت  سیجانی   محمود 
تجارت  و  معدن  صنعت،   بخش  سه  در  اشتغال 
تا  که  بود  تن  و 3۰۰  قم طی سال جاری، 6هزار 
پایان  به  سه ماه  هنوز  که  درحالی  و  آذرماه  پایان 
سال مانده،  11هزار و ۹3۰ فرصت شغلی در این 

حوزه های مهم اقتصادی استان ایجاد شده است.
وی افزود: حجم سرمایه گذاری پیش بینی شده 
نیز در بخش های یاد شده، 16هزار و ۵۰۰ میلیارد 
میلیارد  و 612  رقم 1۹هزار  تاکنون  که  بود  ریال 
ریال در سه بخش صنعت، معدن و تجارت استان 
سرمایه گذاری شده  که نشان دهنده تحقق بیش 
از 1۰۰ درصدی برنامه ریزی صورت گرفته در این 

حوزه است.
و  سرمایه گذاری  فرصت های  داد:  ادامه  وی 
اشتغال در بخش  صنعت، معدن و تجارت قم به 
خصوصی  بخش  فعالان  به  و  شناسایی  خوبی 
معرفی شده است و به همین دلیل طی سال های 
برای  سرمایه گذاران  خوب  استقبال  شاهد  اخیر 

فعالیت در عرصه های یاد شده هستیم.
برای  قم  ممتاز  موقعیت  به  اشاره  با  سیجانی 
استان قم  تولیدی گفت: مسئولان  فعالیت های 
حمایت از سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی 
را به صورت جدی دنبال می کنند که بازدیدهای 
مستمر میدانی و تشکیل مستمر جلسه های ستاد 
کردن  برطرف  برای  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل 
مشکلات بهره برداران این بخش،  نمونه هایی از آن 

است.
وی بیان کرد: استقرار صنایع پیشرفته و سبز در 
شهرک های صنعتی قم که با محیط زیست استان 

برنامه های  اولویت  در  دارد  بیشتری  سازگاری 
از  و  است  قم  تجارت  و  معدن  صنعت،   سازمان 
تسهیل  با  بخش  این  در  گذاری  سرمایه  هرگونه 
حمایت  بانکی  تسهیلات  ارائه  و  مجوزها  صدور 

می کنیم.
حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای 
صنعتی قم  فراتر از 8۰ هزار میلیارد ریال است 
که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در 
حدود 2 هزار و 4۰۰ واحد صنعتی و تولیدی استان 
ایجاد  اشتغال  تَن فرصت  از 6۰ هزار  بیش  برای 

شده است.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، 
نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران،  و  چاپ 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 
صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است 
که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای توسعه 

سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

ارسال  در  استقلال  و  پرسپولیس 
مدارک به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
اشتباهات عجیبی داشتند که یکی 
از این موارد وجود فرم  های سفید و 
خالی و همچنین پر کردن فرم ها به 

زبان فارسی بوده است!


